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Baigia prabėgti ketveri darbo Lietuvos Respublikos Seime metai. 

Tokiais atvejais visad gręžiamasi atgal savo veiklai apžvelgti. Ir pamatai, 
kad priimta nemažai pasiūlytų įstatymų ar jų pataisų, svarbių mūsų 
valstybei, žmonėms, bet likę ir nepadarytų darbų, iš tiesų reikalingų. Yra ir 
klaidų... Vieną jų galėčiau įvardinti taip: parlamentinės kontrolės, kaip 
įrankio, panaudojimo neveiksmingumas. Juk dažnai būdavo, kad Švietimo 
ir mokslo komitete aptariame, analizuojame problemą, bet paskui pritrūksta 
atsakingų institucijų atskaitingumo. 

Visgi, atlikta nemažai darbų, kuriuos susumuodavau kiekvienų 
baigiamųjų metų ataskaitose. Visų rezultatų neišguldysi, nes įvairios 
veiklos, tad išsamus bei dalykiškas jų pristatymas ir aptarimas užimtų 
nemažai vietos. Be to, ir visų niuansų neaprašysi. Juk labai dažnai yra didelė 
erdvė, daugybė tekstų ir kontekstų, lemiančių sprendimų priėmimą. Jų taip 
pat visų neaptarsi, nes egzistuoja skirtingi žiūros kampai ir dažnai vertybinės 
nuostatos lemia jų supratimą. 

Mano, kaip LRS narės, galutinė ataskaita susideda iš keturių dalių, t. y. 
kiekvienų metų ataskaitų, kurios labiausiai ir atspindi mano, kaip LRS narės, 
veiklą ypatingą dėmesį atkreipiant į darbą Švietimo ir mokslo komitete, 
įvairiose veiklos grupėse ir pan. 

Nuoširdžiai dėkoju Lietuvos piliečiams, patikėjusiems man LRS 
mandatą. Tikiuosi, kad Jūsų nenuvyliau. Gal ir ne visų lūkesčius patenkinau, 
nes švietimo ir mokslo reikaluose persipina daug interesų. Aš per valstybės 
prizmę ir žmonių poreikius stengiausi žiūrėti, kas naudinga švietimui. 

Ačiū pagalbininkams – mano padėjėjams ir patarėjams, konsultantams, 
švietimo, mokslo žmonėms,talkinusiems veikloje. Tik drauge galima judėti 
pozityviai ir siekti prasmingų rezultatų. 

 
Ačiū Jums už pasitikėjimą ir pagalbą. 

 
 

2024 metų spalis Prof. habil. dr. Vilija Targamadzė 
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2024 m. dirbo šiuose Seimo komitetuose, komisijose, frakcijoje, 
parlamentinėse grupėse: 

 
Seimo komitetuose: 

Švietimo ir mokslo komiteto narė 

 

Seimo komisijose: 

Laisvės premijų komisijos narė 

 

Seimo frakcijose: 

Demokratų frakcijos „Vardan Lietuvos“ narė 

 

Parlamentinėse grupėse: 

Laikinosios Etno bičiulių grupės narė 

Laikinosios Jaunimo pilietinio patriotinio ugdymo grupės narė 

Laikinosios Maldos grupės narė 

Laikinosios Seimo ir akademinės bendruomenės bendradarbiavimo grupės pirmininkė 

Tarpparlamentinių ryšių su Armėnijos Respublika grupės pirmininko pavaduotoja 

Tarpparlamentinių ryšių su Sakartvelu grupės pirmininko pavaduotoja 
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Seimo sesija 2024 m. 
 

 
Seimo pavasario sesijos pradžia. Vilnius, 2024 m. kovo 10 d. Luko Balandžio / BNS nuotr. 
 

2024 metų kovo 10 d. prasidėjo Seimo aštuntoji sesija. Seimas daugiausia dėmesio skyrė 
nacionaliniam, ekonominiam, energetiniam, socialiniam saugumui, sveikatos, mokslo, sporto, 
švietimo ir  kitoms sritims. Seimo aštuntoji sesija vyko iki rugpjūčio 13 d., surengtas 61 posėdis. 

 
Į 2024 m. Seimo aštuntosios sesijos darbų programą buvo įtraukti 433 įstatymų projektai. 

Septynis teisės projektus pasiūlė svarstyti Lietuvos Respublikos Prezidentas, o Vyriausybė – 89. Visos 
frakcijos ir komitetai taip pat teikė siūlymų dėl pavasario sesijos darbų programos. Seimo devintosios 
sesijos darbų programoje įtraukti 309 įstatymų projektai. 

 
Keletas sprendimų, svarstomų ir priimtų sesijose: 

 
Šalies saugumui stiprinti 
*Seimas patvirtino Gynybos fondo paketą, kuriuo siekiama padidinti šalies gynybos 

finansavimą iki 3 proc. BVP; nuo spalio 1 d. nuspręsta įsteigti Valstybės gynybos fondą. *Seimas 
pritarė naujos redakcijos Karo prievolės įstatymui ir jį lydimiesiems teisės aktams. *Patvirtinta 
Civilinės saugos stiprinimo ir plėtros programa, kurioje numatytos pagrindinės civilinės saugos 
plėtros kryptys ir priemonės iki 2030 m. *Seimo rudens sesijoje daug dėmesio skiriama nacionalinio 
saugumo klausimams: tarp prioritetinių darbų – Lietuvos ir Vokietijos vyriausybių susitarimas dėl 
gynybos ratifikavimo, reglamentuojantis su Vokietijos brigados dislokavimu susijusius klausimus. 
*Svarstytas įstatymo „Dėl užsieniečių teisinės padėties“ pakeitimas, kuriuo siekiama skatinti 
užsieniečių, turinčių teisę gauti laikinąją apsaugą ar kuriems suteikta laikinoji apsauga Lietuvoje, 
socialinę ir užimtumo integraciją, taip pat Tautinių mažumų įstatymo projektas ir kt. 
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Aplinkosauga, žemės ūkis 
*Seimas priėmė Klimato kaitos valdymo įstatymo pataisas, kurios apima anglies dioksido 

emisijų mažinimą, investicijas į tvarią infrastruktūrą ir žaliosios energijos projektus. *Seimas pritarė 
aplinkosauginių reikalavimų sugriežtinimui – pakeitimais išplečiamas savivaldos institucijų 
įgalinimas rūpintis ir daryti įtaką gyventojų sprendimams dėl pasirenkamų buitinių šildymo įrenginių, 
taip pat buitinių nuotekų tvarkymo įrenginių. *Žemės įstatymo pataisomis leista laisvą valstybinę 
žemę (ne tik kaime, bet ir miestuose) laikinai pirmiausia naudoti tik ūkininkams arba įmonėms, kurie 
naudojo ją iki 2023 metų pabaigos ir kt. 

 
Socialinė politika 
*Seimas sudarė galimybę Valstybinei energetikos reguliavimo tarybai lanksčiau ir dažniau 

keisti visuomeninę elektros, gamtinių dujų bei centralizuotai teikiamų suskystintųjų naftos dujų 
kainas buitiniams vartotojams. *Nuo 2025 m. keičiamas paramos būstui įsigyti teikimo modelis, 
nustatomos tikslingesnės finansinės paskatos pirmąjį būstą įsigyjančioms jaunoms šeimoms. *Šalpos 
pensijų įstatymo pataisomis sutarta mokėti nuo rugsėjo 1 d. šalpos negalios pensijas tiems 
gyventojams, kuriems negalia nustatyta esant vyresniems nei 24 metai. *Priimtais Jaunimo politikos 
pagrindų įstatymo pakeitimais nuo 2026 m. sutarta įteisinti jaunimo darbuotojo profesiją. *Svarstyta 
nauja Socialinių paslaugų įstatymo redakcija, kuria tobulinama asmeninės pagalbos teikimo tvarka. 
*Pensijų kaupimo įstatymo pakeitimais siekiama tobulinti kaupimo sistemą, atsižvelgiant į 
Konstitucinio Teismo pastabas, sudarant kaupiantiems asmenims galimybę tam tikrais atvejais išimti 
bent dalį sukauptų lėšų; taip pat siekiama įtvirtinti supaprastinto ir vartotojui nemokamo būsto 
paskolų refinansavimo režimą, užtikrinti tinkamą mokesčių įsipareigojimų vykdymą, 

 
Sveikatos apsauga 
Priimtas Sveikatos sistemos įstatymas. Juo numatytas sveikatos priežiūros įstaigų 

modernizavimas ir didesnis dėmesys prevencijai. Įstatymas taip pat nustatė naujas finansavimo 
priemones šeimos gydytojų paslaugoms ir kt. 

 
Kultūra 
*Seimas priėmė Kultūros politikos pagrindų įstatymą, nustatydamas kultūros politikos tikslą, 

uždavinius, principus, institucijų ir įstaigų vaidmenį, formuojant ar įgyvendinant šią politiką, 
nacionalinių kultūros įstaigų ir meno kūrėjų vaidmenį joje. *Priimtomis Bibliotekų įstatymo 
pataisomis sutarta leisti bibliotekoms išdalyti nurašytas knygas, t. y., prieš atiduodant perdirbti 
nurašytas knygas, bus galimybė jas neatlygintinai perduoti fizinių ir juridinių asmenų nuosavybėn ir 
kt. 

 
Švietimas, mokslas, sportas 
*Seimas pritarė Švietimo įstatymo pakeitimams, kad specialiųjų poreikių turintiems vaikams 

klasėse galės padėti ne tik mokytojai, bet ir kiti specialistai. *Nustatė baigtinį sąrašą priežasčių, dėl 
kurių švietimo įstaigos (išskyrus aukštąją mokyklą) vadovas gali būti atšauktas iš pareigų. *Mokslo 
ir studijų įstatymo pakeitimu aukštosios mokyklos rektoriui / direktoriui suteikiama galimybė savo 
kadencijos laikotarpiui aukštosios mokyklos nustatyta tvarka sudaryti terminuotas darbo sutartis su 
prorektoriais / direktoriais. Nustatyta, kad su direktoriaus pavaduotojais, kancleriu, fakultetų 
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dekanais, prodekanais, katedrų vedėjais, centrų, institutų ar kitų akademinių padalinių vadovais gali 
būti sudaromos terminuotos darbo sutartys ne ilgesnei kaip 5 metų kadencijai. *Seimas priėmė naujos 
redakcijos Sporto įstatymą, kuriuo sukuriamas vientisas sporto modelis. *Priėmė Lietuvos 
Respublikos mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 10 straipsnio pakeitimo įstatymą ir kt. 

 
Daugiau apie Seimo plenariniuose posėdžiuose priimtus sprendimus rasite čia: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35368&p_a=kz_rodyti_dokumentus&p1=9 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35368&p_k=1&p1=9&p2=&p_a=kz_rodyti_dokumentus&data_nuo=2024-01-
01&data_iki=2024-08-13 

 
 
Demokratų frakcija „Vardan Lietuvos“ 2024 m. sesijoje teikiamais įstatymų projektais siekė 

spręsti gyventojų užimtumo problemas, konkrečius išankstinių pensijų sistemos klausimus, išsaugoti 
gimnazijas regionuose, sukurti sąlygas visos dienos mokyklų plėtrai, įteisinti nuostatas, kurios 10–18 
metų vaikams, vykstantiems tarpmiestiniais autobusais, suteiktų 50% transporto lengvatą ir kt. 

Demokratų frakcijos „Vardan Lietuvos“ pateikti teisės aktų projektai: 
• Gyventojų pajamų mokesčio įstatymo Nr. IX-1007 pakeitimo įstatymai. 
• Socialinio draudimo pensijų įstatymo Nr. I-549 8 straipsnio pakeitimo įstatymas. 
• Švietimo įstatymo Nr. I-1489 43 ir 67 straipsnių pakeitimo įstatymas. 
• Pensijų kaupimo įstatymo Nr. IX-1691 pakeitimo įstatymai ir jų lydimasis teisės aktas. 
• Teismų įstatymo Nr. I-480 66, 67, 68 ir 69 straipsnių pakeitimo įstatymas. 
• Socialinio draudimo pensijų įstatymo Nr. I-549 23 straipsnio pakeitimo įstatymas. 
• Transporto lengvatų įstatymo Nr. VIII-1605 5 straipsnio pakeitimo įstatymas. 
• Aplinkos apsaugos įstatymo Nr. I-2223 47 straipsnio pakeitimo ir Įstatymo papildymo 

931 straipsniu įstatymas ir jo lydimasis teisės aktas. 
• Lietuvos Respublikos labdaros ir paramos įstatymo Nr. I-172 7 straipsnio pakeitimo 

įstatymo Nr. XIV-1229 1 straipsnio pakeitimo įstatymas. 
• Užimtumo įstatymo Nr. XII-2470 24 straipsnio pakeitimo įstatymas ir jo lydimasis 

teisės aktai. 
• Lietuvos Respublikos labdaros ir paramos įstatymo Nr. I-172 7 straipsnio pakeitimo 

įstatymo Nr. XIV-1229 1 straipsnio pakeitimo įstatymas. 
• Lietuvos Respublikos profesinio mokymo įstatymo Nr. VIII-450 įstatymo papildymo 

131 straipsniu įstatymo projektas. 
• Ligos ir motinystės socialinio draudimo įstatymo Nr. IX-110 6 straipsnio pakeitimo 

įstatymo projektas (Nr. XIVP-2456(3)) ir kt. 
 

Pateikiamas nebaigtinis teisės aktų projektų sąrašas, su visu sąrašu galite susipažinti čia: 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/ff2c6180e16111eeb876b07461d0ecb9?positionInSearchResults=2&search 
ModelUUID=bf8d729f-4725-4e59-b237-87da95bddebe 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35727&p_k=1&p_a=sale_klaus_stadija&p_svarst_kl_stad_id=-50812 

 
 

 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35368&p_a=kz_rodyti_dokumentus&p1=9
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35368&p_k=1&p1=9&p2=&p_a=kz_rodyti_dokumentus&data_nuo=2024-01-01&data_iki=2024-08-13
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35368&p_k=1&p1=9&p2=&p_a=kz_rodyti_dokumentus&data_nuo=2024-01-01&data_iki=2024-08-13
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/ff2c6180e16111eeb876b07461d0ecb9?positionInSearchResults=2&search%20ModelUUID=bf8d729f-4725-4e59-b237-87da95bddebe
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/ff2c6180e16111eeb876b07461d0ecb9?positionInSearchResults=2&search%20ModelUUID=bf8d729f-4725-4e59-b237-87da95bddebe
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35727&p_k=1&p_a=sale_klaus_stadija&p_svarst_kl_stad_id=-50812
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Teisės aktų leidyba 2020–2024 m. kadencijos 
Seimo VIII sesijoje (2024-03-10–2024-09-09)[1]: 

 
Lietuvos Respublikos Seimas priėmė 487 teisės aktus: 373 įstatymus, 107 nutarimus, 7 

rezoliucijas. 
 

 
 
 
 
1 paveikslas. Priimti teisės aktai. 
Šaltinis: 
https://www.lrs.lt/sip/getFile3?p_fid=79014 
 

 
2 paveikslas. Priimta teisės aktų projektų, palyginus su registruotais projektais. 
Šaltinis: https://www.lrs.lt/sip/getFile3?p_fid=79014 
 
2020–2024 metų Seimo kadencijos VIII sesijoje priimta 57,8 proc. teisės aktų, lyginant su 
registruotais projektais. 

 
3 paveikslas. Respublikos Prezidento, Vyriausybės ir Seimo narių registruoti teisės aktų projektai 
Šaltinis: https://www.lrs.lt/sip/getFile3?p_fid=79014 
 
Iš registruotų teisės aktų projektų priimta – 57,8%,  nebaigta svarstyti – 40,7 %, atmesta – 1,5 %. 

 
[1] https://www.lrs.lt/sip/getFile3?p_fid=79014 
 

https://www.lrs.lt/sip/getFile3?p_fid=79014
https://www.lrs.lt/sip/getFile3?p_fid=79014
https://www.lrs.lt/sip/getFile3?p_fid=79014
https://www.lrs.lt/sip/getFile3?p_fid=79014
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Teisės aktų rengimas 
 
 

Seimo narė Vilija Targamadzė kartu su Seimo nariais pateikė 25 įstatymų projektus, 
prašymą Konstituciniam teismui ir 7 pasiūlymus. 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=39293&p_k=1&p_kade_id=9&p_smn_id=1353&p1=2 
 
Teisės aktų statusas surašytas pagal LRS tinklalapyje Seimo narių grupėje pateiktus teisės aktų 
projektus nuo 2020-11-13. 
 

Išskirtinis dėmesys teiktas ne tik Lietuvos Respublikos švietimo, mokslo ir studijų įstatymo 
pakeitimams, bet ir šalies saugumo, sveikatos, socialiniams, aplinkosaugos ir kitiems klausimams: 
 
 
Socialiniai klausimai: 
 
Gyventojų pajamų mokesčio įstatymo Nr. IX-1007 17 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas 
XIVP-3531 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/da686bb0e06111eeb876b07461d0ecb9 

Projektu siūloma papildyti GPMĮ 17 straipsnio 1 dalį 61 punktu ir nustatyti, kad piliečių 
paaukotos ir tiesiogiai pervestos piniginės lėšos paremti asmenis, nukentėjusius nuo karo ir gaivalinių 
nelaimių, gaisrų, ekologinių katastrofų, netekus būsto ir (ar) jame esančio turto, būtų priskiriamos 
neapmokestinamosioms pajamoms. 
 
Geriamojo vandens tiekimo ir nuotekų tvarkymo įstatymo Nr. X-764 9, 15 ir 33 straipsnių 
pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3588  
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/712265e0eccb11eeb736c68ed0f15a33 

Projektu siekiama anuliuoti viešųjų geriamojo vandens tiekėjų pareigą Valstybinės energetikos 
reguliavimo tarybos paskirtam garantiniam vandens tiekėjui mokėti 2 procentus nuo praėjusių metų 
geriamojo vandens tiekimo ir / arba nuotekų tvarkymo veiklos pajamų, nes toks reguliavimas yra 
perteklinis. 
Priimtas 2024-06-27 
Vyresnio amžiaus žmonių politikos pagrindų įstatymo projektas XIVP-3989 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/e4e8da1033b411efb121d2fe3a0eff27 

Įstatymo projektu siūloma apibrėžti svarbiausias, su vyresnio amžiaus žmonėmis susijusias 
sąvokas: darbas su vyresnio amžiaus žmonėmis, veikli ilgaamžystė, vyresnio amžiaus žmogus, 
vyresnio amžiaus žmonių organizacija, vyresnio amžiaus žmonių politika, su vyresnio amžiaus 
žmonėmis dirbanti organizacija. Numatyti, kad prie Socialinės apsaugos ir darbo ministerijos veikia 
visuomeninė patariamoji institucija – Vyresnio amžiaus žmonių reikalų taryba. 
 
 
 
 
 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=39293&p_k=1&p_kade_id=9&p_smn_id=1353&p1=2
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/da686bb0e06111eeb876b07461d0ecb9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/712265e0eccb11eeb736c68ed0f15a33
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/e4e8da1033b411efb121d2fe3a0eff27
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Lietuvos Respublikos vietos savivaldos įstatymo Nr. I-533 7 straipsnio pakeitimo įstatymo 
projektas XIVP-3990 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/3670bd3033b511efb121d2fe3a0eff27?jfwid=i6w361x1b 

Atsižvelgiant į tai, kad Vyresnio amžiaus žmonių politikos įgyvendinimą planuojama 
reglamentuoti kaip valstybės deleguotą savivaldybėms funkciją, siūloma keisti ir Lietuvos 
Respublikos vietos savivaldos įstatymo Nr. I-533 7-ojo straipsnio pakeitimo įstatymo projektą, t. y. 
įteisinti nuostatą, kad valstybinės (valstybės perduotos savivaldybėms) funkcijos yra ir vyresnio 
amžiaus žmonių politikos įgyvendinimas. 
 
Pelno nesiekiančių organizacijų nuosavybės teisių į išlikusį nekilnojamąjį turtą atkūrimo 
įstatymo projektas XIVP-3526 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/8c4027c0e03411eeb876b07461d0ecb9 

Įstatymo projektu siūloma numatyti teisę pelno nesiekiančioms organizacijoms, kurių 
nekilnojamasis turtas, vadovaujantis SSRS (LTSR) įstatymais buvo nacionalizuotas ar kitaip 
neteisėtai nusavintas, siekti nuosavybės teisių į išlikusį nekilnojamąjį turtą atkūrimo, nustatyti jų 
nuosavybės teisių tęstinumo pripažinimo bei atkūrimo tvarką ir sąlygas. Tokią teisę siūloma suteikti 
pelno nesiekiančioms organizacijoms, kurios teisėtai veikė Lietuvoje iki 1940 m. birželio 15 d. ir 
atsikūrusios arba tęsdamos savo veiklą vykdo Lietuvos Respublikoje po 1990 m. Kovo 11 d., ir kurios 
juridinio asmens teises įgijo iki 2019 m. sausio 1 d. 
 
Azartinių lošimų įstatymo Nr. IX-325 10, 10-1, 16-1, 19, 20, 20-1 ir 20-4 straipsnių pakeitimo 
įstatymo projektas XIVP-3528 ir Loterijų ir lošimų mokesčio įstatymo Nr. IX-326 4 straipsnio 
pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3529 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/ac940e90e04a11eeb876b07461d0ecb9 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/04c89f94e04b11eeb876b07461d0ecb9 

Projektais siekiama mažinti lošimų prieinamumą socialiai pažeidžiamoms asmenų grupėms, be 
išimčių ribojant galimybę juos organizuoti pasitelkiant lošimų automatus kino teatruose, geležinkelio 
ir autobusų stotyse, oro ir jūrų uostuose, organizuoti lošimus pašto įstaigose. Be to, siekiama didinti 
lošimų mokesčio bazę, ją skaičiuojant nuo lošėjų statomų sumų. Tokiu būdu būtų surenkami 
papildomi mokesčiai į valstybės biudžetą ir sudarytos galimybės geriau apsaugoti visuomenės ir 
lošėjų interesus nuo neigiamo lošimų poveikio. 
Priimtas 2024-06-25 
 
Loterijų ir lošimų mokesčio įstatymo Nr. IX-326 4 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas 
XIVP-3529 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/04c89f94e04b11eeb876b07461d0ecb9 

Įstatymo projektu numatoma mažinti lošimų prieinamumą socialiai pažeidžiamoms asmenų 
grupėms, be išimčių ribojant galimybę kino teatruose, geležinkelio ir autobusų stotyse, oro ir jūrų 
uostuose organizuoti lošimus lošimų automatais ir pašto įstaigose organizuoti lošimus. Nustatyti 
vienodą visų azartinių lošimų dalyvių minimalų amžių – 21 metus. Apriboti maksimalią asmens  
išleistiną sumą lošimuose, lažybose ir totalizatoriuje per kalendorinius metus – iki 15 procentų už 
paskutinius praėjusius kalendorinius metus deklaruotų metinių pajamų, o jų nedeklaravus – iki 2 
praėjusių kalendorinių metų trečiojo ketvirčio šalies ūkio vidutinio mėnesinio darbo užmokesčio 
dydžių. Viršijus šias sumas, asmenys negalės dalyvauti lošimuose. 
Priimtas 2024-06-25 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/3670bd3033b511efb121d2fe3a0eff27?jfwid=i6w361x1b
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/8c4027c0e03411eeb876b07461d0ecb9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/ac940e90e04a11eeb876b07461d0ecb9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/04c89f94e04b11eeb876b07461d0ecb9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/04c89f94e04b11eeb876b07461d0ecb9
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Seimo statuto „Dėl Lietuvos Respublikos Seimo statuto Nr. I-399 papildymo 80-5 straipsniu“ 
projektas XIVP-3760   
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/dfe38fc00e0611ef8e4be9fad87afa59 

Siūloma Seimo statutą Nr. I-399  papildyti 805 straipsniu, kuris nustatytų Seimo Vyresnio 
amžiaus žmonių reikalų komisijos sudarymo principines nuostatas, veiklos kryptis ir įgaliojimus, 
atsiskaitymo tvarką. 
Atmestas 2024-06-20 
 
Labdaros ir paramos įstatymo Nr. I-172 7 straipsnio pakeitimo įstatymo Nr. XIV-1129 1 
straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3562 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/7b63f370e6ae11ee9fdedfc979ae62a9 

Įstatymo pataisa siūloma papildyti įsigaliosiančią nuostatą ir įteisinti, kad paramos gavėjais gali 
būti ir religinės bendruomenės, bendrijos, religiniai centrai. 
 
Sveikatos priežiūros įstaigų įstatymo Nr. I-1367 5 ir 45 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas 
https://www.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.rezult_l?p_nr=XIVP-
3503*&p_nuo=&p_iki=&p_org=&p_drus=&p_kalb_id=1&p_title=&p_text=&p_pub=&p_met=&p_lnr=&p_denr=&p_
es=0&p_tid=&p_tkid=&p_t=0&p_tr1=2&p_tr2=2&p_gal=&p_rus= 

Projektų tikslas – atsižvelgiant į Lietuvos Respublikos Konstitucinio teismo 2006 m. gegužės 
31 d. nutarimą, įtvirtinti įstatyminį teisinį pagrindą, kuris padėtų užtikrinti, kad vienoje valstybės 
informacinėje sistemoje – Kompetencijų platformoje – būtų kaupiama informacija apie visus asmens 
sveikatos priežiūros įstaigose ir vaistinėse dirbančius specialistus ir kt. 
 
 
Kiti klausimai: 
 
Diplomatinės tarnybos įstatymo Nr. VIII-1012 6, 49, 50 straipsnių pakeitimo ir papildymo 48(1), 
48(2) straipsniais įstatymo projektas XIVP-3500 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/20a4b870d24011ee9269b566387cfecb 

Parengtame Įstatymo projekte siūloma VII skyriuje reglamentuoti kandidato į diplomatinio 
atstovo pareigas atrankos, kandidatūros svarstymo ir skyrimo į pareigas klausimus. Taip pat siūloma 
numatyti terminą, kad naujasis diplomatinis atstovas skiriamas į pareigas, likus ne mažiau kaip 6 
mėnesiams iki pareigas einančio diplomatinio atstovo funkcijų vykdymo pabaigos. 

Įstatymo projekte siūloma aiškiau reglamentuoti ir detalizuoti kandidato į diplomatinio atstovo 
pareigas atrankos Užsienio reikalų ministerijoje tvarką. Numatoma, kad diplomatų atranka į kitais 
metais atsilaisvinančią diplomatinio atstovo pareigybę yra skelbiama iki einamųjų metų rugsėjo 15 d. 
 
Miškų įstatymo Nr. I-671 3 ir 15 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3547 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/d43f1910e29a11eeb876b07461d0ecb9 

Įstatymo projektu siūloma nustatyti, kad IIA grupės miškas gali būti visuose svarbiuose 
saugomų teritorijų miškuose ar jų dalyse, o ne tik dalyje draustinių ir priešeroziniuose miškuose. Taip 
pat siūloma nustatyti, kad II grupės miškų negali mažėti ir tai turi būti užtikrinama planavimu. 
Įstatymo pakeitimu taip pat siūloma leisti I grupę priskirti ypatingą gamtinę vertę turinčių gamtinių 
ir kompleksinių draustinių bei biosferos poligonų miškams ar jų dalims. 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/dfe38fc00e0611ef8e4be9fad87afa59
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/7b63f370e6ae11ee9fdedfc979ae62a9
https://www.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.rezult_l?p_nr=XIVP-3503*&p_nuo=&p_iki=&p_org=&p_drus=&p_kalb_id=1&p_title=&p_text=&p_pub=&p_met=&p_lnr=&p_denr=&p_es=0&p_tid=&p_tkid=&p_t=0&p_tr1=2&p_tr2=2&p_gal=&p_rus
https://www.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.rezult_l?p_nr=XIVP-3503*&p_nuo=&p_iki=&p_org=&p_drus=&p_kalb_id=1&p_title=&p_text=&p_pub=&p_met=&p_lnr=&p_denr=&p_es=0&p_tid=&p_tkid=&p_t=0&p_tr1=2&p_tr2=2&p_gal=&p_rus
https://www.lrs.lt/pls/inter/dokpaieska.rezult_l?p_nr=XIVP-3503*&p_nuo=&p_iki=&p_org=&p_drus=&p_kalb_id=1&p_title=&p_text=&p_pub=&p_met=&p_lnr=&p_denr=&p_es=0&p_tid=&p_tkid=&p_t=0&p_tr1=2&p_tr2=2&p_gal=&p_rus
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/20a4b870d24011ee9269b566387cfecb
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/d43f1910e29a11eeb876b07461d0ecb9
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Laikinojo solidarumo įnašo įstatymo Nr. XIV-1936 pavadinimo, 1, 2, 4, 5, 6, 8 straipsnių 
pakeitimo ir 11 straipsnio pripažinimo netekusiu galios įstatymo projektas XIVP-3779 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/3251b5f2137211ef8e4be9fad87afa59 

Projektu siekiama nustatyti neribotą laike solidarumo įnašo mokėjimo tvarką, Įstatymo 
formuluotes pritaikant laike neapibrėžtiems įnašo mokėjimo laikotarpiams. Tokiu būdu į valstybės 
biudžetą bus surenkama papildomų mokesčių ir sudarytos galimybės sparčiau užtikrinti šalies 
saugumą, pritaikant jį prie sparčiai besivystančių karinių technologijų ir inovacijų tendencijų. 
Priimtas 2024-06-18 
 
Vietos savivaldos įstatymo Nr. I-533 6 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3845 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/ae96d6301e8111efb121d2fe3a0eff27 

Įstatymo pataisa siekiama įtvirtinti tarybos narių teisę susižinoti ir dalyvauti svarstant naujų 
specialiosios paskirties statinių (karinių vienetų pastatai, kalėjimai, pataisos darbų kolonijos, tardymo 
izoliatoriai, policijos, priešgaisrinių ir gelbėjimo tarnybų pastatai, slėptuvės, pasienio kontrolės 
punktai ir kt.) įrengimo savivaldybėje planus, vietos gyventojų informavimą, taip užtikrinant 
savivaldos teisę žinoti, kas planuojama jos teritorijoje, be to, įgalinant tarybos narius prisidėti prie 
specialių objektų atsiradimo tinkamose vietose. 
 
 
Švietimo ir mokslo klausimai: 
 
Lietuvos Respublikos švietimo įstatymo Nr. I-1489 43 ir 67 straipsnių pakeitimo įstatymo 
projektas. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9a53d010aa0011ee8172b53a675305ab 

Kartu su Seimo nariu Algirdu Stončaičiu parengtas Lietuvos Respublikos švietimo įstatymo Nr. 
I-1489 43 ir 67 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas, kuriuo siekiama užtikrinti savivaldybių 
gimnazijų veiklos tęstinumą regionuose. Įstatymo projektu siūloma suteikti savivaldybėms teisę 
tarybų sprendimu leisti formuoti III ir IV gimnazijų klases, jeigu klasėje nėra 21 mokinio, bet mokinių 
skaičius pagrindinio ugdymo antrosios dalies klasėse atitinka arba viršija mažiausią leidžiamą 
mokinių skaičių. 

Švietimo įstatymo 67 straipsnio 1 dalyje taip pat siūlyta numatyti proporcingai mažinti iš 
valstybės biudžeto gaunamas mokymo lėšas  valstybinių ar savivaldybių mokyklų klasėms, kuriose 
dirbama pagal bendrojo ugdymo programas ir kuriose mokinių skaičius neatitinka šio įstatymo 43 
straipsnio 8 dalies 7 punkte nurodyto kriterijaus; valstybinėms ar savivaldybių mokykloms, 
vykdančioms bendrojo ugdymo programas, kuriose mokinių skaičius neatitinka šio įstatymo 43 
straipsnio 8 dalies 8 punkte nurodyto leidžiamo mažiausio mokinių skaičiaus mokykloje kriterijaus. 

2022–2023 mokslo metais 84 savivaldybių gimnazijos turėjo po 1 klasės komplektą, kurioje 
nebuvo 21 mokinio, 2023–2024 m. m. – 69  gimnazijos turėjo po 1 klasės komplektą, kurioje nebuvo 
21 mokinio1. Šiose gimnazijose jau nuo 2024 m. negalėtų būti steigiamos III klasės. 
Projektas svarstytas 2024 m. kovo 19 d.  Balsuota, ar pritarti šiam projektui po pateikimo: už – 52, 
prieš – 6, susilaikė 50. Nepritarta. Projektas grąžintas iniciatoriams tobulinti. 

 
1  Sudaryta pagal: Bendrasis ugdymas, in: http://www.svis.smm.lt/bendrasis-ugdymas-2 
 Savivaldybės bendrojo ugdymo gimnazijos tipo mokyklos 2022-09-01, 2023-09-01 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/3251b5f2137211ef8e4be9fad87afa59
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/ae96d6301e8111efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9a53d010aa0011ee8172b53a675305ab
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2024 m. kovo 28 d. Seimo posėdyje svarstytas patobulintas  
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 43 ir 67 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-3440 
(2). 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9a53d010aa0011ee8172b53a675305ab?jfwid=-2iobrsver 

Įstatymo projektu buvo siūloma sudaryti galimybę savivaldybėms Tarybų sprendimu leisti 
formuoti III ir IV gimnazijų klases, jeigu nėra 21 mokinio klasėje, bet mokinių skaičius pagrindinio 
ugdymo antrosios dalies klasėse atitinka arba viršija mažiausią leidžiamą mokinių skaičių. 

Taip pat siekiama užtikrinti, kad mokymo lėšos būtų skiriamos gimnazijų klasėms, 
vykdančioms akredituotą vidurinio ugdymo programą, bet neturinčioms 21 mokinio klasėje, taip 
išsaugant gimnazijas regionuose. 
Nutarta pritarti šiam projektui po pateikimo ir pradėti jo svarstymo procedūrą. Balsavimo rezultatai: 
už – 53, prieš – 18, susilaikė 30. 
 

 
4 paveikslas. Balsavimo rezultatas. 
Šaltinis: https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37067&p_bals_id=-51999 
 

 
5 paveikslas. Frakcijų balsavimo rezultatai. 
Šaltinis: https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37067&p_bals_id=-51999 
 
 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9a53d010aa0011ee8172b53a675305ab?jfwid=-2iobrsver
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37067&p_bals_id=-51999
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37067&p_bals_id=-51999
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Švietimo įstatymo Nr. I-1489 43 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3480   
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/08117620c99b11ee9269b566387cfecb 

Įstatymo projektu siūloma nustatyti tam tiktą pereinamąjį dvejų metų laikotarpį, per kurį 
mokinių minimalus skaičius klasėse galėtų neatitikti Vyriausybės numatytą dydį ir tam laikotarpiui 
nustatyti leistiną minimalaus mokinių skaičiaus klasėse neatitikimą. Patvirtinus tokį pakeitimą, 
Lietuvoje dar kurį laiką galėtų veikti mokyklos, turinčios visas klases, o tai aktualu ir labai reikalinga 
regionuose. 
 
2024 m. gegužės 24 d. Seimo narių grupės prašymas Konstituciniam teismui 
https://lrkt.lt/lt/teismo-aktai/paieska/135/ta3038/content 
Seimo narių grupė kreipėsi į Konstitucinį teismą prašydama ištirti, ar: 
• „Lietuvos Respublikos Konstitucijos 29 straipsniui neprieštarauja Lietuvos Respublikos 

švietimo įstatymo 43 straipsnio 8 dalies 7 punkto teiginys, kad Vyriausybė nustato leidžiamą 
mažiausią ir / arba didžiausią mokinių skaičių tik valstybės ir savivaldybių mokyklų klasėms“; 

• „Lietuvos Respublikos Vyriausybės 2023 m. gruodžio 20 d. nutarimu Nr. 995 „Dėl Lietuvos 
Respublikos Vyriausybės 2011 m. birželio 29 d. nutarimo Nr. 768 („Dėl Mokyklų, vykdančių 
formaliojo švietimo programas, tinklo kūrimo taisyklių patvirtinimo“) pakeitimo“ dalykiškai 
peržiūrėtų, ar „Mokyklų, vykdančių formaliojo švietimo programas, tinklo kūrimo taisyklių“ 2 
priedo („Klasių, jungtinių klasių bendrosiose bendrojo ugdymo mokyklose, profesinio mokymo 
įstaigose sudarymo kriterijų kiekybinės reikšmės“) 4 eilutėje numatytas teisinis reguliavimas – 
mažiausias mokinių skaičius klasėje turi būti 21 – nepažeidžia Lietuvos Respublikos viešojo 
administravimo įstatymo 3 straipsnio 1 dalies 9 punktu įtvirtintą objektyvumo principą“. 

Konstitucinis teismas 2024 m. liepos 4 d. sprendimu Nr. KT66-S55/2024 grąžino Seimo narių 
prašymą, nes jis neatitiko nustatytų reikalavimų aiškiai nurodyti teisinius motyvus. 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 41, 42 ir 43 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3744 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/4a7983900c7111ef8e4be9fad87afa59 

Projektu siekiama patikslinti teisinį reguliavimą: 1) kadetų ugdymo mokyklos gali būti ne tik 
savivaldybių, bet ir valstybinės, 2) sudaryti prielaidas ir patvirtinti teisinį pagrindą Vyriausybei steigti 
valstybines kadetų ugdymo mokyklas Krašto apsaugos ministerijos teikimu arba suteikti Krašto 
apsaugos ministerijai esamų kadetų ugdymo mokyklų savininkų teises ir pareigas. 
Priimtas 2024-06-06 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 5, 14, 21, 29, 30, 34 ir 36 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo 
papildymo 45-1 straipsniu įstatymo Nr. XIII-3268 2 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas 
XIVP-3958 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/c7fe65912ed311efb121d2fe3a0eff27 

Nuo 2024 m. rugsėjo 1 d. įsigaliosiančios Švietimo įstatymo 14 straipsnio 7 dalies pakeitimu 
siūloma numatyti, kad ugdymo procesą, kuriame dalyvauja specialiųjų poreikių turintys mokiniai, 
gali vykdyti / vykdo arba tik mokytojas, arba mokytojas kartu su ugdymo procese dalyvaujančiu 
švietimo pagalbos specialistu, arba daugiau kaip vienas mokytojas. Tai įgalins į ugdymo proceso 
vykdymą įtraukti švietimo pagalbą teikiančius asmenis ir tokiu  būdu geriau atliepti mokinio 
specialiuosius ugdymosi poreikius, iš dalies sumažinant galimą papildomą mokytojų trūkumą. 
Priimtas 2024-07-18 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/08117620c99b11ee9269b566387cfecb
https://lrkt.lt/lt/teismo-aktai/paieska/135/ta3038/content
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/4a7983900c7111ef8e4be9fad87afa59
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/c7fe65912ed311efb121d2fe3a0eff27
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Atmintinų dienų įstatymo Nr. VIII-397 1 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3520 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9c408080dd2711eeb876b07461d0ecb9 

Įstatymo projektu siūloma papildyti Lietuvos Respublikos atmintinų dienų įstatymo 1 straipsnio 
2 dalyje nustatytą atmintinų dienų sąrašą, nurodant, kad rugpjūčio 10-oji yra Lituanistinės mokyklos 
diena.  
Priimtas 2024-04-18 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 72-1 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3825 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/dee7952018de11ef8e4be9fad87afa59 

Nauju teisiniu reglamentavimu siūloma numatyti, kad darbuotojui, užėmusiam aukštesnes 
pareigas tame pačiame mokslinių tyrimų institute, pareiginės algos koeficientas turi būti didesnis už 
žemesnėse pareigose turėtą pareiginės algos koeficientą. 
 
 
Seimo rezoliucijos: 
 

Seimo narės prof. habil. dr. Vilijos Targamadzės inicijuotas Seimo 
rezoliucijos „Dėl situacijos švietime“ projektas XIVP-3607 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/f72dfdb1f32511ee97d7f4f65208a4ec 

Atsižvelgdama į Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos inicijuotų pokyčių gausą – ugdymo 
turinio atnaujinimas, mokyklų tinklo pertvarka, įtraukiojo ugdymo įgyvendinimas, VŠĮ „Mokausi 
Lietuvoje“ steigimas ir kita, ir į tai, kad pokyčiai vyksta fragmentuotai, t. y. nėra aiškaus, ištekliais 
pagrįsto jų įgyvendinimo plano, 2024 m. balandžio 5 d. inicijavau Seimo rezoliucijos „Dėl situacijos 
švietime“ projekto parengimą. 
 
Rezoliucija siekiama: 
1. Išsiaiškinti atsakingus asmenis, institucijas, nepasirengusias tinkamam inicijuotų pokyčių 

švietime įgyvendinimui (ypač nekompetentingam tarpinių patikrinimų, bendrųjų programų). 
Juos viešai paskelbti ir įvertinti konkrečių asmenų, institucijų veiklą bei kompetencijas užimti 
atitinkamas pareigas, išspręsti klausimą dėl LR švietimo, mokslo ir sporto ministro Gintauto 
Jakšto ir viceministro Ramūno Skaudžiaus atstatydinimo iš užimamų pareigų. 

2. Mokyklų tinklo pertvarką vykdyti atsižvelgiant į Lietuvos Respublikos Seime atstovaujamų 
politinių partijų Susitarimo dėl Lietuvos švietimo politikos (2021–2030) suteikti 
savivaldybėms daugiau savarankiškumo ir atsakomybės už racionalų švietimo lėšų 
panaudojimą, tinklo efektyvumą bei ugdymo(si) rezultatus, už regioninių gimnazijų 
išsaugojimą. Mokymo lėšas iš valstybės biudžeto skirti valstybinių ir savivaldybių mokyklų 
klasėms kaip ir nevalstybinėms mokykloms. 

3. Parengti inicijuotų pokyčių įgyvendinimui ištekliais pagrįstą planą, nurodant terminus ir 
atsakingas institucijas bei asmenis. 

 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9c408080dd2711eeb876b07461d0ecb9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/dee7952018de11ef8e4be9fad87afa59
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/f72dfdb1f32511ee97d7f4f65208a4ec
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4. Priimti sprendimą dėl tarpinių patikrinimų adekvataus užduočių įvertinimo, atsižvelgiant į 
nekorektiškų užduočių galimą poveikį mokinių atliktų užduočių įvertinimui, nustatyti tarpinio 
įvertinimo nekorektiškumo įgyvendinimo priežastis ir pateikti tarpinio įvertinimo ir valstybinių 
brandos egzaminų tarpusavio sąryšio modelį. 

5. Parengti Valstybinių brandos egzaminų užduočių korektiškas formuluotes ir tinkamas 
abiturientams jų atlikimo sąlygas bei adekvačias vertinimo normas užduotims, kurti Valstybinių 
brandos užduočių banką ir juo naudotis, pateikiant užduotis. 

6. Sukurti ir įdiegti centralizuotos didaktinės stebėsenos modelį, sudarantį galimybes laiku 
pastebėti didaktinius nesklandumus ir projektuoti jų savalaikę įveiką. 

 
2024 m. balandžio 11 d. valdančiųjų balsais Rezoliucijai nepritarta: 
 
 

 
6 paveikslas. Balsavimo rezultatas. 
Šaltinis: https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37067&p_bals_id=-52076 
 

 
7 paveikslas. Frakcijų balsavimo rezultatai. 
Šaltinis: https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37067&p_bals_id=-52076 
 
 
 
 
 
 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37067&p_bals_id=-52076
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37067&p_bals_id=-52076
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Seimo rezoliucijos „Dėl karinės mokymo operacijos Ukrainoje, NATO ir Europos Sąjungos 
valstybėse narėse Ukrainos ginkluotųjų pajėgų mokymo tikslais“ projektas XIVP-3849 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/550226b01e8611efb121d2fe3a0eff27 

Prašo Lietuvos Respublikos Prezidentą teikti patikslintą teikimą Seimui, siekiant pakeisti 2023-
12-21 Seimo nutarimo Nr. XIV-2434 „Nutarimas dėl Lietuvos Respublikos karinių vienetų, karių ir 
civilių krašto apsaugos sistemos tarnautojų dalyvavimo tarptautinėse operacijose“ 11 punktą, kuriuo 
siūloma siųsti „karinėje mokymo operacijoje Ukrainoje, NATO ir Europos Sąjungos valstybėse 
narėse Ukrainos ginkluotųjų pajėgų mokymo tikslais, jeigu yra šių valstybių kvietimas mokymus 
vykdyti jų teritorijoje, – iki 100 karių ir civilių krašto apsaugos sistemos tarnautojų“. 
 
Seimo rezoliucijos „Dėl tvarios miškų politikos“ projektas XIVP-3850   
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/0911d9b01f0f11efb121d2fe3a0eff27 

Projektu raginama parengti įstatymo projektus, numatančius išplyninančių ūkinių miško 
kirtimų ribojimą ir visišką jų uždraudimą saugomose teritorijose ir priemiesčiuose, visų pirma 
perorientuojant miškininkystę valstybiniuose miškuose, numatant racionalų pereinamąjį laikotarpį 
privatiems miškams. 
Atmestas 2024-06-06 
 
Seimo rezoliucijos „Dėl rusiškos ir baltarusiškos kilmės grūdų importo ir tranzito į ir per 
Europos Sąjungos teritoriją uždraudimo“ projektas XIVP-3532 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/8eaed7d0e07611eeb876b07461d0ecb9 

Projektu siūloma Europos Komisijai apsvarstyti galimybę taikyti intervencinio grūdų supirkimo 
sistemą pertekliniams grūdams supirkti Ukrainoje, esant nepalankioms kainoms rinkoje, taip 
palaikant grūdų kainą, užtikrinant augintojų pajamas ir prisidedant prie Pasaulio maisto programos 
tikslų įgyvendinimo. 
Priimtas 2024-03-14 
 
 
Seimo narės inicijuoti įstatymų projektai: 
 
Lietuvos Respublikos labdaros ir paramos įstatymo Nr. I-172 7 straipsnio pakeitimo įstatymo 
Nr. XIV-1229 1 straipsnio pakeitimo įstatymas XIVP-3929 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/b63ceac027ee11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search 
ModelUUID=81a196ef-0222-4cef-b7c4-dfcd3cb95387 

Lietuvoje priimtu Labdaros ir paramos įstatymo (toliau – Įstatymas) 7 straipsnio pakeitimu, 
įsigaliosiančiu nuo 2025 m. sausio 1 dienos, nustatyta, kad paramos dalyko iki 1,2 procento pajamų 
mokesčio dalį atitinkančių lėšų gavėjais laikytini tik šie juridiniai asmenys – nevyriausybinės 
organizacijos, kaip jos yra apibrėžtos Lietuvos Respublikos nevyriausybinių organizacijų plėtros 
įstatyme. Nors Įstatymo 2 straipsnio 3 dalyje nustatyta, kad visuomenei naudingais tikslais šiame 
įstatyme laikoma švietimo, mokslo ir profesinio tobulinimo, neformaliojo ir pilietinio ugdymo, sporto 
veikla visuomenei naudingomis ir nesavanaudiškomis pripažįstamose srityse, tačiau švietimo įstaigos  
neteko galimybės būti paramos gavėjais. 

Seimo narės Vilijos Targamadzės iniciatyva siekiant, kad švietimo įstaigos ir toliau galėtų gauti 
paramą, siūloma papildyti projekto 1 straipsnį – į paramos gavėjų sąrašą įrašant švietimo įstaigas, 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/550226b01e8611efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/0911d9b01f0f11efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/8eaed7d0e07611eeb876b07461d0ecb9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/b63ceac027ee11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=81a196ef-0222-4cef-b7c4-dfcd3cb95387
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/b63ceac027ee11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=81a196ef-0222-4cef-b7c4-dfcd3cb95387
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kaip jos apibrėžtos Lietuvos Respublikos švietimo įstatyme. Įstatymo pataisa siūloma įteisinti 
nuostatą, kad gavėjais gali būti ir švietimo įstaigos, kaip jos apibrėžtos Lietuvos Respublikos švietimo 
įstatyme. 
Po pateikimo nepritarta. Grąžinta iniciatoriams tobulinti. 
 
Lietuvos Respublikos švietimo įstatymo Nr. I-1489 61 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas 
XIVP-3666 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/48b1d060009311ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=7&search 
ModelUUID=2d10acf1-95b7-4132-9546-6f792b7c35ae 

Įstatymo projektas parengtas bendradarbiaujant su Lietuvos moksleivių sąjunga. 
Lietuvos Respublikos švietimo įstatymo 61 straipsnio 1 dalyje numatyta,  kad į savivaldybės 

švietimo politikos formavimą gali būti įtraukiama visuomenė, steigiant švietimo ir atskirų švietimo 
sričių tarybas. Savivaldybės švietimo tarybą sudarytų mokiniai, mokytojai, tėvai, socialiniai 
partneriai, švietimo teikėjai ar jų asociacijos. 

Galimybių veikti švietimo taryboms yra, tačiau savivaldybių interneto svetainėse pateiktoje 
informacijoje matyti, kad iš 60 savivaldybių švietimo tarybos  veikla vykdoma tik 9-iose. 

Projektu siekiama sukurti teisines prielaidas demokratiniam švietimo ir atskirų švietimo sričių 
tarybų sudarymui, užtikrinti tikslingą, grįstą objektyviu atstovavimo poreikiu, privalomą švietimo ir 
atskirų švietimo sričių tarybų formavimą.  
Po pateikimo nepritarta. Grąžinta iniciatoriams tobulinti. 
 
„Lietuvos Respublikos profesinio mokymo įstatymo Nr. VIII-450 įstatymo papildymo 
131 straipsniu įstatymas“ 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/7bbc2ca27a8a11ef84ff9693ecd03ff5 

Siekiama įteisinti Lietuvos Respublikos profesinio mokymo įstatymo teiginį, kad valstybinėse 
ir savivaldybių profesinio mokymo įstaigose mokomoji kalba yra lietuvių kalba. Numatyti atvejus, 
kada galimas mokymas ir kitomis kalbomis, jei profesinio mokymo veikloms vadovauja užsieniečiai 
mokytojai, jei profesinio mokymo mokykloje pagal tam tikrą profesinio mokymo programą mokosi 
užsieniečiai mokiniai. Švietimo, mokslo ir sporto ministro nustatyta tvarka profesinis mokymas gali 
būti vykdomas dvikalbio ugdymo būdu. 
Nutarta pritarti šiam projektui po pateikimo ir pradėti jo svarstymo procedūrą. Balsavimo rezultatai: 
už – 44, prieš – 1, susilaikė 8. Užsiregistravo 53 Seimo nariai 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/48b1d060009311ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=7&search%20ModelUUID=2d10acf1-95b7-4132-9546-6f792b7c35ae
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/48b1d060009311ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=7&search%20ModelUUID=2d10acf1-95b7-4132-9546-6f792b7c35ae
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/7bbc2ca27a8a11ef84ff9693ecd03ff5
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Kartu su Seimo nariais pateikti pasiūlymai: 
 
Pasiūlymas dėl Akcizų įstatymo Nr. IX-569 9, 37 ir 39 straipsnių pakeitimo įstatymo projekto 
XIVP-3477 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/42639de0c97711ee9269b566387cfecb 

Projektu Nr. XIVP-3477 siūlomi naftos dujų ir dujinių angliavandenilių lengvatinio akcizo 
tarifo dydžiai vertintini kaip stokojantys logikos, ne tik atsižvelgiant į šildymui naudojamų energinių 
produktų taršos lygį bei santykį su kaloringumu, bet ir į Europos Tarybos direktyvoje 2003/96/EB 
įtvirtintą energetikos produktų apmokestinimo logiką. 

Teikiamu pasiūlymu prašoma sumažinti projekte numatytą 41 euro dydį iki 13,94 euro, t. y. iki 
dydžio, kuris savo apimtimi prilygtų buityje šildymui naudojamoms gamtinėms dujoms taikomam 
lengvatiniam tarifui. 
 
Pasiūlymas dėl Finansinės paskatos pirmąjį būstą įsigyjančioms jaunoms šeimoms įstatymo Nr. 
XIII-1281 1, 2, 4, 5, 6 ir 8 straipsnių pakeitimo ir Finansinės paskatos pirmąjį būstą 
įsigyjančioms jaunoms šeimoms įstatymo Nr. XIII-1281 pakeitimo įstatymo projekto XIVP-
3368(3) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/6e0c9f32110e11ef8e4be9fad87afa59 

Remiantis šiuo metu galiojančiu įstatymu, subsidija būstui įsigyti yra ir kur kas didesnė, ir 
diferencijuojama pagal šeimos sudėtį. Akivaizdu, kad bloginama vaikus auginančių šeimų situacija, 
kadangi ne tik žymiai mažinama maksimali dotacija, bet ir nustatoma vienoda visoms šeimoms, 
nepaisant jos dydžio. 

Siūloma ir toliau diferencijuoti paramos intensyvumą, kaip kad Seimas pritarė analogiškam 
siūlymui, 2023 m. gruodžio mėn. svarstytam būsto nuomos kompensacijos maksimalios išmokos 
diferenciacijai pagal šeimos sudėtį. 

 
Pasiūlymas Dėl akcizų įstatymo Nr. IX-569 23, 24, 25, 26, 30, 31, 65 IR 74 straipsnių pakeitimo 
įstatymo projekto NR. XIVP-3879 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/dbca7db0240211efb121d2fe3a0eff27 

Elektroninių cigarečių vartojimas tampa nauja visuomenės sveikatos epidemija pasaulyje, 
kurios augimo greičio nenumatė nė viena pasaulio valstybė. Elektroninių cigarečių akcizo dalis 
produkto kainoje yra reikšmingai mažesnė, lyginant su bet kuriomis kitomis tabako gaminių ir su 
jomis susijusių gaminių kategorijomis. 

Todėl siūloma didinti šių produktų apmokestinimą, tokiu būdu stabdant vartojimo plėtrą 
jaunimo grupėje. Be to, papildomos pajamos gali reikšmingai praturtinti šiuo metu itin aktualų 
valstybės gynybos biudžetą.    
 
 
 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/42639de0c97711ee9269b566387cfecb
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/6e0c9f32110e11ef8e4be9fad87afa59
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/dbca7db0240211efb121d2fe3a0eff27
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Pasiūlymas dėl Finansinės paskatos pirmąjį būstą įsigyjančioms jaunoms šeimoms įstatymo Nr. 
XIII-1281 1, 2, 4, 5, 6 ir 8 straipsnių pakeitimo ir Finansinės paskatos pirmąjį būstą 
įsigyjančioms jaunoms šeimoms įstatymo Nr. XIII-1281 pakeitimo įstatymo projekto XIVP-
3368(3) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c87c4ac2298611efb121d2fe3a0eff27 

Siekiant labiau atliepti Lietuvos Respublikos finansinės paskatos pirmąjį būstą įsigyjančioms 
jaunoms šeimoms įstatymo tikslus ir prisidėti prie demografinės padėties gerinimo bei gimstamumo 
skatinimo, taip pat sudaryti palankesnes prielaidas prisidėti prie pirmojo būsto įsigijimo jaunoms 
šeimoms, siūloma numatyti subsidijų dydžių diferencijavimą pagal šeimoje auginamų vaikų skaičių. 
 
Pasiūlymas dėl Tautinių mažumų įstatymo projekto XIVP-3917 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/b788f2302ed211efb121d2fe3a0eff27 

Tautinių bendruomenių tradicijų puoselėjimas ir išsaugojimas yra viena iš svarbiausių tautinio 
identiteto išsaugojimo dedamųjų, ypač kai kalbame apie istorines tautines bendruomenes, nykstančias 
bendruomenes, kurių tradicijų ir papročių puoselėjimas tampa kultūrinio išlikimo klausimu. 

Siūloma pabrėžti, kad istorinėms tautinėms mažumoms valstybė įsipareigoja sudaryti sąlygas 
puoselėti ir tautinių mažumų tradicijas, o taip pat ir religinį identitetą. Projekte nekalbama apie 
istorines tautines bendruomenes, kurių Lietuvoje yra mažiausiai trys – tai romai, totoriai ir karaimai. 
Siūloma papildyti įstatymo projektą nauju straipsniu Istorinių tautinių bendruomenių išsaugojimas. 
 
Pasiūlymas dėl Apylinkės teismo reorganizavimo įstatymo projekto XIVP-2825(2) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/dac832c02ee011efb121d2fe3a0eff27 

Projektu numatoma, kad Plungės apylinkės teismas reorganizuojamas išdalijimo būdu, šio 
teismo teises ir pareigas paskirstant Klaipėdos ir Telšių apylinkių teismams. Pažymėtina, kad tokiu 
atveju Plungės apylinkės teismo jurisdikcijoje buvusios teritorijos patektų į Šiaulių apygardos teismo 
veiklos teritoriją. 

Siūloma, kad Plungės apylinkės teismas būtų reorganizuojamas prijungimo, o ne išdalijimo 
būdu. 
 
Pasiūlymas dėl Apylinkių teismų įsteigimo ir jų veiklos teritorijų nustatymo įstatymo Nr. I-2375 
pakeitimo įstatymo Nr. XIV-2136 2 ir 3 straipsnių pakeitimo įstatymo projekto XIVP-3839(2) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/2e0116b02ee011efb121d2fe3a0eff27 

Projektu numatoma, kad Telšių apylinkės teismą sudarys ir Telšių apylinkės teismo Plungės 
rūmai, kurių veiklos teritorija – Plungės, Rietavo ir Skuodo rajonų savivaldybių teritorijos. 
Pažymėtina, kad tokiu atveju šios teritorijos patektų į Šiaulių apygardos teismo veiklos valdas, bet tai 
neabejotinai apsunkintų rajono savivaldybių gyventojų dalyvavimą teisminiuose procesuose. 

Siūlytina Plungės apylinkės teismą jungti prie Klaipėdos apylinkės teismo, išskiriant Klaipėdos 
apylinkės teismo Klaipėdos rūmus ir Klaipėdos apylinkės teismo Plungės rūmus. 
  
Pateikta tik dalis Pasiūlymų, su visais teisės aktų projektais ir pasiūlymais galite susipažinti: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=39293&p_k=1&p_kade_id=9&p_smn_id=1353&p1=2 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=39293&p_k=1&p_kade_id=9&p_smn_id=1353&p1=3 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=39293&p_k=1&p_kade_id=9&p_smn_id=1353&p1=4 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c87c4ac2298611efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/b788f2302ed211efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/dac832c02ee011efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/2e0116b02ee011efb121d2fe3a0eff27
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=39293&p_k=1&p_kade_id=9&p_smn_id=1353&p1=2
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=39293&p_k=1&p_kade_id=9&p_smn_id=1353&p1=3
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=39293&p_k=1&p_kade_id=9&p_smn_id=1353&p1=4
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Darbas Seimo Švietimo ir mokslo komitete 
 

2024-iaisiais metais prof. habil. dr. Vilija Targamadzė tęsė darbą Seimo Švietimo ir mokslo 
komitete, kuriame ji dirba nuo išrinkimo į Seimą. 

LR Švietimo ir mokslo komitetas (toliau –  ŠMK) 2024 m. Pavasario sesijoje surengė 28 
posėdžius, vieną iš jų kartu su Socialinių reikalų ir darbo komitetu, 7 klausymus, 5 diskusijas, įvyko 
susitikimas su Latvijos Respublikos Seimo Švietimo, kultūros ir mokslo komiteto delegacija ir 
Islandijos Respublikos Švietimo ir vaikų reikalų ministerijos delegacija. 

Viena iš ŠMK veiklos krypčių – tai Seimui teikiamų įstatymų ir jų pakeitimų projektų 
svarstymas ir įstatymo projektų išvadų rengimas. Komiteto posėdžiuose nagrinėti Švietimo, Sporto. 
Mokslo ir studijų, Profesinio mokymo įstatymų pakeitimų projektai, profesinio mokymo įstaigų 
tinklo pertvarka, mokyklų, vykdančių formaliojo švietimo programas, tinklo kūrimo taisyklės, 
kolegijų tinklo pertvarka, pasirengimo įgyvendinti Švietimo įstatymo pataisas, susijusias su 
įtraukiuoju ugdymu, aukštuoju mokslu, suaugusiųjų mokymusi ir kt. 

Svarstant įstatymų projektus, valdantieji į opozicijos siūlymus dažnai neatsižvelgdavo, įstatymo 
projektams pritarta valdančiųjų balsais. Kai kurie 2022 m., 2023 m. priimti įstatymų projektai turėjo 
įsigalioti 2024 m.  Išaiškėjo, kad jų  įgyvendinimui nepasiruošta ir jų realizavimo terminai nukeliami 
į 2025, 2026 metus.   

Pvz., patvirtinus Švietimo įstatymo Nr. I-1489 7, 8, 9, 10, 11, 14, 16, 19, 20, 21, 23, 29, 36, 38, 
39, 41, 43, 44, 46, 49, 52, 53, 56, 57, 58, 59, 62, 63, 64, 67, 69, 70 straipsnių pakeitimo ir papildymo 
56-4 straipsniu įstatymo Nr. XIV-1726 36 straipsnio pakeitimo įstatymą, reikalavimas, kad 
pagrindiniam išsilavinimui įgyti būtina baigti pagrindinio ugdymo programą ir pagrindinio ugdymo 
pasiekimų patikrinimų metu pasiekti slenkstinį lygmenį, atidėtas iki 2026 m. rugsėjo 1 d. 
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Švietimo ir mokslo komiteto svarstyti teisės aktų projektai2: 
  
Su visais Švietimo ir mokslo komitete svarstytais klausimais galite susipažinti: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38563&p_k=1  
Čia pateikiama tik dalis. 
 
 
Bendrasis ugdymas 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 38, 39 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas XIVP-1214 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/fa05c3b012bf11ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=44b390dd-0a58-42a0-9943-d674bf5c5f11 

Projektu siūloma įdiegti naują brandos įvertinimo sistemą, susidedančią iš keturių dalių: 1) 
egzaminai; 2) mokymosi dalykų metinis vidurkis; 3) baigiamasis darbas; 4) neformalaus švietimo 
pasiekimai. 

Komitetas koregavo projektą, palikdamas tik informacijos įrašą brandos atestate apie baigtą 
formalųjį  švietimą papildančią programą. 
Komitetas siūlo pritarti komiteto patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2666 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 51 ir 59 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3385 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/d4c19341ecd111eeb736c68ed0f15a33?positionInSearchResults=2&search 
ModelUUID=e3e8f2ed-9b84-4e84-bd44-dff2487ca82f 

Projekto tikslas – papildyti Švietimo įstatymą, nurodant priežastis, dėl kurių švietimo įstaigos 
(išskyrus aukštąją mokyklą) vadovas gali būti atšauktas iš pareigų ir nustatant atšaukimo iš pareigų 
tvarką. 
Komitetas siūlo pritarti komiteto patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2555 
 
Lietuvos Respublikos švietimo įstatymo Nr. I-1489 14, 28, 29 straipsnių pakeitimo įstatymo 
projektas XIVP-3419 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/b65a1b9032b611efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search 
ModelUUID=40aef949-4216-4264-914e-63f5aab1c901 

Tikslas – numatyti, kaip reguliuojamas įtraukties principo įgyvendinimas bendrojo ugdymo 
mokyklose tais atvejais, kai mokinio specialieji poreikiai yra dideli / labai dideli, o mokykla neturi 
galimybės pasirengti tokio mokinio ugdymuisi. 
Komitetas siūlo pritarti komiteto patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2847 
 
 
 
 
 

 
2LRS Švietimo ir mokslo komiteto duomenys 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38563&p_k=1
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/fa05c3b012bf11ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=44b390dd-0a58-42a0-9943-d674bf5c5f11
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/fa05c3b012bf11ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=44b390dd-0a58-42a0-9943-d674bf5c5f11
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/d4c19341ecd111eeb736c68ed0f15a33?positionInSearchResults=2&search%20ModelUUID=e3e8f2ed-9b84-4e84-bd44-dff2487ca82f
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/d4c19341ecd111eeb736c68ed0f15a33?positionInSearchResults=2&search%20ModelUUID=e3e8f2ed-9b84-4e84-bd44-dff2487ca82f
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/b65a1b9032b611efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=40aef949-4216-4264-914e-63f5aab1c901
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/b65a1b9032b611efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=40aef949-4216-4264-914e-63f5aab1c901
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Lietuvos Respublikos švietimo įstatymo Nr. I-1489 2 ir 60 straipsnių pakeitimo įstatymo 
projektas XIVP-3427 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c9e81702fca811ee8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=4&search 
ModelUUID=7acdb397-222b-4f65-b893-9dc3c61a9911 

Projekto tikslas – sukurti teisines prielaidas skaidriam ir demokratiniam mokyklos tarybos ir 
mokinių, mokytojų ir tėvų (globėjų, rūpintojų) savivaldos institucijos sudarymui, užtikrinti tikslingą, 
grįstą objektyviu atstovavimo poreikiu, privalomą mokyklos savivaldos institucijų sudarymą. 
Komitetas siūlo pritarti komiteto patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2619 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 43 ir 67 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3440(2) 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38478&p_k=1&p_event_id=28451 

Projekto tikslas – užtikrinti savivaldybių gimnazijų veiklos tęstinumą regionuose. Įstatymo 
projektu buvo siūloma sudaryti galimybę savivaldybėms tarybų sprendimu leisti formuoti III ir IV 
gimnazijų klases, jeigu nėra 21 mokinio klasėje, bet mokinių skaičius pagrindinio ugdymo antrosios 
dalies klasėse atitinka arba viršija mažiausią leidžiamą mokinių skaičių. 

Taip pat siekiama užtikrinti, kad mokymo lėšos būtų skiriamos ir gimnazijų klasėms, kurios 
vykdo akredituotą vidurinio ugdymo programą, bet neturi 21 mokinio klasėje, taip išsaugant 
gimnazijas regionuose. 
Komitetas paskyrė išvadų rengėjus. 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 43 ir 67 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3638 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/306f0669594611ef886efef8659c71d0?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=6b698124-0ee9-46e0-847b-420931f25e66 

Siūloma patikslinti Švietimo įstatymą, kad būtų sudarytos prielaidos kurti stiprų mokyklų, 
įgyvendinančių kadetų ugdymo programą, tinklą. 
Komitetas siūlo pritarti komiteto patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2965 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 41, 42 ir 43 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3744 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/306f0669594611ef886efef8659c71d0?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=6b698124-0ee9-46e0-847b-420931f25e66 

Įstatymo projektu siūloma patikslinti teisinį reguliavimą, nustatant, kad kadetų ugdymo 
mokyklos gali būti ne tik savivaldybių, bet ir valstybinės, taip pat sudaryti prielaidas ir teisinį pagrindą 
Vyriausybei valstybines kadetų ugdymo mokyklas steigti Krašto apsaugos ministerijos teikimu arba 
perduoti esamų kadetų ugdymo mokyklų savininkų teises ir pareigas įgyvendinti Krašto apsaugos 
ministerijai. 
Komitetas pritarė patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2678 
 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c9e81702fca811ee8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=4&search%20ModelUUID=7acdb397-222b-4f65-b893-9dc3c61a9911
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c9e81702fca811ee8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=4&search%20ModelUUID=7acdb397-222b-4f65-b893-9dc3c61a9911
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38478&p_k=1&p_event_id=28451
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/306f0669594611ef886efef8659c71d0?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=6b698124-0ee9-46e0-847b-420931f25e66
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/306f0669594611ef886efef8659c71d0?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=6b698124-0ee9-46e0-847b-420931f25e66
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/306f0669594611ef886efef8659c71d0?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=6b698124-0ee9-46e0-847b-420931f25e66
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/306f0669594611ef886efef8659c71d0?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=6b698124-0ee9-46e0-847b-420931f25e66
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Švietimo įstatymo Nr. I-1489 7, 8, 9, 10, 11, 14, 16, 19, 20, 21, 23, 29, 36, 38, 39, 41, 43, 44, 46, 49, 
52, 53, 56, 57, 58, 59, 62, 63, 64, 67, 69, 70 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo papildymo 56-4 
straipsniu įstatymo Nr. XIV-1726 36 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3955 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c3aefab0386d11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search 
ModelUUID=3682f108-7b51-474c-94d1-2b33ea318497 

Projekto tikslas – sudaryti tinkamas sąlygas pasirengti pagrindinio ugdymo pasiekimų 
patikrinimui, mokiniams mokantis pagal atnaujintas bendrąsias programas, ir nustatyti, kad 
reikalavimas, jog pagrindiniam išsilavinimui įgyti būtina baigti pagrindinio ugdymo programą ir 
pagrindinio ugdymo pasiekimų patikrinimų metu pasiekti slenkstinį lygmenį, įsigaliotų nuo 2026 m. 
rugsėjo 1 d. 
Komitetas pritarė patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2933 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 5, 14, 21, 29, 30, 34 ir 36 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo 
papildymo 45-1 straipsniu įstatymo Nr. XIII-3268 2 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas 
XIVP-3958 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5bc80000442411efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search 
ModelUUID=206b63b3-ac68-46ff-92e1-6ce958aea036 

Įstatymo projekto tikslas – sudaryti prielaidas į ugdymo procesą, kai jame dalyvauja specialiųjų 
ugdymosi poreikių turintys mokiniai, įtraukti ne tik antrą mokytoją, bet ir švietimo pagalbą 
teikiančius asmenis, numatant teisę rinktis kelis galimus ugdymo proceso organizavimo būdus. 
Komitetas  pritarė įstatymo projektui  ir komiteto išvadoms 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2950 
 
 
Neformalus švietimas   
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 67 straipsnio pakeitimo įstatymo projektą Nr. XIVP-3204(2) 

Įstatymo projektu siekiama paskatinti ir didinti vaikų užimtumą, nustatant, kad neformaliajam 
vaikų švietimui skiriamų lėšų dydžio matas būtų aiškiai susietas su bazine socialine išmoka. 

Švietimo įstatyme numatyti neformaliajam vaikų švietimui skiriamų lėšų dydžio matą bei 
padidinti vienam vaikui per mėnesį skiriamos išmokos dydį – nustatyti, kad vienam pagal NVŠ 
programą ugdomam mokiniui per mėnesį skiriamų mokymo lėšų dydis negali būti mažesnis nei 1,3 
bazinės socialinės išmokos dydžio (71,50 Eur). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c3aefab0386d11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=3682f108-7b51-474c-94d1-2b33ea318497
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c3aefab0386d11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=3682f108-7b51-474c-94d1-2b33ea318497
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5bc80000442411efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=206b63b3-ac68-46ff-92e1-6ce958aea036
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5bc80000442411efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=206b63b3-ac68-46ff-92e1-6ce958aea036
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Aukštasis mokslas 
 
Lietuvos Respublikos mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 72 straipsnio pakeitimo įstatymo 
projektas XIVP-2170(2) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/bebbb190e6a811ee9fdedfc979ae62a9?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=1fca5a51-15cc-4bdb-a424-77fff2c797fe 

Siūloma numatyti, kad dėstytojui ar mokslo darbuotojui, toje pačioje mokslo ir studijų 
institucijoje pretenduojančiam į aukštesnes dėstytojo ar mokslo darbuotojo pareigas, negali būti 
mokamas mažesnis negu žemesnėse dėstytojo ar mokslo darbuotojo pareigose gautas atlyginimas.  

Komitetas siūlo Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 72 straipsnio pakeitimo įstatymo 
projektą Nr. XIVP-2170(2) atmesti, atsižvelgus į tai, kad aukštosios mokyklos turi autonomiją, 
nustatydamos darbo užmokesčio dydžius. 
Atmesta 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 4, 5, 15, 17, 22, 42, 43, 44, 51, 53, 721, 753, 762, 80, 81, 
821, 90 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo papildymo 242 straipsniu įstatymo projektas XIVP-
3414 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 4, 10, 11, 15, 27, 28, 35, 38, 39, 48, 52, 53, 56, 58, 60, 65, 
66, 67, 69, 71, 72, 721, 73, 753, 77, 85 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo papildymo 641 straipsniu 
įstatymo Nr. XIV-1257 13 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3415 (2) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/43f04541f7c211ee97d7f4f65208a4ec?positionInSearchResults=3&search 
ModelUUID=377bd141-f921-40d8-bbf2-441e77ceb9a0 

Projektu siūloma nustatyti, kad Lietuvos mokslinių tyrimų infrastruktūrų plėtra planuojama ir 
vykdoma atsižvelgiant į Lietuvos mokslo tarybos parengtą ir patvirtintą kelrodį, numatantį ilgalaikes 
nacionalines ir tarptautines mokslinių tyrimų infrastruktūrų plėtros kryptis, prioritetus, galimybes, 
perspektyvas, ateities įžvalgas ir kitus susijusius aspektus. 
Komitetas siūlo pritarti komiteto patobulintam įstatymo projektams ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2585 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 77 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3719 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/a5ffe84012bf11ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=3&search 
ModelUUID=f257cb66-2c44-40c9-a7a2-fba9e85cb955 

Projekto tikslas – tikslinti Mokslo ir studijų įstatymo 77 straipsnio 4 dalį ir atsisakyti valstybės 
finansuojamų studijų vietų paskirstymo antrajai konkursinei eilei pagal aukštąsias mokyklas, tokiu 
būdu abiejų konkursinių eilių valstybės finansuojamų studijų vietų paskirstymas tampa panašesnis ir 
stojančiųjų atrankos mechanizmas tampa techniškai lengviau įgyvendinamas. 
Komitetas įstatymo projektui ir komiteto išvadai. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2692 
 
 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/bebbb190e6a811ee9fdedfc979ae62a9?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=1fca5a51-15cc-4bdb-a424-77fff2c797fe
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/bebbb190e6a811ee9fdedfc979ae62a9?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=1fca5a51-15cc-4bdb-a424-77fff2c797fe
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/43f04541f7c211ee97d7f4f65208a4ec?positionInSearchResults=3&search%20ModelUUID=377bd141-f921-40d8-bbf2-441e77ceb9a0
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/43f04541f7c211ee97d7f4f65208a4ec?positionInSearchResults=3&search%20ModelUUID=377bd141-f921-40d8-bbf2-441e77ceb9a0
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/a5ffe84012bf11ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=3&search%20ModelUUID=f257cb66-2c44-40c9-a7a2-fba9e85cb955
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/a5ffe84012bf11ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=3&search%20ModelUUID=f257cb66-2c44-40c9-a7a2-fba9e85cb955
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Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 62 ir 77 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas XIVP-
3802 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/81a793002faf11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=7e7387cc-5083-4b5d-b5cb-5ed20598cf06 

Projekto tikslas – įtvirtinti galimybę studentams suderinti privalomąją pradinę karo tarnybą, 
pasiimant akademines atostogas bet kuriuo studijų laikotarpiu (įskaitant ir pirmąjį studijų semestrą). 
Taip pat įstatymo projektu tikslinami stojimo į aukštąsias mokyklas antrosios konkursinės eilės 
reikalavimai, kad asmenims, norintiems stoti į aukštąsias mokyklas, būtų paskata iš karto po 
mokyklos atlikti 9 mėnesių privalomąją pradinę karo tarnybą ir po tarnybos atlikimo jie galėtų stoti 
pagal antrosios konkursinės eilės sąlygas. 
Komitetas pritarė pateiktam įstatymo projektui 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2844 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 67 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3914 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/4b4b8f002faf11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=5c03b2bf-f75a-4bd2-97a3-48ed6499c8a4 

Projekto tikslas – įtvirtinti įstatymu, kad su tam tikrais aukštosios mokyklos darbuotojais būtų 
galima sudaryti terminuotas 5 metų darbo sutartis. 
Komitetas pritarė pateiktam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2845 
 
 
Sportas 
 
Sporto įstatymo Nr. I-1151 2 ir 20 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo papildymo 18-1 straipsniu 
įstatymo projektas XIVP-3592 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5f4ea18019ad11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=3&search 
ModelUUID=045cf3b8-41db-4d25-b2cd-135fef5b941b 

Projektas parengtas įgyvendinant Konvenciją dėl manipuliavimo sporto varžybomis. Projektu 
siūloma pakeisti Sporto įstatyme vartojamas sąvokas, taip pat įtvirtinti nuostatą, kad Konvencijos 
įgyvendinimą prižiūri Vyriausybės įgaliota įstaiga, kurios viena iš pagrindinių funkcijų –  nacionaliniu 
mastu koordinuoti kovą dėl manipuliavimo sporto varžybomis. Projektu siūlomas įtvirtinti funkcijas 
atliktų Lietuvos antidopingo agentūra. 
Komiteto pritarė patobulintam Projektui Nr. XIVP-3592(2), Komiteto išvadoms 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2686 
 
Sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3748 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/109293f0345911efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=d2104e47-0dd8-4f1a-b909-a64698d8f1ef 

Įstatymo projekto tikslas – sukurti vientisą sporto modelį nuo fizinio aktyvumo pagrindų iki 
įtraukimo į aukšto meistriškumo sportą. Komitetas pritarė, patobulintam Sporto įstatymo Nr. I-1151 
pakeitimo įstatymo projektui Nr. XIVP-3748(2), pritarė Komiteto išvadoms ir nutarė teikti Įstatymo 
projektą Seimui svarstyti. Be to, Komitetas, atsižvelgdamas į tai, kad 2024 m. rugsėjo 1 d. dalis 
asmenų, kuriems buvo išduoti kūno kultūros ir sporto veiklos leidimai pagal anksčiau galiojusias 
įstatymų nuostatas, nespėjo įgyti Sporto įstatyme nustatytų kvalifikacijos reikalavimų, todėl 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/81a793002faf11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=7e7387cc-5083-4b5d-b5cb-5ed20598cf06
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/81a793002faf11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=7e7387cc-5083-4b5d-b5cb-5ed20598cf06
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/4b4b8f002faf11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=5c03b2bf-f75a-4bd2-97a3-48ed6499c8a4
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/4b4b8f002faf11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=5c03b2bf-f75a-4bd2-97a3-48ed6499c8a4
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5f4ea18019ad11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=3&search%20ModelUUID=045cf3b8-41db-4d25-b2cd-135fef5b941b
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5f4ea18019ad11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=3&search%20ModelUUID=045cf3b8-41db-4d25-b2cd-135fef5b941b
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/109293f0345911efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=d2104e47-0dd8-4f1a-b909-a64698d8f1ef
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/109293f0345911efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=d2104e47-0dd8-4f1a-b909-a64698d8f1ef
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nebegalės dirbti  treneriais ir instruktoriais, vadovaujantis Seimo Statuto 162 straipsnio 2 dalimi. 
Komitetas nutarė siūlyti Sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo projektą Nr. XIVP-3748(2) 
ir jį lydinčiuosius projektus svarstyti skubos tvarka. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2859 
 
Įstatymo „Dėl Europos Tarybos konvencijos dėl manipuliavimo sporto varžybomis 
ratifikavimo“ projektas XIVP-3670 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c6d80282182011ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=3&search 
ModelUUID=3b48bca6-0bbe-40ba-b1d8-ddcca22a3e21 

Įstatymo projektu siūloma ratifikuoti 2014 m. liepos 9 d. Europos Tarybos Ministrų Komiteto 
formate ministrų pavaduotojų (Ministers’ Deputies) patvirtintą Konvenciją dėl manipuliavimo sporto 
varžybomis. 
Komitetas pritarė įstatymo projektui ir pasiūlė pagrindiniam Užsienio reikalų komitetui teikti jį 
Seimui svarstyti. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2685 
 
Sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3748 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/109293f0345911efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=192e8e58-c994-4981-aa53-5e852bb0b2cc 

Įstatymo projekto tikslas – sukurti vientisą sporto modelį nuo fizinio aktyvumo pagrindų iki 
įtraukimo į aukšto meistriškumo sportą. Siekiama sukurti institutą, padedantį sportininkams spręsti 
ginčus su sporto šakų federacijomis, olimpiniam, paraolimpiniam, regos, klausos, judėjimo ar 
intelekto negalią turinčių asmenų sporto, studentų sporto judėjimams Lietuvoje vadovaujančiomis 
nevyriausybinėmis organizacijomis – sportininkų atstovą. Taip pat projektu siekiama sudaryti sąlygas 
mokiniams-sportininkams mokytis ir sportuoti bendrojo ugdymo mokyklų atskirose klasėse; 
siekiama patikslinti kvalifikacinių reikalavimų nuostatas fizinio aktyvumo ir aukšto meistriškumo 
treneriams bei instruktoriams, siekiama patikslinti kitą teisinį reguliavimą, turint tikslą išvengti 
skirtingų teisės normų interpretacijų. 
Komitetas nutarė siūlyti Sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo projektą Nr. XIVP-3748(2) ir 
jį lydinčiuosius projektus svarstyti skubos tvarka. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2859  
 
Ginklų ir šaudmenų kontrolės įstatymo Nr. IX-705 13, 16 ir 40 straipsnių pakeitimo įstatymo 
projektas XIVP-3750 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/178df2e02fcb11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search 
ModelUUID=37d62833-b81b-421b-a932-bf401bc82ddd 

Įstatymo projektas susijęs su Sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo projektu Nr. XIVP-
3748 (nauja redakcija). Projektu siūloma Įstatymo nuostatas formuluoti remiantis Direktyva dėl 
ginklų įsigijimo. 
Komitetas pritarė patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2862 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c6d80282182011ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=3&search%20ModelUUID=3b48bca6-0bbe-40ba-b1d8-ddcca22a3e21
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c6d80282182011ef8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=3&search%20ModelUUID=3b48bca6-0bbe-40ba-b1d8-ddcca22a3e21
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/109293f0345911efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=192e8e58-c994-4981-aa53-5e852bb0b2cc
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/109293f0345911efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=192e8e58-c994-4981-aa53-5e852bb0b2cc
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/178df2e02fcb11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=37d62833-b81b-421b-a932-bf401bc82ddd
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/178df2e02fcb11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=37d62833-b81b-421b-a932-bf401bc82ddd
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Gyventojų pajamų mokesčio įstatymo Nr. IX-1007 2 ir 17 straipsnių pakeitimo įstatymo 
projektas XIVP-3751 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/8b4040402f8e11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=2&search 
ModelUUID=58fdc37a-2db1-4c34-a99c-c8964c06790d 

Įstatymo projektas susijęs su Sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo projektu Nr. XIVP-
3748 (nauja redakcija). Projektu tikslinamos sąvokos. 
Komitetas pritarė patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2863 
 
Kūno kultūros ir sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo Nr. XIII-1540 2 straipsnio 
pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3756 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/6c9329a02f8e11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search 
ModelUUID=d8cde747-166a-4697-bca7-68bcba454bca 

Įstatymo projektas susijęs su Sporto įstatymo Nr. I-1151 pakeitimo įstatymo projektu Nr. XIVP-
3748 (nauja redakcija). Projektu tikslinamos sąvokos. Asmenims, dirbantiems arba teikiantiems 
fizinio aktyvumo ar sporto paslaugas pagal Kūno kultūros ir sporto departamento prie Lietuvos 
Respublikos Vyriausybės išduotus kūno kultūros ir sporto veiklos leidimus, teisė dirbti pratęsiama iki 
2030 m. rugsėjo 1 d. su sąlyga, kad šie asmenys per 2 metus nuo šio Sporto įstatymo projekto 
įsigaliojimo pradės mokytis, siekdami įgyti Sporto įstatymo projekto nustatytą teisę į darbą.  
Komitetas pritarė patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2868 
 
 
Kiti įstatymų projektai 
 
Lietuvos Respublikos atmintinų dienų įstatymo Nr. VIII-397 1 straipsnio pakeitimo įstatymo 
projektas XIVP-3520, XIVP-3659 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/aeb0f7d0fca911ee8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=0782c629-6d6a-46a9-b731-4c6f0d858a99 

Projekto tikslas – numatyti, kad rugpjūčio 10-oji – Lituanistinės mokyklos diena, gegužės 
pirmasis trečiadienis – Pasaulinė mamų psichikos sveikatos diena. 
Komitetas siūlo pritarti įstatymo projektui ir komiteto išvadoms 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2561,  XIV-2693, XIVP-3649 
 
Valstybinės kalbos įstatymo Nr. I-779 papildymo 8 straipsniu įstatymo projektas XIVP-3667 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/d7db1b6044cd11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search 
ModelUUID=83c44c0d-ea2a-4e82-8ce8-29f0debc4ca9 

Projekto tikslas – užtikrinti vartotojų galimybę gauti aptarnavimą valstybine kalba. 
Komitetas siūlo pritarti komiteto patobulintam įstatymo projektui ir komiteto išvadoms. 
 
Socialinės paramos mokiniams įstatymo Nr. X-686 5 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas 
XIVP-977(3) 

Įstatymo projekto tikslas – tobulinti esamą socialinės paramos mokiniams teisinį reguliavimą, 
įtvirtinant nuostatą skirti nemokamus pietus mokiniams, kurie mokosi mokyklose pagal visą pradinio 
ugdymo programą, nevertinant šeimos gaunamų pajamų. 
Komitetas paskyrė išvadų rengėjus. 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/8b4040402f8e11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=2&search%20ModelUUID=58fdc37a-2db1-4c34-a99c-c8964c06790d
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/8b4040402f8e11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=2&search%20ModelUUID=58fdc37a-2db1-4c34-a99c-c8964c06790d
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/6c9329a02f8e11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=d8cde747-166a-4697-bca7-68bcba454bca
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/6c9329a02f8e11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=d8cde747-166a-4697-bca7-68bcba454bca
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/aeb0f7d0fca911ee8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=0782c629-6d6a-46a9-b731-4c6f0d858a99
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/aeb0f7d0fca911ee8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=0&search%20ModelUUID=0782c629-6d6a-46a9-b731-4c6f0d858a99
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/d7db1b6044cd11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=83c44c0d-ea2a-4e82-8ce8-29f0debc4ca9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/d7db1b6044cd11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=1&search%20ModelUUID=83c44c0d-ea2a-4e82-8ce8-29f0debc4ca9
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Įstatymo „Dėl užsieniečių teisinės padėties“ Nr. IX-2206 26, 35, 41, 42, 44, 53, 107 straipsnių 
pakeitimo įstatymo projektas XIVP-3352 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/1226d0201dbe11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=0&search 
ModelUUID=984a66a5-2ffe-4ef6-9ff8-cc7f3b3af02a 

Projektu siūloma nustatyti sąlygas užsieniečiams gyventi Lietuvos Respublikoje: jei užsienietis, 
turėdamas teisę būti / gyventi Lietuvos Respublikoje patvirtinančius dokumentus ir joje pragyvenęs 
5 metus, nesikreipė leidimo nuolat gyventi Lietuvoje išdavimo, leidimas laikinai gyventi išduodamas 
arba keičiamas, tik jeigu užsienietis pateikia valstybinės kalbos mokėjimą patvirtinančius 
dokumentus. 
Komitetas iš esmės pritarė įstatymo projektui ir siūlo pagrindiniam Užsienio reikalų komitetui jį 
tobulinti. 
 
Karo prievolės įstatymo Nr. I-1593 pakeitimo įstatymo projektas (nauja redakcija) XIVP-3402 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c29b6410fd6211ee8e4be9fad87afa59?positionInSearchResults=11&search 
ModelUUID=3df9229c-02f6-440e-9bec-f9ed2df66f02 

Įstatymo projektas paruoštas siekiant stiprinti visuomenės parengimą ginkluotai krašto gynybai, 
kartu sukuriant teisines prielaidas visuotiniam šaukimui. Komitetas teikė siūlymus, susijusius su 
studentų galimybėmis atlikti privalomąją pradinę karo tarnybą. 
Komitetas iš esmės pritarė įstatymo projektui ir siūlo pagrindiniam komitetui jį tobulinti. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2729 
 
Lietuvos Respublikos kultūros politikos pagrindų įstatymo projektas XIVP-3654 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/e3c779a01dbd11efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=9&search 
ModelUUID=f5819812-cc7b-429c-bba7-cd431d98076c 

Tikslas – apibrėžti kultūros politikos tikslą ir pagrindinius uždavinius, kultūros politikos 
principus, pagrindinių kultūros politiką formuojančių ir įgyvendinančių institucijų kompetenciją, 
kultūros dalyvių sistemą, santykį tarp valstybės ir savivaldybių institucijų, įgyvendinant kultūros 
politiką, kultūros dalyvių kompetencijų tobulinimą. 
Komitetas iš esmės pritarė įstatymo projektui ir siūlo pagrindiniam komitetui jį tobulinti. 
Priimto teisės akto Nr. XIV-2762 
 
Pateiktas nebaigtinis teisės aktų ir svarstomų klausimų sąrašas, visą informaciją galite rasti čia: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38407 
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Parlamentinės kontrolės klausimai 
 

ŠMK, vykdydamas parlamentinę kontrolę, apsvarstė 20 probleminių klausimų. Komiteto 
posėdžiuose svarstytas socialinių pedagogų vaidmens vaikų dienos centruose klausimas, Vaikų 
socializacijos centrų veikla, Tūkstantmečio mokyklų programos įgyvendinimas, STEAM stiprinimas, 
Švietimo centrų vaidmuo savivaldybėse, plėtojant įtraukųjį ugdymą, LRV nutarimo „Dėl mokyklų, 
vykdančių formaliojo švietimo programas, tinklo kūrimo taisyklių patvirtinimo“ pakeitimai ir kt. 

Svarstant Vaikų socializacijos centrų klausimą, Komitetas Švietimo, mokslo ir sporto 
ministerijai rekomendavo aptarti ir pateikti  naująjį vaikų socializacijos centrų modelį, kuris apimtų 
visus vaiko socializacijos etapus ir skirtų dėmesį įgyvendinimo priemonių koordinavimui. 
Diskutuojant dėl socialinių pedagogų vaidmens vaikų dienos centruose, rekomenduota organizuoti 
diskusijas su socialiniais pedagogais ir aukštosiomis mokyklomis dėl jų studijų programų, siekiant 
užtikrinti būsimų darbuotojų kompetencijų atitikimą darbo reikalavimams. Taip pat rekomenduota 
spręsti finansavimo klausimus dėl papildomų studijų modulių. 

Svarstant Tūkstantmečio mokyklų programos įgyvendinimo klausimus, paprašyta įvertinti 
ekspertų atrankos procesą ir užtikrinti, kad jis atitinka teisės aktų reikalavimus, prašyta Centrinės 
projektų valdymo agentūros Komitetui posėdyje pristatyti informaciją apie ES lėšomis finansuojamų 
projektų valdymo, kokybės užtikrinimo tvarką. 

Dėl STEAM stiprinimo Komitetas rekomendavo Švietimo, mokslo ir sporto ministerijai 
sudaryti darbo grupę, kuri spręstų STEAM centrų finansavimo klausimus ir galimybę finansuoti 
mokinių pavėžėjimą bei kitų išlaidų padengimą. 

Svarstant Švietimo centrų vaidmenį, savivaldybėse plėtojant įtraukųjį ugdymą, Komitetas 
paprašė Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos užtikrinti tinkamą metodininkų darbo užmokesčio 
reglamentavimą. Komitetas pasiūlė keisti Mokyklų tinklo kūrimo taisykles, siekiant užtikrinti 
mokyklų bendradarbiavimą ir mokinių poreikių tenkinimą, taip pat apsvarstyti galimybę minėtame 
nutarime įtvirtinti šias nuostatas: mokinių poreikių tenkinimo tęstinumui užtikrinti leisti sudaryti 
bendradarbiavimo ar jungtinės veiklos (asociacijos) sutartis ne tik tarp skirtingų tipų ir paskirčių 
mokyklų, bet ir tarp to paties tipo ir paskirties mokyklų; siekiant išvengti mokyklų pertvarkų dėl 
nesurenkamo leidžiamo mažiausio mokinių skaičiaus klasėje, atsižvelgti į fluktuojantį mokinių 
skaičių ir skaičiuoti kelių klasių mokinių skaičiaus vidurkį.  
Pateiktas nebaigtinis teisės aktų ir svarstomų klausimų sąrašas, visą informaciją galite rasti čia: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38407 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38407
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Pasisakymai Švietimo ir mokslo komitete 
 

Svarstant įstatymo projektus ir pasiūlymus, profesorė pasisakė už  geresnes vaikų ugdymo ir 
pedagogų, švietimo pagalbos specialistų, ugdymo įstaigų vadovų, mokslininkų ir tyrėjų bei kitų 
darbuotojų darbo sąlygas. Atkreipdavo dėmesį, kad Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos inicijuotų 
pokyčių gausa vyksta fragmentuotai ir nėra aiškaus, ištekliais pagrįsto jų įgyvendinimo plano, taip 
pat nepasirengta atnaujintų bendrųjų programų įgyvendinimui, nespėjama laiku parengti vadovėlius 
ir metodinę medžiagą, skaitmeninio ugdymo turinį. Nepasirengta ir Pagrindinio ugdymo pasiekimų 
patikrinimo organizavimui  bei I gimnazijos klasių mokinių tarpiniams patikrinimams. Taip pat 
pasisakė prieš Vyriausybės vykdomą antiregioninę politiką. 

 
Seimo Švietimo ir mokslo komiteto posėdžių metu buvo tiesiogiai užduodami klausimai 

ministrui, viceministrams ir kitiems atsakingiems politikos nuostatas formuojantiems oficialiesiems 
asmenims. Tiesa, klausimai, atliepiantys visuomenės ir valstybės lūkesčius, ne visuomet sulaukdavo 
išsamaus atsakymo. 

ŠMK posėdyje svarstant Vaikų socializacijos centrų klausimą, Švietimo, mokslo ir sporto 
ministerijos patarėjui I. Gaižiūnui pristačius vaikų socializacijos centrų aktualijas, Seimo narė jo 
teiravosi apie centro funkcijas bei paslaugas. Ji išreiškė nuomonę, kad tai „neturėtų būti socialinės 
apsaugos ir darbo ministerijos užduotis, kad tai turėtų būti Švietimo mokslo ir sporto ministerijos 
dispozicijoj. Taip pat klausė, ar sudarytos sąlygos vaikų trauminiam patyrimui įvertinti. Kitame 
posėdyje Švietimo, mokslo ir sporto ministerijai pristačius naują vaikų socializacijos centrų modelį, 
komitetas nutarė rengti protokolinį nutarimą. Profesorė domėjosi, iš kokių šaltinių bus finansuojami 
šie modeliai. Skatino surašyti visas problemas ir pasižiūrėti, kaip jas galima išspręsti, siūlė, jog tuo 
tikslu galima būtų sudaryti jungtinę grupę. 

 
Socialinės apsaugos ir darbo ministerijos viceministrei Vilmai Augienei pristačius informaciją 

apie socialinių pedagogų vaidmenį vaikų dienos centruose, Seimo narė pabrėžė, jog nereikia menkinti 
socialinių pedagogų, nes šie darbuotojai neturi tų kompetencijų, kurios reikalingos dirbant su vaikais. 
Tai yra ne tik skirtingos studijų kryptys, bet ir skirtingos įgytos kompetencijos. Taip pat atkreipė 
dėmesį į socialinių pedagogų atlyginimų problemą. 

Švietimo, mokslo ir sporto ministro G. Jakšto kovo 13 d. ŠMK posėdyje Seimo narė teiravosi 
dėl vadovėlių rengimo ir leidybos. Aktualiausia buvo išsiaiškinti, kaip atrenkami autoriai ir kaip 
vyksta vertinimo procesas. Taip pat siekė sužinoti, kaip mokyklos galės įsigyti vadovėlius, jei lėšos 
išnaudotos,  ar mokiniams bus prieinama skaitmeninė vadovėlio versija. Kovo 27 d. posėdyje atkreipė 
ministro G. Jakšto dėmesį į tai, kad kai kuriais ekspertais ir recenzentais negalima pasitikėti, o artėjant 
valstybiniams brandos egzaminams, turėtų būti peržiūrimos užduotys, kad nepasikartotų klaidos, kaip 
tai buvo tarpinių vertinimų atveju. 

Išklausiusi Tūkstantmečio mokyklų programos pristatymą ir ekspertų atrankos kriterijus, 
pabrėžė, kad turėti vienerių metų darbo stažą arba bakalauro laipsnį, tai nėra ekspertinis kriterijus. 
Atkreipė šios programos vykdytojų dėmesį į tai, kad privalu turėti ne kiekybinius, o kokybinius 
programos įgyvendinimo rodiklius. 

Balandžio 24 d. buvo aptarti profesinio mokymo pertvaros rezultatai. ŠMK posėdžio metu 
klausė Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos viceministrės A. Kudarauskienės, kokia ateitis laukia 
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tų vaikų, kurie neišlaikys PUPP (pagrindinio ugdymo pasiekimų patikrinimas). Dabar profesiniai 
standartai yra tokie, kad labai mažai kur priimama neturint pagrindinio išsilavinimo, profesijos 
nepatrauklios, nemažai bus SEK (socialinės ekonominės atskirties) vaikų, kuriems reikės padėti. 
„Mes turime ištiesti ranką, sistema turi tarnauti žmogui, o ne aptarnauti“. 

Profesorė nemažai dėmesio skyrė specialių ugdymosi poreikių vaikams ir jų įtraukimui į 
ugdymosi procesą. ŠMK diskutuojant apie įtraukiojo ugdymo užtikrinimą bendrojo ugdymo 
mokyklose ir profesinio mokymo įstaigose, išryškino opią problemą – didelį ir labai didelį specialiųjų 
poreikių vaikų skaičių vienoje klasėje. Teigė, kad kai kuriose klasėse yra net aštuoni vaikai, o apmoka 
tik 7 % už vaiką. Vienoje klasėje negali būti aštuoni vaikai, dėl to ragino spręsti šią problemą. 
Diskutuojant LRV nutarimo „Dėl mokyklų, vykdančių formaliojo švietimo programas, tinklo kūrimo 
taisyklių patvirtinimo“ klausimu, išryškino kitokių mokyklų modelių organizavimo problemą, 
atkreipė dėmesį, kad nors nevalstybinėms mokykloms skiriamos lėšos, tačiau jos nepriima specialių 
ugdymosi poreikių vaikų. 

Lietuvos banko, Lietuvos bankų asociacijos, Lietuvos mokyklų vadovų asociacijos, profesinių 
sąjungų atstovai kartu su komitetu diskutavo dėl švietimo ir mokslo sektoriuje dirbančių asmenų 
skolinimosi galimybių. Profesorė siūlė suvienodinti paskolos teikimo reikalavimus, peržiūrėti 
laidavimo klausimus. Juk ateina jauni žmonės, norintys tęsti mokslus, tačiau negauna finansavimo. 
Neskiriant finansavimo, laikui einant, mokyklose nebeliks vadovų. 

Siekdama švietimo sistemos veiklos užtikrinimo, skatino visos dienos mokyklų juridinį 
įteisinimą. Jų poreikis aiškiai didėja. Seimo narės teigimu, jteisinus Jaunimo mokyklas, nieko 
neatsitiko, tad jokių reikšmingi pokyčių neįvyks ir įteisinus Visos dienos mokyklas. 

Vidaus reikalų viceministrė Agneta Ladek birželio 26 d. pristatė Nepilnamečių narkotikų 
vartojimo ir platinimo prevencijos mokyklose bandomojo modelio rezultatus. Išklausiusi pranešimą, 
profesorė atkreipė dėmesį, kad mokyklos negauna tinkamos pagalbos ir kėlė klausimą, kas gali padėti 
išspręsti šią problemą. 

  Komitete taip pat buvo svarstomos pateiktos ataskaitos: Valstybinės lietuvių kalbos komisijos 
2023 m. veiklos ataskaita, Akademinės etikos ir procedūrų kontrolieriaus tarnybos 2023 m. veiklos 
ataskaita, Lietuvos mokslų akademijos 2023 metų veiklos ataskaita ir Valstybinio audito ataskaita 
„Švietimui skirtų asignavimų panaudojimas“. 
Seimo narė buvo paskirta Lietuvos mokslų akademijos 2023 metų veiklos ataskaitos išvadų rengėja. 
https://www.youtube.com/watch?v=9OHhfv1z_Kc 

Profesorė akcentavo, kad LMA pateikta ataskaita yra aiškios struktūros, tačiau jos didžiąją dalį 
sudaro renginių aprašai, pasigendama rezoliucijų su tarptautinėmis organizacijomis. Pasiūlė 
pasižiūrėti kritiškai, nes „mokslininkai visada turi analizuoti, daryti išvadas“. 

Kovo 20 d. profesorė, išklausiusi Valstybinės kalbos komisijos 2023 m. veiklos ataskaitos 
pristatymą, VLKK pirmininkei dr. Violetai Meiliūnaitei pasiūlė ieškoti kitokių lietuvių kalbos 
prestižo didinimo formų ir užsiminė apie memus, kurie pritraukia Z kartos, taip pat ir Alfa kartos 
dėmesį. „Jiems įdomūs memai, trumpi vaizdo įrašai ir tuo tikslu galima būtų pasitelkti LRT 
kanalus“, – aiškino Seimo narė. 

Aptariant Akademinės etikos ir procedūrų kontrolieriaus tarnybos veiklos ataskaitą, profesorė 
teiravosi LMT pirmininko, kuriuos dalykus, jo manymu, reikėtų tobulinti veikloje, galbūt, ir 
teisėkūros prasme? Atsakydamas LMT pirmininkas G. Valinčius išryškino, jo manymu, aktualią 
problemą – labai griežtą darbuotojų darbo režimą. Siūlė „pasitikėti darbuotojais ir suteikti galimybę, 

https://www.youtube.com/watch?v=9OHhfv1z_Kc
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vadovaujantis  tam tikra teisės aktų nustatyta tvarka, dalį funkcijų darbuotojams atlikti nuotoliniu 
būdu“. 
Dėl didelės ataskaitos apimties aprašyti ne visi Švietimo ir mokslo komiteto posėdžiai ir spręsti 
klausimai. Susipažinti plačiau galite čia: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38407 
 
 

Dalyvavimas ŠMK klausymuose ir diskusijose 
 
ŠMK 2024 m. surengė septynis klausymus, keletas iš jų: 
 

Pirmieji klausymai vyko vasario 13 d. ir buvo skirti įtraukiajam ugdymui bei su jo 
įgyvendinimu susijusiems klausimams aptarti. Klausymus moderavo įstatymo pataisų rengėjos –  
prof. habil. dr. Vilija Targamadzė ir dr. Jurgita Šiugždinienė. Diskutuota dėl pateiktos įstatymo 
pataisos išsamumo, būtent, jei mokykla neturi objektyvių galimybių padėti vaikui, turinčiam didelių 
specialiųjų poreikių, ji privalėtų pasiūlyti mokyklą, kurioje būtų suteikta pagalba, o savivaldybė 
privalėtų suteikti pavėžėjimo paslaugas. Profesorė kėlė opų klausimą, kodėl niekas nekalba apie 
diskriminaciją socialinės kultūrinės atskirties vaikams? 
 

 
Švietimo ir mokslo komiteto klausymai. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Vasario 28 d. buvo surengti klausymai kartu su ŠMSM atstovais, teisininku, Mokyklų vadovų 
asociacijos prezidentu ir kitais suinteresuotais asmenimis dėl Švietimo įstatymo projekto Nr. XIVP-
3385(3) (mokyklų vadovų atšaukimo iš pareigų). Aptarti mokyklų direktorių atšaukimo iš pareigų 
klausimai, įvardyti nepriekaištingos reputacijos kriterijai ir kiti svarbūs dalykai. Nutarta reziumuoti 
išsakytas pastabas ir pagal galimybes atsižvelgti. Seimo narė kartu su kitu išvadų rengėju akad. Artūru 
Žukausku aptarė Mokslo ir studijų įstatymo (Nr. XI-242) 72-ojo straipsnio pakeitimo įstatymo 
projektą Nr. XIVP-2170(2). Įvertinę, kad: a) aukštosios mokyklos turi autonomiją, nustatydamos 
darbo užmokesčio dydžius, b) institucijose, remiantis darbo santykius reguliuojančiais teisės aktais, 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38407
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gali kurtis profsąjungos ir / ar turi būti įsteigtos darbo tarybos, kurios atstovautų dirbančiųjų interesus, 
c) Seimo kanceliarijos Teisės departamento akcentavimą, kad esančio teisinio reguliavimo pakanka. 

ŠMK pasiūlė šį projektą atmesti. 
Švietimo ir mokslo komiteto ir Jaunimo ir sporto reikalų komisijos gegužės 31 d. suorganizuoti 

klausymai buvo skirti Sporto įstatymo keitimams ir ta intencija pateiktų įvairių institucijų siūlymams 
aptarti. 

Birželio 28 d. ŠMK surengti klausymai dėl Valstybinės kalbos įstatymo papildymo ir lietuvių 
kalbos mokėjimo reikalavimų Lietuvoje gyvenantiems ir dirbantiems iš užsienio atvykusiems 
asmenims. Profesorė pabrėžė, kad reikalaujamas A2 lygis yra nesudėtingas ir reikia dviejų dalykų: 
motyvacijos ir aplinkos. 

Pateikta dalis informacijos. 

Su visa informacija galite susipažinti čia:  
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38507&p_k=1 
 
 
Diskusijos: 
 

ŠMK surengė penkias diskusijas. Gegužės 8 d. inicijavo bendrą posėdį su Socialinių reikalų 
komitetu, kuriame buvo diskutuojama apie minimalios ir vidutinės priežiūros įstatymą, akcentuojant 
vaikų socializacijos centro valdymą. Kartu su vaikų teisių kontroliere, Švietimo, mokslo ir sporto 
ministerijos, Socialinės apsaugos ir darbo ministerijos, Sveikatos apsaugos ministerijos ir kitų 
institucijų atstovais diskutuota, kaip stiprinti tarpinstitucinį bendradarbiavimą, sprendžiant  vaiko 
socializacijos problemą. Visgi, diskusija pakrypo kita kryptimi – turinio ir socialinių, švietimo 
paslaugų teikimo linkme. 

Gegužės 27 d. surengta diskusija apie Lietuvos mokslo tarybos taikomą projektų ekspertinio 
vertinimo tvarką kitų šalių praktikuojamų modelių kontekste. Profesorė LMT pirmininko G. 
Valinčiaus klausė apie ekspertų atlygio dydį ir teiravosi, ar jis nėra per mažas. Taip pat klausė, kodėl 
neskelbiami doktorantūros programų vertintojai. LMT pirmininkas, įvardindamas įkainius, išreiškė 
viltį, kad ekspertų įkainiai galėtų būti didesni. Ekspertų vertinimo išlaidos dabar Finansų ministerijos 
yra vertinamos kaip valdymo, o ne veiklos kaštai. Atsakydamas dėl doktorantūrų vertinimo, pabrėžė, 
kad jos vertinime galima atsisakyti konfidencialumo ir kad artimiausiu metu bus parengti tą LMT 
veiklą reglamentuojantys dokumentai. 

Birželio 10 d. išklausyta ŠMK diskusija, kurioje buvo aptariami regioniniai specialiojo ugdymo 
centrai: situacija, iššūkiai, problemos ir lūkesčiai. Birželio 17 d. surengta diskusija apie mokyklas, 
mokinius priimančias atrankos būdu: teisinės prielaidos, įtraukiojo ugdymo įgyvendinimas, kurioje 
dalyvavo ŠMSM, savivaldybių, Lietuvos savivaldybių asociacijos, mokyklų, mokinius priimančių 
atrankos būdu atstovai. Seimo narė kreipėsi į mokyklų vadovus, kad jie išsakytų savo poziciją, nuo 
kelintos klasės reikėtų daryti mokinių atranką, ar būtinos specialiosios mokyklos, ar galima 
mokyklose sukurti specialias klases. 

Su penkta diskusija ir su visa informacija galite susipažinti čia:  
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38507&p_k=1 

 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38507&p_k=1
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38507&p_k=1
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Susitikimai: 
 

Vasario 23 d. kartu su Švietimo ir mokslo bei Socialinių reikalų komiteto nariais dalyvavo 
susitikime su  Islandijos Respublikos Švietimo ir vaikų reikalų ministru Ásmundur Einar Daðason, 
Islandijos Respublikos Švietimo ir vaikų ministerijos sekretore Erna Kristín Blön, Islandijos 
Respublikos Švietimo ir vaikų reikalų ministerijos struktūrinio padalinio vadove Hjördís Eva 
Þórðardóttir gerajai patirčiai pasidalinti švietimo ir socialiniais klausimais. Diskutuota  psichoaktyvių 
medžiagų vartojimo, įtraukiojo ugdymo, specialistų pasirengimo dirbti ir kitais klausimais. Taip pat 
teirautasi apie jaunimo darbuotojus, kurie dirba su vaikais. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Islandijos Respublikos Švietimo ir vaikų reikalų 
ministerijos delegacija. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 
 

Švietimo ir mokslo komiteto nariai kovo 25 d. susitiko su Latvijos Švietimo, kultūros, mokslo 
komiteto pirmininke ir kitais Latvijos atstovais. Juos supažindino su Komiteto švietimo ir mokslo, 
sporto veiklos kryptimis, su politinių partijų susitarimu švietimo, tinklo optimizavimo problemomis 
ir kitais klausimais. Diskutuota privačių ir valstybinių mokyklų finansavimo klausimu, mokyklų 
tinklų pertvarkos, tautinių bendrijų mokyklų ir kitais klausimais. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Susitikimas su Latvijos parlamento Švietimo, 
kultūros, mokslo komiteto atstovais ir ambasadore. 
Nuotrauka iš asmeninio archyvo. 
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Išvažiuojamieji posėdžiai: 
 

Kartu su Švietimo ir mokslo komiteto nariais vasario 21 d. aplankytas Utenos STEAM ir 
Švietimo centras. Pokalbio temos sukosi apie STEAM naudą probleminiam ir integruotam 
mokymuisi, veiklas, jų tęstinumą pasibaigus projektui. 

 
Tą pačią dieną Utenos kolegijoje su ŠMK nariais ir kolegijos administracija bei savivaldos 

atstovais diskutuota aukštojo mokslo kokybės tema, stojamojo balo sandarą, mokslinę veiklą, 
reikalavimus kolegijai. O Utenos regioniniame profesinio mokymo centre su bendruomenės atstovais 
ir vadovais Švietimo ir mokslo komiteto nariai kalbėjosi apie centro perspektyvą, stipriąsias ir 
tobulintinas vietas. 

 
Seimo narė domėjosi įtraukiuoju ugdymu ir teikė siūlymų dėl vaikų, neišlaikiusių pagrindinio 

ugdymo pasiekimų patikrinimo, priėmimo pasiruošimui ir kitais klausimais. 
Dauniškio gimnazijoje su pedagogais ir švietimo pagalbos specialistais bei vadovais aptarė 

naujas Bendrąsias programas ir jų įgyvendinimą, įtraukųjį ugdymą, tarpinius vertinimus ir kitus 
klausimus. Profesorei teko paaiškinti ir Geros mokyklos sampratą / esmę. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Dauniškio gimnazija. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Pateikta tik dalis informacijos, su visa informacija galite susipažinti čia: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38507&p_k=1 
 
 
 
 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38507&p_k=1
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Seimo narės parengtos ŠMK svarstytų įstatymų projektų išvados 
 

Aktyviai įsitraukė į teisės rengimą ir ŠMK. 2024-ųjų Pavasario sesijoje paskirta 9-ių įstatymo 
projektų išvadų rengėja: 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 62 ir 77 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas Nr. 
XIVP-3802. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/365dcf80294311efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=4&search 
ModelUUID=9fa09e4b-eaea-4596-8876-0d055bf0d313 

Įstatymo projektu patikslinus Mokslo ir studijų 62 straipsnio 1 dalies 11 punktą ir 6 dalį, 
siekiama studentams suteikti galimybę išeiti akademinių atostogų atskiru privalomosios pradinės karo 
tarnybos pagrindu bet kuriuo studijų laikotarpiu ir išlaikyti valstybės finansuojamą studijų vietą. 

Įstatymo projektu patikslinus Mokslo ir studijų 77 straipsnio 11 dalį, asmenys, atlikę 
privalomąją pradinę karo tarnybą, galėtų stoti į aukštąsias mokyklas pagal antrosios konkursinės eilės 
sąlygas ir pretenduoti į valstybės finansuojamas vietas iš karto po 9 mėnesių privalomosios pradinės 
karo tarnybos. 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 77 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas Nr.  
XIVP-3719. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/0fa0526006bf11ef8e4be9fad87afa59?jfwid=hnfgdk4lw 

Projektu siūloma patikslinti Mokslo ir studijų įstatymo 77 straipsnio 4 dalies nuostatas, 
nurodant, kad, atsižvelgdamas į trumposios, pirmosios pakopų ir vientisųjų studijų valstybės 
finansuojamas vietas priimtų asmenų skaičių per pastaruosius trejus metus ir studijų krypčių 
vertinimo rezultatus, Švietimo, mokslo ir sporto ministras iki kiekvienų metų balandžio 15 dienos 
nustato atitinkamais metais antrajai konkursinei eilei formuoti skiriamų pirmosios pakopos ir 
vientisųjų studijų valstybės finansuojamų vietų ir studijų stipendijų skaičiaus paskirstymą pagal 
studijų kryptis ir / arba jų grupes. 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 72 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-
2170(2). 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/cd3b4670474a11ee8185e4f3ad07094a 

Nauju teisiniu reglamentavimu siūloma numatyti, kad dėstytojui ar mokslo darbuotojui, toje 
pačioje mokslo ir studijų institucijoje pretenduojančiam į aukštesnes pareigas, negali būti mokamas 
mažesnis negu žemesnėse dėstytojo ar mokslo darbuotojo pareigose gautas atlyginimas.  
 
Seimo nutarimo „Dėl Lietuvos Respublikos 2023 metų valstybės metinių ataskaitų rinkinio 
patvirtinimo“ projektas Nr. XIVP-3774. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/eb3327b012ba11ef8e4be9fad87afa59 

Atkreiptas dėmesys, kad Valstybės kontrolė aptiko netikslumų Vyriausybės ataskaitose. Pvz., 
ataskaitoje teigiama, kad nuosekliai įgyvendinami susitarimo dėl Lietuvos švietimo politikos (2021–
2030) priimti įsipareigojimai didinti darbo užmokestį, jog 2024 m. pabaigoje bus pasiektas tikslas, 
kad mokytojų vidutinis darbo užmokestis sudarytų 130 proc. šalies vidutinio darbo užmokesčio, o 
mokslo ir studijų institucijų mokslo darbuotojų, kitų tyrėjų ir dėstytojų vidutinis atlyginimas sudarytų 
150 proc. šalies vidutinio darbo užmokesčio. 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/365dcf80294311efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=4&search%20ModelUUID=9fa09e4b-eaea-4596-8876-0d055bf0d313
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/365dcf80294311efb121d2fe3a0eff27?positionInSearchResults=4&search%20ModelUUID=9fa09e4b-eaea-4596-8876-0d055bf0d313
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/0fa0526006bf11ef8e4be9fad87afa59?jfwid=hnfgdk4lw
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/cd3b4670474a11ee8185e4f3ad07094a
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/eb3327b012ba11ef8e4be9fad87afa59
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Valstybės kontrolė pažymėjo, kad 2024 m. kovo mėn. atnaujintose prognozėse planuojamas 
2024 m. šalies VDU (2 187–2 189 Eur) didesnis nei ministerijos naudotasis (2 135,8 Eur), be to, šalies 
VDU augus sparčiau, VDA apskaičiuotas 2023 m. mokytojų VDU nepadidėjo tokiu procentu, kokiu 
buvo didintos lėšos darbo užmokesčiui (13 proc.), dėl to mokytojų vidutinio darbo užmokesčio 
santykis procentais su vidutiniu šalies darbo užmokesčiu  2023 m. sumažėjo ir sudarė 112,2 proc. 
 
Valstybinės kalbos įstatymo Nr. I-779 papildymo 8 straipsniu įstatymo projektas Nr. XIVP-
3667. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/40197bb0012e11ef8e4be9fad87afa59 

Priėmus įstatymą, juridiniai ir fiziniai asmenys, Lietuvos Respublikoje parduodantys prekes ir / 
arba teikiantys paslaugas, bus įpareigoti užtikrinti vartotojų aptarnavimą lietuvių kalba pagal 
Vyriausybės nustatytas kalbos mokėjimo kategorijas. 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 14, 28, 29 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-3419. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/a07a45909a6b11eea70ce7cabd08f150 

Švietimo įstatymo 14 str. 3 d. pakeitimuose siūloma numatyti, kad pedagoginės-psichologinės 
tarnybos, atlikusios mokinio specialiųjų ugdymosi poreikių vertinimą, atskirais atvejais tėvams 
rekomenduotų vaikui ugdyti(s) pasirinkti specialiąją klasę / grupę; 28 str. 6 d. pakeitimas sukurtų 
prievolę savivaldybėms formuoti švietimo įstaigų tinklą taip, kad būtų atliepiama mokinių ugdymosi 
poreikių įvairovė; 29 str. papildymas 31 d.  įtvirtintų prievolę mokyklos vadovui ir savininko teises 
bei pareigas įgyvendinančiai institucijai (dalininkų susirinkimui) ar jos įgaliotam asmeniui užtikrinti, 
kad specialiuosius ugdymosi poreikius turinčio mokinio ugdymas vyktų maksimaliai atliepiant jo 
poreikius.    
 
Karo prievolės įstatymo Nr. I-1593 pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-3402. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/a8a8725099c611eea70ce7cabd08f150 

Šis įstatymas nustato Lietuvos Respublikos piliečių karo prievolės ir alternatyviosios krašto 
apsaugos tarnybos atlikimo ir jos administravimo tvarką. Įstatymų projektus inicijavo Lietuvos 
Respublikos Krašto apsaugos ministerija. 
 
Atmintinų dienų įstatymo Nr. VIII-397 1 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-
3499. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/695dbf20d17e11ee9269b566387cfecb 

Įstatymo projektu siūloma papildyti Lietuvos Respublikos atmintinų dienų įstatymo 
1 straipsnio 2 dalyje nustatytą sąrašą, nustatant, kad lapkričio 15-oji yra mecenatystės diena. 

Priėmus Įstatymo projektu siūlomus pakeitimus, tikėtinas didesnis visuomenės dėmesys 
mecenavimui, būtų formuojama pagarbos mecenatams tradicija. Taip pat planuojama, kad kasmet  
lapkričio 15 d. vyktų Nacionalinių, savivaldybės ir bendruomenės mecenatų pagerbimo renginys 
Lietuvos Respublikos mecenavimo įstatymo įgyvendinimui stiprinti. 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/40197bb0012e11ef8e4be9fad87afa59
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/a07a45909a6b11eea70ce7cabd08f150
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/a8a8725099c611eea70ce7cabd08f150
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/695dbf20d17e11ee9269b566387cfecb
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Atmintinų dienų įstatymo Nr. VIII-397 1 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-
3520. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9c408080dd2711eeb876b07461d0ecb9?jfwid=-1cyamqn886 

Įstatymo projektu siūloma papildyti Lietuvos Respublikos atmintinų dienų įstatymo 1 straipsnio 
2 dalyje nustatytą atmintinų dienų sąrašą, nustatant, kad rugpjūčio 10-oji yra Lituanistinės mokyklos 
diena. 

Priėmus Įstatymo projektu siūlomus pakeitimus, tikėtinas teigiamas poveikis užsienyje 
vykdomam lituanistiniam švietimui ir taip valstybė prisidėtų prie lietuvių tautinio tapatumo 
išsaugojimo, skatintų išeivių vaikus mokytis lietuvių kalbos, padėtų išlaikyti ryšį su Tėvyne ir 
padidintų tikimybę, kad Lietuvos piliečiai svarstytų grįžti į Lietuvą. 
 
Pateikta dalis. Su visa informacija galite susipažinti čia: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38507&p_k=1 
 
 

ŠMK inicijuotos darbo grupės 
 

2024 m. dalyvauta įvairių darbo grupių veikloje. Ataskaitoje minimos tik dvi su ŠMK veikla 
susijusios reikšmingesnės darbo grupės: 
 
 
Darbo grupės bendroms švietimo ir kultūros problemoms bei jų sprendimo būdams 
detalizuoti 

2023 m. birželio 8 d. LR Seimo Švietimo ir mokslo komiteto ir Kultūros komiteto sprendimu 
Nr. 106-S-1 /121-S-1 LR  „Dėl darbo grupės sudarymo“ suformuotos darbo grupės bendroms 
švietimo ir kultūros problemoms bei jų sprendimo būdams detalizuoti veikloje narė. Darbo grupė tęsė 
darbą ir 2024 m. Darbo grupės nariai, atsižvelgdami į darbo grupės posėdžiuose svarstytus klausimus 
ir išklausę atsakingų institucijų pateiktą informaciją, pateikė išvadas. 

Darbo grupės nariai pasiūlė Lietuvos Respublikos švietimo, mokslo ir sporto ministerijai 
iniciatyvą suburti darbo grupę bendroms švietimo ir kultūros problemoms bei jų sprendimo būdams 
detalizuoti. 
 
 
Darbo grupės trečiojo amžiaus universitetų teisiniam statusui nustatyti 

2023 m. birželio 7 d. LR Seimo valdybos sprendimu SV-S-981  sudarytos darbo grupės trečiojo 
amžiaus universitetų teisiniam statusui nustatyti narė. Darbo grupei pavesta iki 2024 m. gegužės 31 d. 
parengti trečiojo amžiaus universitetų teisiniam statusui reglamentuoti reikalingų teisės aktų 
projektus. 

Sausio 31 d. įvyko susitikimas su Kaišiadorių TAU Žaslių skyriumi. Seimo narė diskutavo tema 
„Švietimas: kur link ar aplink?“. 

Vasario 2 d. vyko TAU grupės posėdis, kuriame diskutuota dėl finansavimo aprašo iš 
projektinių lėšų. Grįžta prie klausimo, kokiu tikslu sukurta ši grupė. Jos paskirtis –  TAU fenomeno 
apibrėžimas, tvaraus finansavimo paieška ir pan. Seimo narė pasiūlė senjorams rengti politinių 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9c408080dd2711eeb876b07461d0ecb9?jfwid=-1cyamqn886
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=38507&p_k=1
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pagrindų įstatymą, apimantį įvairias organizacijas. Tokia darbinė grupė turėtų būti įsteigta prie 
Socialinio darbo ir apsaugos ministerijos, nes tai nėra vien suaugusiųjų neformalaus švietimo  
įstatymo sfera. 

2024 m. darbo grupės nariai susipažino su užsienio šalių gerosiomis praktikomis, 
reglamentuojant vyresnio amžiaus žmonių klausimus. Po ilgų diskusijų sutarta, kad atskiro, tik 
Trečiojo amžiaus universitetų judėjimą reglamentuojančio, įstatymo parengimas neatspindėtų visų su 
vyresnio amžiaus žmonėmis dirbančių organizacijų poreikių ir interesų. Atsižvelgdami į tai, darbo 
grupės nariai vienbalsiai nutarė, kad, siekiant efektyvaus ir visaapimančio vyresnio amžiaus žmonių 
klausimų reglamentavimo, Lietuvos teisinėje sistemoje būtina turėti vieną plataus turinio teisės aktą, 
kuris apimtų visą vyresnio amžiaus žmonių politiką, principus, dalyvius. 

 
Kovo 4 d. vyko Ukmergės Trečiojo amžiaus universiteto susitikimas-diskusija su Ukmergės 

rajono Meru Dariumi Varnu ir savivaldybės Švietimo skyriaus ir visų rajono mokyklų vadovais. 
Dalyviai diskutavo šalies saugumo, NATO penkto ir trečio straipsnio, švietimo, ekonomikos ir kitais 
klausimais. Žingeidūs klausytojai ne tik teiravosi apie problemas, bet ir klausė, kaip vieną ar kitą 
Seimas pasirengęs spręsti. 

 

 
Susitikimas su Ukmergės TAU klausytojais. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

2024 m. gegužės 22 d. Lietuvos Respublikos Seimo valdyba sprendimu Nr. SV-S-1416 pakeitė 
Lietuvos Respublikos Seimo valdybos 2023 m. birželio 7 d. sprendimo Nr. SV-S-981 „Dėl darbo 
grupės trečiojo amžiaus universitetų teisiniam statusui nustatyti sudarymo“  2 punktą ir pavedė darbo 
grupei iki 2024 m. birželio 30 d. parengti trečiojo amžiaus universitetų teisiniam statusui 
reglamentuoti reikalingų teisės aktų projektus.  
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAD/3602d6e 2182f11ef8e4be9fad87afa59. 

 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAD/3602d6e%202182f11ef8e4be9fad87afa59
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Parengtas Lietuvos Respublikos vyresnio amžiaus žmonių politikos pagrindų įstatymo 
projektas, kuriuo siūloma apibrėžti svarbiausias su vyresnio amžiaus žmonėmis susijusias sąvokas. 
Taip pat siūloma numatyti darbo su vyresnio amžiaus žmonėmis principus, vykdytojus. Svarbu 
pažymėti, kad vyresnio amžiaus žmonių užimtumo kokybei užtikrinti būtina, kad savivaldybės skirtų 
darbui su vyresnio amžiaus žmonėmis veiklai pritaikytas patalpas, kuriose būtų teikiamos kultūros, 
meno, švietimo, kūno kultūros ir sporto, psichologinės ir / ar socialinės paslaugos. 
 
 
 

Pasisakymai LRS posėdžių metu 
 

Seimo narė 2024-ųjų plenariniuose posėdžiuose pasisakė 37 kartus. Savo nuomonę reiškė 
aplinkosaugos, bendrojo ugdymo, neformaliojo vaikų ir suaugusiųjų švietimo bei kitais klausimais. 
Daugiausia savo įžvalgomis ir pastebėjimais pasidalinta svarstant Švietimo įstatymo pakeitimus ir 
švietimo sistemos aktualijas. 

 
Svarbiausios išsakytos pastabos ir pasiūlymai: 
 
Seimo statuto „Dėl Lietuvos Respublikos Seimo statuto Nr. I-399 papildymo 805 straipsniu“ 
projektas Nr. XIVP-3760 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/439881902f9711efb121d2fe3a0eff27 

Projekto tikslas – sudaryti teisines sąlygas nuolatinei Seimo Vyresnio amžiaus žmonių reikalų 
komisijai įsteigti. Valstybės duomenų agentūros duomenimis, 2023 metais 65-erių ir vyresnio 
amžiaus asmenų Lietuvoje buvo virš 600 tūkst. Tai sudaro beveik 19 % vyresnio amžiaus žmonių. 
Vyresnio amžiaus žmonės, kaip ir visi, susiduria su įvairiomis problemomis, kaip antai: socialinė 
atskirtis, diskriminacija, skurdas, prasta sveikata ir prieigos prie paslaugų trūkumas. 
Išreiškė palaikymą ir pasirašė, kad būtų tokia komisija, nes šita Lietuvos piliečių amžiaus grupė tikrai 
verta pagarbos ir dėmesio. 
 
Lietuvos nacionalinio radijo ir televizijos įstatymo Nr. I-1571 19 straipsnio pakeitimo įstatymo 
projektas Nr. XIVP-3943(2) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9b79e7003d2011efb121d2fe3a0eff27 

Svarstymo metu profesorė atkreipė dėmesį, jog, kylant karo grėsmei, transliacija turi būti 
nenutrūkstama. „Reikia įvertinti, kad paslaugos brangsta. Mano žiniomis, vien LRTC ištransliavimo 
išlaidos brangsta 57 %, tai apie 15 mln. O kur dar einamųjų metų biudžete nenumatytos išlaidos, 
pavyzdžiui, privaloma slėptuvė, alternatyvi transliacija karo metais. Reikia pasirengti alternatyviai 
transliacijai galbūt kitame mieste, Kaune, o gal ir kitoje šalyje. Kibernetinis saugumas, archyvų kopijų 
iškėlimas, elektros generatoriai ir taip toliau. Todėl aš siūlau neskubėti ir įsiklausyti, ką 
rekomenduojama keisti LRT 19 straipsnio 5 dalyje, kad numatytą procentą nuo akcizų iš 1,3 % į 
1,2 % nuo 2027 metų. Ir LRT skiriamų asignavimų dydis neturi būti mažesnis už paskutiniais, t. y. 
praėjusiais biudžetiniais metais, LRT skirtus valstybės biudžeto asignavimus“, – dėstė savo mintis. 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/439881902f9711efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAP/9b79e7003d2011efb121d2fe3a0eff27
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Pasisakymai aplinkosaugos klausimais 
 
Seimo rezoliucijos „Dėl tvarios miškų politikos“ projektas Nr. XIVP-3850 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c5de204024a411efb121d2fe3a0eff27 

T. Tomilino klausė, kiek maždaug iškirsta miškų? Kartu atkreipė dėmesį į studiją 
„Natura 2000“, kurioje labai aiškiai parodyta vertė, kiek iš grybų ir uogų gaunama pajamų. 
Atsakydamas Seimo narys pažymėjo, kad „vertingų miškų Lietuvoje per dešimt metų sumažėjo 
20 tūkst. hektarų, nuo 13 iki 12 %“, be to, Lietuva nepirmauja pagal mūsų senųjų miškų apsaugą, 
pavyzdžiui, mums reikalingų sengirių Europoje liko 3–4 %. 
 
Medžioklės įstatymo Nr. IX-966 10 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-3091  
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/f5c876d0e2a911eeb876b07461d0ecb9 

Klausė, ar du medžioklės ploto vieneto paveldėtojai galės išskaidyti plotą. Seimo narys 
K. Mažeika atsakė, kad tokios galimybės nėra, nes to nenumato Medžioklės įstatymas. 
Pasisakymai dėl švietimo(pagal sritis) 
 
 
Pasisakymai dėl bendrojo ugdymo 
 
Pasisakymas dėl Švietimo įstatymo Nr. I-1489 51 ir 59 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas 
Nr. XIVP-3385(4) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/98a42230f68911ee97d7f4f65208a4ec 

Diskusijos metu pastebėjo, kad, suteikus daugiau teisių merams, kartais labai neetiškai 
elgiamasi su mokyklų direktoriais ir kad šio įstatymo pataisos orientuotos į nepriekaištingą reputaciją. 
Nurodyti šeši punktai, kada pripažinti, kad yra reputacija nepriekaištinga. Reikėtų keisti Darbo 
kodekso 104 straipsnio 1 dalį, bet tai būtų labai sudėtingas darbas, susijęs ir su kitais vadovais. Todėl 
Seimo narė siūlė balsuojant projektą palaikyti, o paskui ateityje ir Darbo kodeksą keisti. 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 43 ir 67 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-3440 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/be2d4220e68511ee9fdedfc979ae62a9 

Atkreipė dėmesį į 2023 m. gruodžio 20 d. nutarimo Nr. 995 „Dėl Lietuvos Respublikos 
Vyriausybės 2011 m. birželio 29 d. nutarimo Nr. 768“ teiginį,  kad jeigu nuo šių metų 11 klasėse  
pristigs vieno vaiko, tai nebus galima formuoti šitos klasės. Abejonių kelia Švietimo mokslo ir sporto 
ministro siūlymas steigti jungtines klases ir jungtines mokyklas. 

Taip pat išryškino naujų mokyklų modelių svarbą, kitokį ugdymo proceso organizavimą, o ne 
jungtinių klasių ar mokyklų steigimą. Akcentavo išskirtinę regionų padėtį, pabrėždama, kad 
„regionuose yra ypatinga padėtis, ir nereikia atitrūkti nuo realybės regionuose“. Gali susidaryti 
situacija, kai vaikai negautų konsultacijų – tiek dalykinių, tiek švietimo pagalbos specialistų, yra 
autobusiukų trūkumas.   
 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/c5de204024a411efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/f5c876d0e2a911eeb876b07461d0ecb9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/98a42230f68911ee97d7f4f65208a4ec
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/be2d4220e68511ee9fdedfc979ae62a9
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Švietimo įstatymo Nr. I-1489 61 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-3666  
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/de739370032e11ef8e4be9fad87afa59 

Profesorė Seimo posėdyje pristatė ir skatino palaikyti įstatymo projektą, parengtą Moksleivių 
sąjungos siūlymu. Švietimo įstatymo 61 straipsnyje nustatyta, kad gali būti tokios tarybos, bet 
pasakymas „gali būti“ ir lieka „gali būti“, tai yra iš 60 savivaldybių – devyniose savivaldybėse. O tos 
švietimo tarybos gali pasitarnauti tiek konsultuodamos, tiek jungdamos įvairaus amžiaus grupes, 
įvairias organizacijas, taip pat jaunimui mokantis pilietiškumo, mokantis diskutuoti ir panašiai. 
 
Seimo rezoliucijos „Dėl situacijos švietime“ projektas Nr. XIVP-3607 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/33f55540f81211ee97d7f4f65208a4ec   

Pristačiusi rezoliuciją, Seimo narė atkreipė dėmesį, kad politinių partijų susitarimas dėl 
švietimo faktiškai yra nustumtas į paribį arba net į užribį, ypač neatsižvelgiama į 18 punktą, kuriuo 
didinamas savivaldybių savarankiškumas. 

Taip pat išsakė savo nuostatas ir dėl mokyklų tinklo: savivaldybės galėtų turėti daugiau 
savarankiškumo tinklo formavimo atveju, nes jos geriausiai mato demografinę situaciją; Vyriausybės 
nustatytose taisyklėse yra daug netikslumų, jas reikėtų peržiūrėti. Atkreipė dėmesį ir į nelygiavertes 
finansavimo sąlygas, nes privačioms mokykloms daromos didelės išimtys. 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 43 straipsnio pakeitimo įstatymo projektą Nr. XIVP-3942  
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/6ead9fc0352111efb121d2fe3a0eff27 

Šiuo pakeitimu siekiama, kad Lietuvoje kiekviena mokykla vykdytų apklausas dėl emocinės 
atmosferos jos bendruomenėje, tai yra dėl patyčių plitimo, taip pat dėl smurto plitimo ir kitų susijusių 
dalykų. Seimo narė pritarė, kad patyčios iš tiesų yra didelė problema mokykloje, tačiau laikėsi 
nuomonės, kad būtų keistoka, jei Seimo nutarimu būtų įteisintas klausimynas, be to, reikėtų 
mokyklose mažinti biurokratiją ir teiravosi, ar moksliškai nepagrįstas klausimynas gali būti adekvatus 
tyrimui? Atsakydamas K. Adomaitis pabrėžė, kad klausimyno sudarymas kaip tik mažintų 
biurokratiją, kad klausimyną būtų pavesta sudaryti ŠMSM, o ne Seimui ir pabrėžė, jog tai,  kad dabar 
mokyklos daro skirtingas apklausas, yra problema. 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 5, 14, 21, 29, 30, 34 ir 36 straipsnių pakeitimo ir 
Įstatymo papildymo 451 straipsniu įstatymo Nr. XIII-3268 2 straipsnio pakeitimo įstatymo 
projektas Nr. XIVP-3958(2) 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/464b0e103ea311efb121d2fe3a0eff27 

Diskusijos metu atkreipė dėmesį į mokytojų padėjėjų atitinkamų kompetencijų trūkumą. 
Pasiūlė: norint padėti mokytojų padėjėjams įgyti tų kompetencijų, galima būtų panaudoti penktąjį 
ISCED‘ą. Penktasis ISCED’as  suteiktų galimybę padidinti atlyginimus. Taip pat pabrėžė, kad 
švietimo pagalbos specialistams keliami labai dideli normatyvai (pvz., socialiniam pedagogui skirta 
400 vaikų). Lėšas, skirtas švietimo pagalbos specialistų etatams finansuoti, tikslinga pervesti ne 
savivaldybėms, o mokykloms. 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/de739370032e11ef8e4be9fad87afa59
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/33f55540f81211ee97d7f4f65208a4ec
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/6ead9fc0352111efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/464b0e103ea311efb121d2fe3a0eff27
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Seimo nutarimo „Dėl Lietuvos Respublikos Ministro Pirmininko kandidatūros“ projekto 
Nr. XIVP-4031 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/9f5abc6043ff11efb121d2fe3a0eff27 

Atkreipė dėmesį į nesutvarkytą infrastruktūrą – „kas iš to, kad padidinsi konsultacijų skaičių po 
testų 4, 8 klasėse ir po 10-tos klasės, o vadinamieji geltonieji autobusiukai nelaukia“. Aiškino, jog 
reikia vykdyti ne antiregioninę politiką, ne uždarinėti mokyklas, o žiūrėti, kaip jas sustiprinti. Dar 
galima pasižiūrėti aprūpinimo mokymo priemonėmis problemą, „bet svarbiausia, ką ir Švietimo ir 
mokslo komitete mes prašėme padaryti, yra protokolinis nutarimas, kad privalo būti skaitmenos.    
Kasmet bandoma taisyti / tobulinti tai programas, tai vadovėlius, tai vėl kažkokias mokymo 
priemones, o iš tikrųjų, jei būtų skaitmena, tai ir mums gerokai mažiau kainuotų“. 

Taip pat priminė, jog nepasirengta įtraukiojo ugdymo pokyčiams, trūksta specialistų. Todėl  
paprašė: „jeigu aukštosiose mokyklose liks lėšų, kad daugiau būtų skirta švietimo pagalbos 
specialistams, kad jie galėtų persikvalifikuoti“. Pasiūlė didinti lėšas neformaliajam vaikų švietimui, 
tokiu būdu didesnis mokinių skaičius galėtų lankyti įvairius būrelius. 
 
 
Pasisakymai aukštojo mokslo klausimais 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 4, 5, 17, 22, 42, 43, 44, 51, 53, 721, 80, 821 straipsnių 
pakeitimo ir Įstatymo papildymo 242 straipsniu įstatymo projektas Nr. XIVP-3414 ir Mokslo ir 
studijų įstatymo Nr. XI-242 4, 10, 11, 15, 27, 28, 35, 38, 39, 48, 52, 53, 56, 58, 60, 65, 66, 67, 69, 
71, 72, 721, 73, 753, 77, 85 straipsnių pakeitimo ir Įstatymo papildymo 641 straipsniu įstatymo 
Nr. XIV-1257 13 straipsnio pakeitimo įstatymo projektas Nr. XIVP-3415 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/bd3a89e0cb4b11ee9269b566387cfecb 

Seimo narė išsakė nuogąstavimą Švietimo mokslo ir sporto ministrui G. Jakštui, kad ŠMSM 
stengiasi mažinti universitetų autonomiją, o tai greitai pajus ir mokslo institutai, nes, pavyzdžiui, 
mokslinių tyrimų infrastruktūrų plėtra planuojama atsižvelgiant į LMT parengtą ir patvirtintą kelrodį. 
V. Targamadzė išsakė tokią poziciją: „LMT šiandien tikrai neturi tų kompetencijų, kurių mums 
reikėtų“, nes Lietuvos mokslo tarybos institucinė kompetencija kelia labai daug klausimų. Ministras 
G. Jakštas informavo, kad ruošiamasi pereiti į aukštesnį lygį, siekiant nustatyti LMT rekomendacijas. 
Ministras sutiko, kad LMT atsakomybės auga, tačiau  pripažino, kad „kartais tikrai kompetencijos 
nespėja pasivyti naujų atsakomybių“. 
 
Mokslo ir studijų įstatymo Nr. XI-242 62 ir 77 straipsnių pakeitimo įstatymo projektas 
Nr. XIVP-3802 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/e77d2070231411efb121d2fe3a0eff27 

Projektu siekiama sudaryti sąlygas studentams derinti studijas ir privalomosios pradinės karo 
tarnybos atlikimą arba išeiti akademinių atostogų bet kuriuo studijų laikotarpiu ir atlikti privalomąją 
pradinę karo tarnybą Lietuvos Respublikos karo prievolės ir alternatyvios krašto apsaugos 
tarnybos įstatymo nustatyta tvarka. 

Seimo narė V. Targamadzė išreiškė nerimą dėl ypač  talentingų vaikų, pavyzdžiui, muzikantų, 
kurie negali atlikti karo tarnybos ir daryti pertraukos. Profesorius pažadėjo į tai atsižvelgti ir teikti dėl 
to pataisas Karo prievolės įstatymui, nes ši problema nesusijusi su Mokslo ir studijų įstatymu. 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/9f5abc6043ff11efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/bd3a89e0cb4b11ee9269b566387cfecb
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/e77d2070231411efb121d2fe3a0eff27
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Pasisakymai dėl Neformaliojo vaikų ir suaugusiųjų švietimo 
 
Švietimo įstatymo Nr. I-1489 67 straipsnio pakeitimo įstatymo projektą Nr. XIVP-3204(2)  
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/610d3d701ebb11efb121d2fe3a0eff27 

Įstatymo projektu siekiama paskatinti ir didinti vaikų užimtumą, nustatant, kad neformaliajam 
vaikų švietimui skiriamų lėšų dydžio matas būtų aiškiai susietas su bazine socialine išmoka, kitaip 
tariant, priklausytų nuo objektyvių pokyčių. 

Palaikė šią iniciatyvą, pažymėdama, kad „jeigu mes iš tikrųjų padidinsime ir galės vaikai 
užsiimti veikla pagal savo poreikius, tai būtent ir prevencija atsiras“. Kartu ji klausė, kaip teikiamas 
siūlymas bus susijęs su formalųjį švietimą papildančiu ugdymu, nes „muzikos, meno mokyklos, 
dailės mokyklos provincijose jau lūžta ir jos nebeišsilaiko?“. 
 
Čia tik dalis Seimo plenarinių posėdžių pasisakymų. Su visais pasisakymais galite susipažinti: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35727&p_k=1&p_a=sale_ses_pos&p_kade_id=9&p_ses_id=135 
 
 
 

Kalbėta Vyriausybės valandos metu 
  

Seimo narė Vilija Targamadzė turėjo galimybę 8 kartus užduoti klausimus ministrams 
Vyriausybės valandos Seime metu. 

 
Du kartus buvo teiraujamasi švietimo, mokslo ir sporto ministro G. Jakšto apie 

švietimo aktualijas: 
 

Kovo 14 d. klausimai – dėl tarpinių patikrinimų nesklandumų ir 21 vaiko, formuojant III 
gimnazijos klases. Ministras G. Jakštas pažadėjo siekti, kad dėl tarpinių patikrinimų nenukentėtų 
mokiniai, nes svarbiausia – mokinių interesas, ir pripažino, kad tokie tarpiniai, kokie įvyko, nebūtinai 
gali moksleivius parengti gyvenimui. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/dc2769c0e22211eeb876b07461d0ecb9 
 
Kovo 19 d. klausė, kodėl recenzentai, ruošiantys tarpinių patikrinimų užduotis, nebuvo pakankamai 
profesionalūs ir nepamatė klaidų.  Klausė, kodėl norima „perlaužti stuburą regioninei politikai? 
(uždaryti 11-as klases, reikalaujant 21 vaiko, ir paskui sakyti: jeigu nėra, tai gali būti skyrius. 
Atsakydamas ministras pabrėžė, kad jis recenzentų pavardžių nežino ir negali jų įvardinti, o dėl 21 
vaiko, formuojat gimnazijos III klases, jo nuomone, „neturi niekur dėl to užsidaryti jokia mokykla, o 
galimybė tapti skyriumi yra tik viena iš aibės opcijų“. Galima formuoti jungtines klases arba jungtines 
mokyklas. Tačiau mokyklai, kuri turi 100 ar net mažiau mokinių, nesukuriama visa atskira 
administracija. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/be2d4220e68511ee9fdedfc979ae62a9 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/610d3d701ebb11efb121d2fe3a0eff27
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35727&p_k=1&p_a=sale_ses_pos&p_kade_id=9&p_ses_id=135
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/dc2769c0e22211eeb876b07461d0ecb9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/be2d4220e68511ee9fdedfc979ae62a9
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Seimo narės klausimai kitiems Vyriausybės nariams 
 

Kovo 21 d. Ministrės Pirmininkės I. Šimonytės ir vidaus reikalų ministrės A. Bilotaitės 
teiravosi apie prie Vyriausybės sukurtos darbo grupės biurokratijai mažinti veiklos rezultatus ir kodėl 
susidarė tokia situacija, kad civilinės saugos funkcijos yra deleguotos savivaldybėms, bet nėra skirtos 
lėšos. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5d717d90e79b11ee9fdedfc979ae62a9 
 

Balandžio 11 d. uždavė klausimą aplinkos apsaugos ministrui S. Gentvilui, kada bus 
sutvarkytas Salininkuose uždarytas sąvartynas. Bendruomenė jau ne kartą kreipėsi į Seimo narę 
A. Bilotaitę, vyko bevaisis susirašinėjimas. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/33f55540f81211ee97d7f4f65208a4ec 
 

Birželio 6 d. socialinės apsaugos ir darbo ministrės M. Navickienės klausė dėl vaikų dienos 
centrų,  turinčių didelių problemų dėl finansavimo, nes poreikis didėja. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/ac6fded0242411efb121d2fe3a0eff27 
 

Birželio 20 d. Žemės ūkio ministro K. Navicko teiravosi apie pasibaigusį pasėlių pajamų 
deklaravimą, pažymėdama, kad, pasak specialistų, yra „pasunkintos taisyklės, perteklinės, nespėja 
žemdirbiai patys deklaruoti, ar bus pratęstas deklaravimo laikas... Ir kodėl yra tokia taisyklių 
pertvarka ir perkrova?“. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/66a111402f2211efb121d2fe3a0eff27 
 

Liepos 11 d. Ministrės Pirmininkės I. Šimonytės klausė dėl biurokratijos mažinimo mokyklose. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/a5eb01003fbf11efb121d2fe3a0eff27 
  

Rugsėjo 12 d. Klausimas Aplinkos ministrui. 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/4bfbb980710811ef9c779dd37198d447 
 

Atkreipė dėmesį, kad Kėdainių žmonės jau keletą mėnesių kenčia ne tiktai nuo kvapų, bet ir 
nuo jų dalelio poveikio sveikatai. Jokių priemonių nesiimama. Vis sakoma, kad vykdomi tyrimai. 
Kada bus sutvarkytas, išspręstas šitas klausimas? 

Į Seimo narės  V. Targamadzės klausimą (dėl priemonių kietųjų dalelių taršos žalingam 
poveikiui sveikatai užkardyti) Ministrė Pirmininkė I. Šimonytė atsakė, kad į šį klausimą bus atsakyta 
raštu. 
 

Rugsėjo 17 d. Klausimas Švietimo, mokslo ir sporto ministrei 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/ddf46650750611ef9c779dd37198d447 

Klausimas dėl mokytojų kvalifikacinių kategorijų. Pavyzdžiui, baigusieji doktorantūros 
studijas, apsigynusieji daktaro disertaciją, docentai, profesoriai kviečiami į mokyklą dirbti. Bet jie 
įsidarbinti gali tik kaip bakalaurai, tad gauna atlyginimą už žemiausią kvalifikacinę kategoriją. Ar 
negalima šito klausimo išspręsti? Jeigu norime, kad būtų kokybiškas ugdymas ir kviečiame 
mokslininkus, tai gal tikrai nereikia elgtis kaip su pradedančiu mokytoju, priskiriant tik pedagogo 
kategorijai? 

Ministrė padėkojo už pastabą ir už klausimą. Paaiškino, kad turės pasitikslinti dėl reguliavimo. 
Jos nuuomone, visų interesas – kuo labiau atverti mokyklos duris ir ypač, jeigu žmogus su tokia 
patirtimi ateitų į mokyklą, tai yra didelis dalykas.     

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5d717d90e79b11ee9fdedfc979ae62a9
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/33f55540f81211ee97d7f4f65208a4ec
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/ac6fded0242411efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/66a111402f2211efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/a5eb01003fbf11efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/a5eb01003fbf11efb121d2fe3a0eff27
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/4bfbb980710811ef9c779dd37198d447
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/ddf46650750611ef9c779dd37198d447
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Rugsėjo 26 d. Klausimas Švietimo, mokslo ir sporto ministrei 
https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5676e1c07c0f11ef84ff9693ecd03ff5 

Atkreipė švietimo, mokslo ir sporto ministrės dėmesį, kad Demokratų sąjunga „Vardan 
Lietuvos“ yra papildomai pasirašiusi politinių partijų sutartį dėl švietimo, todėl nereikėtų klaidinti 
visuomenės, duodant interviu. 

Taip pat išsakė pastabų dėl recenzentų – recenzavimą ne visuomenė turi vykdyti, tam yra 
recenzentai. Ir jeigu recenzentai paskirti ne tokie, kokie turėtų būti, tai gal toms leidykloms nereikėtų 
ir duoti. Taigi, mokomoji medžiaga yra ne tik tradiciniai vadovėliai. Mokomoji medžiaga ruošiama ir 
specialiųjų ugdymosi poreikių vaikams. Vyksta įtraukusis ugdymas. O kaip ši problema sprendžiama? 
Ir kitas klausimas dėl lėšų. Mokyklos neturi pakankamai lėšų, kad galėtų įsigyti ir išleistus vadovėlius. 

Ministrė Seimo narei padėkojo už bendradarbiavimą, rengiant nacionalinį švietimo susitarimą. 
Duodama interviu, tikrai minėjau ir jus asmeniškai kaip Demokratų sąjungos „Vardan Lietuvos“ veidą 
švietimo srityje. Tikrai jūsų įsitraukimas yra didelis. 

Yra prasidėjęs procesas dėl mokomosios medžiagos pritaikomumo ir dėl jos prieinamumo, 
vadinamosios prieinamumo direktyvos, kur mes kalbame ir apie specialiųjų poreikių vaikus. 

Dėl lėšų trūkumo. Taip, jų nėra pakankamai, valstybė pagal pajėgumus tas lėšas vadovėliams 
įsigyti skyrė, jos buvo padidintos, pridedant dar ir dalį iš Europos Sąjungos struktūrinių fondų. Lėšos 
didinamos kiekvienais metais po truputį. Kad ne visiškai jų užtenka, tai yra problema, bet galbūt 
neretai įsitraukia ir steigėjai, kaip antai, savivaldybės, kurios irgi kompensuoja, kiek žinau, EDUKA 
platformas, na, mokestį už jas ir kitus dalykus. 
 
Tai dalis Vyriausybės atstovams pateiktų nepatogių klausimų. Su visais pasisakymais galite 
susipažinti:  
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35727&p_k=1&p_a=sale_ses_pos&p_kade_id=9&p_ses_id=135 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://e-seimas.lrs.lt/portal/legalAct/lt/TAK/5676e1c07c0f11ef84ff9693ecd03ff5
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35727&p_k=1&p_a=sale_ses_pos&p_kade_id=9&p_ses_id=135
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Darbas parlamentinėse grupėse 
 

Tarpparlamentinių ryšių su Sakartvelu grupė 
 

2020 m. gruodžio 10 d. Lietuvos Respublikos Seime įkurtai Tarpparlamentinių ryšių su 
Sakartvelu grupei vadovauja prof. Raimundas Lopata, jo pavaduotoja – prof. habil. dr. Vilija 
Targamadzė. Grupei priklauso 52 Seimo nariai. 
Tarpparlamentinių ryšių su Sakartvelu grupės pirmininko pavaduotoja V. Targamadzė sausio 3–8 
dienomis lankėsi Sakartvele: 
 

Sausio 3 d. susitikime su Sakartvelo Technikos universiteto Lietuvių kalbos ir kultūros centro 
vadove Marija Sulaberidze aptarė jų veiklos gaires, galimus bendradarbiavimo sąlyčio taškus. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Su Sakartvelo technikos universiteto 
Lietuvių kalbos ir kultūros centro vadove 
Marija Sulaberidze. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

 
Sausio 6 d. dalyvavo susitikime su Akhaltsikhe valstybinio universiteto prof. dr. Tina 

Gelashvili. Kalbėtasi apie aukštojo mokslo padėtį Sakartvele, bendradarbiavimo su Lietuva rezultatus 
ir perspektyvas. Taip pat susipažino su vertėjos Nanos Devidzės veikla ir ateities sumanymais. 
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Sausio 7d. susitikimas su Pilietinės integracijos ir etninių santykių centro vadovu prof. dr. 
Kakha Gabunia. Jo metu diskutuota apie tautinių mažumų ir bendrijų padėtį Lietuvoje ir Sakartvele, 
valstybinės kalbos mokėjimo problemas, bendradarbiavimo projektus. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Su prof. dr. Kakha Gabunia ir prof. dr. Ketevan 
Gochtashvili. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 

 
Sausio 8 d. Sakartvele susitikta su ambasadoriumi Andriumi Kalindra. Diskutuota apie politinę 

padėtį Sakartvele, artėjančius rinkimus, bendradarbiavimo perspektyvas. 
 

 
Lietuvos ambasadoje Sakartvele su ambasadoriumi Andriumi Kalindra. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Vasario 8–12 d. Lietuvos – Sakartvelo ambasados organizuotame kino festivalyje „Septyni 
keliai į Sakartvelą“ su kino režisieriais, aktoriais, politikais aptarti ne tik rodyti filmai, jų siužetai, 
keliami filosofinės plotmės klausimai, bet ir jų akimis matoma politinė situacija Sakartvele. 

 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Festivalio „Septyni keliai į Sakartvelą“ atidarymas. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
 

Kovo 13 d. Susitikimo su Nepaprastąja ir įgaliotąja ambasadore Salome Shapakidze metu 
aptartos politinio gyvenimo aktualijos ir bendradarbiavimo galimybės švietimo ir kultūros srityse. 
  

Rugsėjo 14 d. Kartu su Lietuvoje besilankančia Sakartvelo ambasadore susitikimas amatų ir 
folkloro šventėje Žasliuose. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Amatų ir folkloro šventėje kartu su Sakartvelo ambasadore 
Salome Shapakidze. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Tarpparlamentinių ryšių su Armėnijos Respublika grupė 
  

2020 m. lapkričio 24 d. Lietuvos Respublikos Seime įkurtai Tarpparlamentinių ryšių su 
Armėnijos Respublika grupei vadovauja prof. dr. Raimundas Lopata, jo pavaduotoja prof. habil. dr. 
Vilija Targamadzė. Grupei priklauso 27 Seimo nariai. 
 

Tarpparlamentinių ryšių su Armėnijos Respublika grupės pirmininko pavaduotoja Vilija 
Targamadzė Armėnijos Respublikos ambasados kvietimu balandžio 5 d. dalyvavo naujojo Armėnijos 
ambasadoriaus Lietuvoje Ara Margariano prisistatyme politikams, diplomatams, visuomenės 
atstovams. 

 
Akimirka iš naujojo Armėnijos ambasadoriaus Lietuvoje prisistatymo. Nuotr. autorius R. Danisevičius. 
 

Kartu su Seimo pirmininke Viktorija Čmilytė-Nielsen ir kitais Seimo nariais balandžio 17 d. 
susitikime su Armėnijos parlamento delegacija aptarė padėtį Armėnijoje, bendradarbiavimo 
galimybes, teiravosi apie jų sprendimus dėl rusakalbių mokyklų. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vakarienė – pokalbis su 
Armėnijos parlamento 
delegacija. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Laikinosios Seimo ir akademinės bendruomenės  
bendradarbiavimo grupė 

 
2024 m. Laikinoji Seimo ir akademinės bendruomenės bendradarbiavimo grupė (toliau – 

Grupė), vadovaujama Seimo narės prof. habil. dr. Vilijos Targamadzės, skyrė dėmesį mokslo 
politikai, jos pokyčiams, problemoms ir jų sprendimui. 

 
Sausio 16 d. Dalyvavo konferencijoje „Lyginamasis ekspertų vertinimas: Dabartinė padėtis ir 

ateities kryptys“. Jos pagrindinis tikslas – aptarti universitetų ir institutų mokslinę veiklą ir numatyti 
ateities perspektyvas. 

 

Konferencijos įrašą rasite:  
https://www.youtube.com/watch?v=3iC3m7JOxbo 

 

Vasario 19 d. Lietuvos mokslo taryboje kartu su pirmininku prof. dr. Gintaru Valinčiumi 
diskutavo doktorantūros problematikos klausimais, ypač akcentuodami jos vertinimo aspektą, 
steigimo galimybes ir pan. Sutarė, kad turėtų būti sudaryta doktorantūros tobulinimo klausimų grupė, 
kuri išanalizuotų situaciją ir teiktų siūlymus jos tobulinimui. Kilo klausimų dėl ekspertų ir jų 
vertinimo kokybės (tiek projektų, tiek doktorantūros). Šis klausimas turėtų būti aptartas su mokslo 
institutais, aukštosiomis mokyklomis.    

 

Kovo 13 d. Laikinosios Seimo ir akademinės bendruomenės bendradarbiavimo grupės 
susitikimo metu akcentuotos dvi temos: 

„Lietuvos Mokslo tarybos konkursinio finansavimo priemonių ir projektų vertinimo bei 
atrankos naujoves“ pristatė Lietuvos mokslo tarybos pirmininko pavaduotoja dr. Vaiva Priudokienė; 
doktorantūros pokyčius Lietuvoje 2010–2030-aisiais pristatė Mokslo ir studijų politikos analizės 
skyriaus vedėjas dr. Eugenijus Stumbrys kartu su Mokslo vertinimo ir duomenų analitikos skyriaus 
vedėja dr. Daiva Karužaite. Pranešėjai susirinkusiuosius supažindino su dabartine situacija ir ateities 
planais, atsakė į pateiktus klausimus. 

 
Laikinosios Seimo ir akademinės bendruomenės bendradarbiavimo grupės pranešimo fragmentas. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

https://www.youtube.com/watch?v=3iC3m7JOxbo
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Dalyvavimas Lietuvos Respublikos Seimo Ateities komiteto forumo 
„Intelektualinis Lietuvos savarankiškumas“ diskusijose 

 
Seimo narė 2024 m. dalyvavo Lietuvos Respublikos Seimo Ateities komiteto forumo 

„Intelektualinis Lietuvos savarankiškumas“ diskusijose ir komiteto posėdžiuose. Kai kurios 
diskusijos buvo klausomos ne tiesiogiai dalyvaujant, o nuotoliniu būdu. Dėl didelės ataskaitos 
apimties ateities komiteto diskusijos ir konferencijos nebus detalizuojamos, tik pateikiamos 
nuorodos: 
 
• Diskusija „Vilnius – milijoninis miestas. Švietimas“ 
https://www.youtube.com/watch?v=EElH0aeWS3I 
 
• Diskusija „Parlamentų vaidmuo valstybės valdyme: strateginių klausimų svarstymas“ 
https://www.youtube.com/watch?v=2vvcKXB3rds 
 
• Tarptautinė konferencija „Lietuvos ateities ekosistemos plėtros perspektyva“  
https://www.youtube.com/watch?v=U12RwKh2NMM 
 
• Diskusija „Lietuva ir pasaulio ateitis: ką galvojame apie Jungtinių Tautų „Ateities paktą“ 

ir „Deklaraciją dėl ateities kartų“? 
https://www.youtube.com/watch?v=mBACaFQmVqY 
 
• Diskusija „Ar gerai veikia migracijos ir integracijos politika?“ 
https://www.youtube.com/watch?v=NsDfyoXenps 
 
• Diskusija „Strateginė ekonomikos politika: ilgalaikiai tikslai ir šiandienos būtinybės“. 
https://www.youtube.com/watch?v=JXYUhCFoIcY 
 
• Diskusija „Kaip stabdysime teisėkūros malūnus?“ 
https://www.youtube.com/watch?v=z9MbiDSGg-g 
  
Seimo narė dalyvavo diskusijose ir kitais klausimais. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.youtube.com/watch?v=EElH0aeWS3I
https://www.youtube.com/watch?v=2vvcKXB3rds
https://www.youtube.com/watch?v=U12RwKh2NMM
https://www.youtube.com/watch?v=mBACaFQmVqY
https://www.youtube.com/watch?v=NsDfyoXenps
https://www.youtube.com/watch?v=JXYUhCFoIcY
https://www.youtube.com/watch?v=z9MbiDSGg-g
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Seimo narės inicijuotos spaudos konferencijos.  
Dalyvavimas kitų Seimo narių organizuotose spaudos konferencijose 

 
Vasario 5 d. spaudos konferencijos tema „Ar racionalu priešinti socialinius pedagogus ir 

socialinius darbuotojus?“ 
https://www.youtube.com/watch?v=GsJZa6XvQkM 
 

Pasirodžius informacijai, kad Socialinės apsaugos ir darbo ministerija nusprendė, jog turintieji 
socialinio pedagogo išsilavinimą nebegalės dirbti socialiniais darbuotojais, nerimas kilo Vaikų dienos 
centruose dirbantiems socialiniams pedagogams. 

Spaudos konferencijoje dalyvavo Lietuvos socialinių pedagogų valdybos pirmininkė prof. dr. 
Giedrė Kvieskienė, Klaipėdos socialinių pedagogų metodinio būrelio tarybos pirmininkė Areta 
Skukauskienė, socialinis pedagogas ekspertas Tomas Morkūnas, VŠĮ „Išminties erdvės“ vaikų dienos 
centrų vadovė Jolanta Spudienė, Kauno lopšelio-darželio „Želmenėlis” direktorė Saulė Šerėnienė. 
Spaudos konferenciją moderavo Demokratų frakcijos „Vardan Lietuvos“ narė prof. habil. dr. V. 
Targamadzė. 

Konferencijos metu kalbėta apie vaikų dienos centrus ir Socialinės apsaugos ir darbo 
ministerijos  nurodymus, kad nuo 2024 m. liepos 1 d. į socialinio darbuotojo etatą nebūtų priimami 
socialiniai pedagogai, o nuo 2029 m. socialiniai pedagogai nebegalės dirbti socialinių darbuotojų 
etatu, jei nepersikvalifikuos. Bet nėra apgalvotos nei jų persikvalifikavimo galimybės, nei papildomas 
finansavimas vaikų dienos centrams. Dvi ministerijos – Švietimo, mokslo ir sporto ir  Socialinės 
apsaugos ir darbo – šiuo klausimu nebendradarbiauja. Be to, nediskutuota nei su aukštosiomis 
mokyklomis, nei su Lietuvos socialinių pedagogų asociacija. 

Seimo narė pabrėžė, kad „kiekvieną pokytį reikia apgalvoti ne tik idėjos lygmeniu, bet ir 
įgyvendinimo aspektu. Vaikų dienos centruose su vaikais turėtų dirbti tam pasirengę specialistai. 
Tokie yra socialiniai pedagogai. Be jokios abejonės, čia reikalingi ir socialiniai darbuotojai. Tad reikia 
galvoti, kaip vieniems ir kitiems įsigyti reikalingų kompetencijų, o reikalui esant persikvalifikuoti. O 
tam turi būti numatytos lėšos.“ 

 
Seimo narė kartu su spaudos konferencijos dalyviais. Seimo kanceliarijos nuotr. (autorė Viktoriia Chorna). 

https://www.youtube.com/watch?v=GsJZa6XvQkM
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Balandžio 24 d. surengta spaudos konferencija „Kodėl reikia savivaldybėse švietimo 
tarybų?“ 
https://www.youtube.com/watch?v=Oc1uBQgmaiU 
 

Spaudos konferencijoje dalyvavo Panevėžio miesto savivaldybės Švietimo centro direktorė, 
Panevėžio Švietimo tarybos pirmininkė Asta Malčiauskienė, Alytaus rajono savivaldybės Švietimo, 
kultūros ir sporto skyriaus vedėja Giedrė Volungevičienė, Lietuvos moksleivių sąjungos Valdybos 
narys Ignas Janeliūnas, Lietuvos moksleivių sąjungos Šiaulių padalinio pirmininkė, Šiaulių miesto 
savivaldybės švietimo tarybos narė Emilija Rešeliauskaitė. Konferencija moderavo Demokratų 
frakcijos „Vardan Lietuvos“ narė prof. habil. dr. V. Targamadzė. 

 Konferencijos dalyviai diskutavo apie Švietimo tarybų Lietuvos savivaldybėse prasmę ir 
naudą. Pristatė Demokratų „Vardan Lietuvos“ frakcijos narių teikiamą Švietimo įstatymo 61 
straipsnio pataisą. Savivaldybių atstovai, moksleivių sąjunga mato šios tarybos naudą – jie galėtų būti 
konsultantai, idėjų generatoriai ir vykdytojai. Ne tik suaugusieji, bet ir mokiniai džiaugiasi galintys 
prisidėti prie švietimo politikos. 
Pataisa trijų balsų skirtumu nebuvo patvirtinta. 
(Balsuota, ar pritarti šiam projektui po pateikimo: už – 32, prieš – 0, susilaikė 35. Nepritarta. 
Užsiregistravo 67 Seimo nariai) 

 
Spaudos konferencijos dalyviai. Seimo kanceliarijos nuotr. (autorė Olga Posaškova). 
 
 
 
 

https://www.youtube.com/watch?v=Oc1uBQgmaiU
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Balandžio 24 d. LR Seime vyko Seimo narės R. Baškienės spaudos konferencija 
„Parlamentarizmo istorijoje kunigo Jono Steponavičiaus švietėjiška ir lietuvybę puoselėjanti veikla“. 
Konferencijos metu buvo pristatyta dr. Aldonos Vasiliauskienės knyga „Kunigas Jonas 
Steponavičius – švietėjas ir lietuvybės puoselėtojas“. 
https://www.youtube.com/watch?v=YDVuFJUtJ28 
Profesorė sveikino pasirodžiusią knygą ir jos autorę. Taip pat pabrėžė, kad esame turtinga tauta – 
turime praeitį, į kurią galima atsiremti. 

 
Seimo narė sako sveikinimą spaudos konferencijoje. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Gegužės 30 d. dalyvavo LR Seime vykusioje Seimo nario D. Kepenio spaudos konferencijoje 
„Būtina kuo skubiau stabdyti įžūlią Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos pareigūnų savivalę, 
naikinant lituanistiką“. 
https://www.youtube.com/watch?v=6KB57-w7vBQ 

Dalyvavo: Lietuvių literatūros ir tautosakos instituto direktorė prof. dr. Aušra Martišiūtė-
Linartienė, Lietuvių literatūros ir tautosakos instituto direktoriaus pavaduotoja mokslo reikalams dr. 
docentė Žydronė Kolevinskienė, Leidybos centro vadovas Gytis Vaškelis, visuomenininkas Darius 
Kuolys. 

Sovietmetį primena ministerijos draudimas direktorei išvykti į Tarptautinį lituanistikos 
kongresą, kurio vienas iš organizatorių yra pats Lietuvių literatūros ir tautosakos institutas. Pagal iš 
anksto suderintą programą direktorė prof. Aušra Martišiūtė-Linartienė kongreso atidaryme turėjo 
kalbėti drauge su pirmąja Lietuvos ponia, Seimo Pirmininko pavaduotoju Pauliumi Saudargu, 
Vroclavo universiteto vadovais, ambasadoriais, taip pat atidaryti Vroclavo universitete Mariaus 
Jonučio darbų parodą pagal instituto išleistą knygą Janas Kochanovskis ,,Niekai“,  skaityti mokslinį 
pranešimą, moderuoti sekcijai.  

 
 

https://www.youtube.com/watch?v=YDVuFJUtJ28
https://www.youtube.com/watch?v=6KB57-w7vBQ
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Profesorė Vilija Targamadzė teigė, kad jai nesuprantama, kaip galima mokslininkų neišleisti į 
tarptautines konferencijas, išsakė nuomonę, kad  mokslininkai turėtų būti akylūs ir neleisti tokios 
ministerijos savivalės. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė spaudos konferencijoje „Būtina kuo skubiau 
stabdyti įžūlią Švietimo, mokslo ir sporto ministerijos 
pareigūnų savivalę, naikinant lituanistiką“. Stop kadras 
iš vaizdo įrašo. 

 
Liepos 17 d. LR Seime vyko Seimo narės Silvos Lengvinienės spaudos konferencija „Vyresnio 

amžiaus žmonių politikos pagrindų įstatymas. Kaip jis didins šalies gyventojų socialinę įtrauktį ir 
aktyvumą?“. 
https://www.youtube.com/watch?v=rG7Muo_f-oo 
Dalyvavo: Seimo narė dr. Silva Lengvinienė, Nacionalinės Trečiojo amžiaus universitetų asociacijos 
vadovas Gediminas Dalinkevičius, Medardo Čoboto trečiojo amžiaus universiteto rektorė Zita 
Žebrauskienė, Seimo narė prof. habil. dr. Vilija Targamadzė, Seimo narys Kęstutis Vilkauskas, 
Socialinės apsaugos ir darbo ministerijos Horizontalios politikos ir projektų valdymo grupės 
vyriausiasis patarėjas Steponas Kulbauskas. 
Spaudos konferencijoje buvo aptariamas projektas, įtrauktas į liepos 18 dienos Seimo plenarinio 
posėdžio darbotvarkę. Profesorė teigė, kad per mažai dėmesio skiriama vyresnio amžiaus žmonėms,  
dėl to reikia susitelkti.. Šis įstatymas, būtent, ir bus pagrindas, kuris leis reguliuoti tolimesnį Vyresnio 
amžiaus žmonių politikos įgyvendinimą. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė Vilija Targamadzė spaudos 
konferencijoje. Seimo kanceliarijos 
nuotr. (autorė Viktoriia Chorna). 

https://www.youtube.com/watch?v=rG7Muo_f-oo
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Seimo narės organizuoti forumai ir renginiai 
 
Balandžio 3 d. „Mokyklos kultūra: ignoruoti ar kurti?“ 
https://www.youtube.com/watch?v=EtncJwS0FbQ 

Organizacijos kultūra yra labai svarbi mokyklos, kaip organizacijos, tobulinimui. Ši sritis jau 
yra tyrinėjama, tačiau praktikoje apie organizacijos kultūrą dar menkokai susimąstoma. 

Forumo metu prof. dr. Dalia Survutaitė supažindino dalyvius su mokyklos kultūros raiška (savo 
moksliniais tyrimais), o mokyklose dirbantys edukologai pasidalino praktine patirtimi. 

 

 

 
 
 
 
 
Forumas „Mokyklos 
kultūra: ignoruoti ar 
kurti?“. Seimo 
kanceliarijos nuotr. 
(autorė Viktoriia 
Chorna). 

 
Gegužės 15 d. „Vaikų fizinis raštingumas: vizija ir galimybės“ 
https://www.youtube.com/watch?v=_YlJnk9Z4qU 

Seimo narė kartu su Respublikine ikimokyklinio ugdymo kūno kultūros pedagogų asociacija 
organizavo nuotolinę konferenciją „Vaikų fizinis raštingumas: vizija ir galimybės“. Forumas skirtas 
Seimo nariams, mokslininkams ir pedagogams praktikams susiburti ir aptarti vaikų fizinio raštingumo 
sampratą Lietuvoje ir kartu ieškoti būdų, kaip padėti vaikams judėti daugiau ir augti sveikiems. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė su forumo 
„Vaikų fizinis 
raštingumas: vizija ir 
galimybės“ dalyvėmis. 
Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

 

https://www.youtube.com/watch?v=EtncJwS0FbQ
https://www.youtube.com/watch?v=_YlJnk9Z4qU
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Birželio 19 d. „Įtraukusis ugdymas mokykloje: vizija ir realybė“ 
https://www.youtube.com/watch?v=rjzjiFs5ZGA 

Forumas organizuotas kartu su Lietuvos švietimo centrų darbuotojų asociacija. 
Diskusijoje dalyvavo: Lietuvos švietimo centrų darbuotojų asociacijos prezidentė Vitalija 

Bujanauskienė, Kauno Prano Daunio ugdymo centro direktorė Raimonda Juknevičienė, Kauno Prano 
Daunio ugdymo centro mokytoja Valerija Segalovičienė, Panevėžio „Šviesos“ ugdymo centro 
direktorius Petras Leikauskas. 

Forumo metu Norvegijos vakarų pakrantės taikomųjų mokslų universiteto doc. dr. Ieva 
Kuginytė-Arlauskienė  pasidalino įžvalgomis ir praktine patirtimi. Taip pat praktine patirtimi dalinosi 
Vytauto Didžiojo universiteto Švietimo akademijos docentė, Edukologijos tyrimo instituto vyresnioji 
mokslo darbuotoja dr. Agnė Brandišauskienė; Utenos Dauniškio gimnazijos direktoriaus pavaduotoja 
ugdymui Inga Tutkienė; Kauno Prano Daunio ugdymo centro psichologė Ugnė Kazakevičienė; 
Lietuvos įtraukties švietime centro Švietimo pagalbos plėtros grupės specialioji pedagogė Audronė 
Vadakojienė (dalyvavo vietoje Lietuvos įtraukties švietime centro direktorės Sandros Valantiejienės). 

 
Forumas „Įtraukusis ugdymas mokykloje: vizija ir realybė“. Seimo kanceliarijos nuotr. (autorė Džoja Gunda Barysaitė). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.youtube.com/watch?v=rjzjiFs5ZGA
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Birželio 26 d. Raimondo Paškevičiaus poezijos knygos „Imk mano akis“ pristatymas 
https://www.youtube.com/watch?v=yDhx11eBf5o 

Renginyje dalyvavo poezijos knygos autorius, režisierius, scenaristas, Socialinių mokslų 
kolegijos dėstytojas Raimondas Paškevičius; poezijos knygos iliustracijų autorė – Laimutė 
Fedosejeva, Vilniaus kolegijos dėstytoja, meno kūrėja; prof. Libertas Klimka – etnologas, mokslo 
istorikas, naujų tarpdisciplininių mokslo šakų paleoastronomijos ir etnokosmologijos pradininkas 
Lietuvoje; Mantautas Ruzas – Vytauto Didžiojo universiteto dėstytojas; Gabija Skučaitė – vizionierė, 
Socialinių mokslų kolegijos kanclerė. 

 
Raimondo Paškevičiaus poezijos knygos „Imk mano akis“ pristatymas. Seimo kanceliarijos nuotr. (autorė Viktoriia 
Chorna).  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.youtube.com/watch?v=yDhx11eBf5o
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Spalio 2 d. Sigučio Obelevičiaus pedagoginės ir mokslinės veiklos pristatymas 
https://www.youtube.com/watch?v=2DEV_8yclxc 

Sigutis Obelevičius (1959–2024) buvo žymus pedagogas, gamtininkas, politikas, 
aplinkosaugininkas, lektorius, daugelio mokslo populiarinimo ir informacinių leidinių, daugelio 
straipsnių apie gamtą autorius, publikavęs 14 knygų apie augalus. 

Renginyje dalyvavo: Dr. Ona Motiejūnaitė,  Vilniaus miesto savivaldybės klubas „Medumėlė“; 
Irma Maciulevičienė, Dzūkijos – Suvalkijos saugomų teritorijų direkcija, klubas „Medumėlė“; 
Žygimantas Obelevičius, Valstybinė saugomų teritorijų tarnyba prie Aplinkos ministerijos; Kęstutis 
Obelevičius, VDU botanikos sodas, klubas „Medumėlė“; dr. Valerija Baronienė, Lietuvos dendrologų 
draugija. 

 
Sigučio Obelevičiaus pedagoginės ir mokslinės veiklos pristatymas. Seimo kanceliarijos nuotr. (autorė Viktoriia Chorna). 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.youtube.com/watch?v=2DEV_8yclxc
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Darbas demokratų frakcijoje „Vardan Lietuvos“ 
 

Seimo Demokratų frakcijos „Vardan Lietuvos“ narė prof. habil. dr. Vilija Targamadzė 2024 m. 
kartu su kitais frakcijos nariais daug dėmesio skyrė švietimo problemų sprendimui. 

 
Vasario 8 d. Demokratų frakcijos „Vardan Lietuvos“ nariai su Vilniaus universiteto Medicinos 

fakulteto vadovybe ir universiteto kancleriu aptarė sveikatos sektoriaus problemas ir medicinos 
studijų, rezidentūros, mokslinių tyrimų ir eksperimentinės plėtros tobulinimo galimybes. Po diskusijų 
profesorė  pasiūlė teikti projektus pavasario sesijoje, nutarė parengti projektą dėl internatūros studentų 
galimybės dirbti slaugytojais. 

 
Susitikimas frakcijoje su Vilniaus universiteto Medicinos fakulteto vadovybe ir universiteto kancleriu. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 
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Vasario 24 d. įvyko pirmasis Moterų demokračių darbo grupės susitikimas. 
Profesorė, grupės globėja, kartu su Nacionalinės švietimo agentūros specialiste, VšĮ „Versli 

mama" lektore Vilma Dainiene ir atstovėmis iš įvairių Lietuvos vietovių aptarė „Savęs pateikimą 
socialiniuose tinkluose" idėjas ir galimybes, atliko praktines užduotis. Taip pat palinkėjo, kad šis 
sambūris taptų santalka, kad moterys nebijotų išeiti iš komforto zonos ir tapti lyderėmis. 

 

 
 
 
 
 
 
 
Moterų 
demokračių darbo 
grupės susitikimas. 
Nuotr. iš 
asmeninio 
archyvo. 

 
Kovo 14 d. organizuotas susitikimas su Lietuvos kariuomenės atkūrimo atstovais. Susitikimo 

metu Lietuvos kariuomenės atkūrimo atstovai aptarė saugumo situaciją Lietuvoje. 
 
Kovo 19 d. frakcija susitiko su Valstybės energetikos reguliavimo tarybos pirmininku Renatu 

Pociumi. Ypatingas dėmesys skirtas diskusijai dėl permokų grąžinimo vartotojams. Diskusijos metu 
pirmininkas teigė, kad vyksta nepriklausomų teikėjų patikrinimas ir tada bus priimami sprendimai. 
Daugelis atsakymų buvo nukreipti į ateitį, o apie atliktus darbus praktiškai ir nebuvo kalbama.  

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
Frakcijos narių 
susitikimas su 
Valstybės 
energetikos 
reguliavimo tarybos 
pirmininku Renatu 
Pociumi. Nuotr. 
autorius Domas 
Griškevičius. 
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Kovo 19 d. frakcijos nariai susitiko su ŠMSM ministru Gintautu Jakštu ir viceministru dr. 
Ramūnu Skaudžiumi. Seimo nariai teiravosi apie vienuoliktokų tarpinius patikrinimus, gimnazijų 
naikinimą regionuose, aprūpinimą mokymo/si priemonėmis ir kt. ŠMSM ministro ir viceministro 
atsakymai buvo ganėtinai aptakūs; buvo daugiau pamąstymų, nei praktiškų atsakymų. 

 
Demokratų frakcijos „Vardan Lietuvos“ susitikimas su ŠMSM ministru Gintautu Jakštu. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Balandžio 11 d. frakcija susitiko su Lietuvos švietimo darbuotojų profesinės sąjungos atstovais. 
Dalyvavo LŠDPS pirmininkas Andrius Navickas, LŠDPS pirmininko pavaduotojos: Erika Leiputė-
Stundžienė, Jurgita Kiškienė, atstovė viešiesiems ryšiams ir tarptautiniams projektams Danguolė 
Pilipavičienė. Taip pat nuotoliu dalyvavo LŠDPS pirmininko pavaduotoja Lilija Bručkienė. 

 
Balandžio 16 d. frakcijos nariai kartu su Demokratų sąjungos „Vardan Lietuvos“ pirmininku 

Sauliumi Skverneliu susitiko aptarti aukštojo mokslo problemų su Lietuvos aukštųjų mokyklų 
profesinių sąjungų susivienijimo pirmininku prof. Sigitu Vaitkevičiumi. Diskusijoje išreikštas 
susirūpinimas dėl studentų krepšelio finansavimo, dėstytojų atlyginimų, dėstytojų mokslinės veiklos 
finansavimo ir kt. 

 
Balandžio 18 d. susitikimas su Lietuvos moksleivių sąjungos prezidentu Jonu Trumpa ir 

viceprezidentu Emiliu Mikulskiu dėl tarpinių egzaminų, aiškinantis, kokių sprendimų šiuo metu 
moksleiviai laukia. Aptarti ir kiti moksleiviams aktualūs švietimo ir kitų sričių klausimai. 
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Gegužės 21 d. frakcijos posėdžio metu vyko susitikimas su Švietimo, mokslo ir sporto 
viceministre Aiste Zedelyte-Kaminske dėl sporto įstatymo projekto. Viceministrė pristatė esminius 
Sporto įstatymo pakeitimus ir atsakė į klausimus. 

 
Birželio 6 d. organizuotas susitikimas su Valstybinės ligonių kasos (VLK) vyriausiuoju patarėju 

Gintaru Kacevičiumi ir VLK Teisės skyriaus vedėju Tomu Ragausku. VLK atstovai pristatė esminius 
Sveikatos draudimo įstatymo pakeitimus. 

 
Birželio 13 d. vyko susitikimas su Švietimo, mokslo ir sporto viceministru Ignu Gaižiūnu ir 

Nacionalinės švietimo agentūros l. e. p. direktoriumi Aidu Aldausku dėl valstybinio brandos 
egzamino, pagrindinio ugdymo pasiekimų patikrinimo organizavimo nesėkmių, jų priežasčių, galimų 
sprendimų ateičiai ir atsakomybių. 

 
Birželio 18 d. susitikime su Lietuvos aludarių gildijos prezidentu Saulium Galadausku 

svarstytas nesubalansuoto alkoholio akcizų didinimo Gynybos finansavimo projekte klausimas. 
 
Birželio 27 d. organizuotas susitikimas su Aplinkos ministru Simonu Gentvilu dėl situacijos, 

kai, pakeitus dalyvių atestavimo techninį reglamentą STR 1.02.01:2017, kilo daug statybos inžinierių 
ir rangovų atestavimo problemų. 

 
Liepos 16 d. frakcijos nariai susitiko su Civilinės aviacijos asociacijos valdybos pirmininke 

Orijana Mašale ir Civilinės aviacijos asociacijos nariu Artūru Stankevičiumi. Susitikimo metu 
Civilinės aviacijos asociacijos atstovai pristatė Lietuvos aviacijos situaciją ir perspektyvas. 

 
Rugsėjo 17 d. susitikimas su Darijumi Beinoravičiumi, kandidatu į Vyriausios tarnybinės etikos 

komisijos narius. Kandidatas pristatė savo darbo patirtį, atsakė į Frakcijos narių klausimus. 
 
Rugsėjo 19 d. frakcija susitiko su Smulkaus ir vidutinio verslo tarybos atstovais –  Dalia 

Matukiene ir Jauniumi Jatautu, kurie pristatė savo siūlymus ir lūkesčius, atsakė į Frakcijos narių 
klausimus. Taip pat susitiko su žurnalo „Reitingai“ vyriausiuoju redaktoriumi Gintaru Serafinu dėl 
Švietimo įstatymo pataisos. 

 
Rugsėjo 24 d. susitikimas su Nacionalinės šeimų ir tėvų asociacijos pirmininke dr. Violeta 

Vasiliauskiene ir Lietuvos tėvų forumo pirmininku Kęstučiu Mikolajūnu. Svečiai pristatė savo 
pasiūlymus ir lūkesčius dėl šeimos politikos, atsakė į Frakcijos narių klausimus. 
 
 
Tai tik dalis Demokratų frakcijos „Vardan Lietuvos“ narių susitikimų su įvairiais svečiais. 
Daugiau susitikimų galite rasti Seimo narės darbotvarkėje:  
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35299&p_k=1&p_a=498&p_asm_id=84626 
 
 
 
 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35299&p_k=1&p_a=498&p_asm_id=84626
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Dalyvavimas debatuose į LR Seimą: 
 

Rugsėjo 5 d. profesorė dalyvavo Žinių ekonomikos forumo diskusijoje dėl kandidatų nuostatų 
bendrojo ugdymo, aukštojo mokslo, pedagogų rengimo klausimais, aptarti esami iššūkiai ir būsimos 
Vyriausybės prioritetai švietimo srityje. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Su edukologėmis Lina ir Vaiva 
po diskusijos. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Rugsėjo 5 d. diskusija su Vilniaus universiteto dėstytojais ir studentais. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Su politinių partijų atstovais prieš diskusiją. 
Nuotr. iš asmeninio archyvo. 

 
Rugsėjo 21 d. diskusija Mykolo Riomerio universitete „Švietimas politinių partijų programose: 

kas siūloma ir ko tikimasi“. 
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Rugsėjo 26 d. debatai DELFI studijoje su Kėdainių apygardos kandidatais į Seimą. 
 
Rugsėjo 30 d. debatai Laisvės TV ir TV3 „Švietimo ir sporto politika, kultūra, žmogaus teisės“. 

 
Su politinių partijų atstovais. Stop kadras iš vaizdo įrašo. 
 

Spalio 7 d. Kauno prekybos, pramonės ir amatų rūmai. Apskritojo stalo diskusija su kandidatais 
į Seimą Kėdainių apygardoje. 
 

Spalio 8 d. debatai LRT televizijoje „Sveikatos apsauga, švietimas, žmogaus teisės“. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Su Demokratų sąjungos dr. Violeta 
Vasiliauskiene „Vardan Lietuvos“ atstovais. 
Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Spalio 9 d. Lietuvos nevalstybinio švietimo konfederacijos debatai apie privataus švietimo 
institucijų vaidmenį ir galimybes veikti (ne)sąžiningos konkurencijos sąlygomis. Debatų tikslas – 
atkreipti visuomenės ir politikų dėmesį į švietimo sistemos raidą Lietuvoje. 
 

Spalio 10 d. K2 Comedy Club. Laisvės TV Debatai. 

 
Su Demokratų sąjungos „Vardan Lietuvos“ palaikymo komanda. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 
Vyko ir daugiau debatų, pavyzdžiui, spalio 11 d. debatai „Žinau, ką renku", o spalio 12 d. debatai 
Lietuvos Respublikos Seimo rūmų kieme ir kiti. 
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Demokratų Sąjungos „Vardan Lietuvos“  
Švietimo ir mokslo politikos grupė 

 
Kartu su Demokratų sąjungos „Vardan Lietuvos“ Švietimo ir mokslo politikos grupe diskutuota 

dėl siūlymų  Demokratų sąjungos „Vardan Lietuvos“ Prezidento, EP parlamento ir Seimo rinkimų 
programos 2024–2028 m. gairėms ir teikė pasiūlymus Programos skyriui  Kokybiškas išsilavinimas 
ir mokymasis visą gyvenimą. 

Nagrinėjo Lietuvos švietimo darbuotojų profesinės sąjungos rekomenduojamo Susitarimo su 
Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“ projektą, apibendrintus pasiūlymus teikė diskusijai. 

Pasitarimuose taip pat diskutuota švietimo aktualijų temomis, apie pokyčius švietimo ir mokslo 
srityse, teiktos konsultacijos regiono skyriams. 

 
Liepos 13 d. Demokratų bendruomenės vasaros sąskrydyje moderavo politinę diskusiją „Krizė 

švietime: ar yra kelių iš jos išeiti?“. Diskutuota švietimo sistemos krizės ir galimų jos sprendimų 
klausimais.  

 
Diskusijos dalyviai: Asta Lesauskienė, Vilija Targamadzė, Loreta Jakinavičienė, Laima Nagienė, Andrius Stasiukynas. 
Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Rugsėjo 26 d. susitikime su Lietuvos švietimo darbuotojų profesinės sąjungos atstovais buvo 
pristatytas su Demokratų sąjungos „Vardan Lietuvos“ Švietimo ir mokslo  politikos grupe suderintas 
siūlomo Susitarimo su Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“ projektas. 

Sutarta toliau ieškoti sprendimų, kad mokytojų ir švietimo pagalbos specialistų darbo 
užmokestis realiai sudarytų ne mažiau kaip 130 procentų šalies vidutinio darbo užmokesčio, taip pat 
susitarti dėl mokytojų, švietimo pagalbos specialistų darbo užmokesčio didinimo iki 2028 metų, 
inicijuoti teisės aktų pakeitimus mokytojų padėjėjų darbo sąlygoms gerinti, mokinių skaičiui mažinti 
klasėse ir kt. 

Susitikime dalyvavo Lietuvos švietimo darbuotojų profesinės sąjungos pirmininkas Andrius 
Navickas,  pirmininko pavaduotoja Erika Leiputė-Stundžienė ir  Jurgita Kiškienė, atstovė viešiesiems 
ryšiams ir tarptautiniams projektams Danguolė Pilipavičienė. 

 
Susitikimas su Lietuvos švietimo darbuotojų profesinės sąjungos atstovais. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 
Pateikiama tik dalis darbų. 
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Dalyvavimas konferencijose, forumuose, diskusijose 
 

2024 m. profesorė aktyviai dalyvavo įvairiuose forumuose, konferencijose, diskusijose. Jose 
pasisakė įvairiomis švietimo politikos, įtraukiojo ugdymo, bendrojo ugdymo ir aukštojo mokslo 
temomis. 

Dalinosi įžvalgomis apie universitetų ir institutų mokslinę veiklą, kultūros kanono svarbą, 
dirbtinį intelektą ir jo panaudojimą ugdyme, privačių, valstybinių ir savivaldybių mokyklų 
koegzistavimą, biurokratijos mažinimą švietimo įstaigose ir kitomis temomis.   
 
Ikimokyklinis ir bendrasis ugdymas: 
 

Sausio 17 d. RIUKKPA (Respublikinė ikimokyklinio ugdymo kūno kultūros pedagogų 
asociacija) vykusioje konferencijoje „Motyvuotas ugdytojas – aktyvus ugdytinis“. Seimo narė 
dėkojo ikimokyklinio ugdymo fizinio ugdymo mokytojams, susipažino detaliau su jų veikla ir 
perspektyva. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Konferencijos dalyvių 
sveikinimas. Kartu su 
RIUKKPA prezidente 
Audrone Vizbariene. 
Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 
 

Vasario 6 d. Asociacijos INFOBALT tarptautiniame renginyje dirbtinio intelekto (DI) 
tematika: AIcebreakers: Vision for Lithuania. Švietimo grupėje profesorė atkreipė dėmesį, kad 
„Lietuvos 2050“ strategijoje nėra apibrėžta, kokia bus bendrojo ugdymo mokykla. Taip pat pasiūlyta, 
kad patiems mokytojų mokytojams dera mokytis dirbti su dirbtiniu intelektu ir su jo galimybėmis 
supažindinti mokytojus – jo panaudojimas yra XXI a. imperatyvas. Diskusijos metu moderatoriai 
fiksavo mintis, kurios turėtų nugulti perspektyviniuose planuose. 
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Balandžio 8 d. Seimo Konstitucijos salėje vyko konferencija, skirta Pasaulinės romų 
dienos minėjimui. Dalyvavo svečių iš Estijos ir Suomijos. Diskusijos metu profesorė akcentavo 
išsilavinimo problemą – šiuo metu tik 50 proc. romų tautybės vaikų lanko ikimokyklines ugdymo 
įstaigas. Taip pat pabrėžė, kad išsilavinimas –  labai svarbi jų visaverčio dalyvavimo visuomenės 
gyvenime sąlyga.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Pasaulinės romų dienos 
pažymėjimo akimirka. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Gegužės 2 d. Lietuvos mokyklų asociacijos renginyje „Įtraukusis ugdymas-sėkmės 
istorijos ir ne tik“ diskusijos metu ŠMSM, vadovai, mokslininkai  ir kiti dalyviai analizavo trikdžius 
ir įtraukiojo ugdymo įgyvendinimo sėkmės trūkumus. Kita diskusijos tema – biurokratijos 
mažinimas. Seimo narei teko paaiškinti, kad prie Vyriausybės suburtos grupės biurokratijai mažinti 
darbas neturėtų baigtis, negalima apsiriboti tik rekomendacijomis. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Diskusijos apie 
biurokratijos 
mokyklose 
mažinimą dalyviai. 
Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

 
Gegužės 4 d. Palangoje surengtame seminare „Profesinės sąjungos narių abėcelė“, Seimo 

narė skaitė pranešimą „Ar gali švietimas tapti ne vien deklaruojamu prioritetu?“. Kritikavo valstybės 
teikiamas lengvatas privačioms mokykloms, kurios sudaro nevienodas sąlygas švietimo 
darbuotojams, dirbantiems valstybinėse mokyklose. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė Vilija 
Targamadzė kartu su 
Solidarumo 
profsąjungos 
švietimiečiais. 
Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 
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Gegužės 24 d. LR Seime surengtoje konferencijoje „Švietimo galia, kuriant gerovės 
valstybę“  diskutavo apie privačių, valstybinių ir savivaldybių mokyklų koegzistavimą ir / ar 
koherenciją. Išsakė ir savo mintis, kurių esmė – privataus ir valstybinio sektorių dermė, sinerginis 
efektas, rizominės jungtys. 

 

Rugsėjo 18 d. Nacionaliniame muziejuje  Lietuvos Didžiosios Kunigaikštystės valdovų 
rūmuose Vytauto Didžiojo universiteto ir Švietimo akademijos Profesinio tobulinimo instituto 
organizuojamoje konferencijoje „Ateities mokykla kiekvienam vaikui“. Konferencijos tikslas    – 
aptarti ateities mokyklų iššūkius, pristatyti vykdomas bei naujai inicijuojamas nacionalines 
programas tiems, kuriems įdomi ateities mokyklos idėja. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė 
kartu su 
konferencijos 
dalyviais. 
Nuotr. Eglės 
Kvieskaitės. 
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Aukštasis mokslas: 
 

Balandžio 26 d. Vilniaus universiteto ir Lietuvos sveikatos mokslų universiteto 
organizuotame forume „Universitetai, medicina ir sveikatos apsaugos sistema: dabartis ir 
ateitis“ buvo nagrinėjamos sveikatos srities tobulinimo gairės, gvildenamos problemos, teikiami 
siūlymai. Nemažai dėmesio skirta e galimybių panaudojimui ir dirbtiniam intelektui. Priimta forumo 
deklaracija. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Įspūdinga prof. Peeter Ross iš 
Estijos paskaita. Nuotrauka iš 
asmeninio archyvo. 

 
Birželio 12 d. Konferencijoje „Politinė kultūra ir Kultūros kongresų pamokos“, skirtai I-

ojo Lietuvos kultūros kongreso artėjančiam 35-mečiui ir tarpukaryje vykusio Pirmojo Lietuvos 
kultūros kongreso šimtmečiui bei vieno iš Kultūros kongreso iniciatorių – Romualdo Ozolo 
gimimo 85-iui paminėti, profesorė skaitė pranešimą „Švietimas kultūros kūlgrindose“. Pažymėjo 
švietimo ir kultūros sąsajas vertybiniu pagrindu, ugdymo metodologijos svarbą ir pasimetimą 
vertybėse, dažnai neįvertinant kultūrinio konteksto. Pabrėžė ir kultūros kanono svarbą, pasiūlė jį 
rengti. 
Konferencijos įrašą rasite: https://www.youtube.com/watch?v=MHvz5Nb8NCE 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė Vilija 
Targamadzė konferencijoje 
skaito pranešimą „Švietimas 
kultūros kūlgrindose“. 
Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

https://www.youtube.com/watch?v=MHvz5Nb8NCE
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Gegužės 8 d. Vilniaus kolegijos organizuotoje Respublikinėje konferencijoje „Švietimo 
reformų kryžkelės ir labirintai“ aptartos švietimo tendencijos, aktualizuotos problemos ir jų 
sprendimų  siūlymai. Pranešime akcentuota būtinybė ugdymo procese remtis aiškia metodologine 
prieiga. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė Vilija Targamadzė Vilniaus kolegijoje 
vykusioje konferencijoje. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

 
Birželio 27 d. Vilniaus Universiteto Filologijos fakulteto organizuojamoje tarptautinėje 

konferencijoje „Kritinio mąstymo ugdymas: tarpdisciplininės perspektyvos švietime ir darbo 
rinkoje“ pristatyti moksliniai tyrimai apie kritinio mąstymo (KM) ugdymą įvairių universitetinių 
disciplinų kontekste, dalytasi gerąja patirtimi ir atkreiptas dėmesys į pavyzdinę KM ugdymo praktiką. 
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Rugsėjo 16 d. Seime surengtoje konferencijoje „Istorinės atminties politika: reikia nacionalinio 
susitarimo“. Konferencijoje pranešimus skaitė istorikai, mokslininkai, šios problematikos žinovai. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Pagrindiniai konferencijos pranešėjai. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

 
Spalio 1 d. Seime surengtoje konferencijoje „Kokios policijos Lietuvai reikia?“. Renginio 

tikslas – minint artėjančią Policijos dieną, atkreipti visuomenės ir politikų dėmesį į policijos 
pareigūnų problemas ir sutarti dėl ilgalaikės strategijos. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Konferencija „Kokios policijos Lietuvai reikia?“. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo.  
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Spalio 11 d. kasmetinė konferencija „Navigating Ethical Challenges in Academia: the Role 
of AI and Trust“ („Etiniai iššūkiai akademinėje veikloje: dirbtinio intelekto ir pasitikėjimo 
vaidmuo“), skirta Pasaulinei etikos dienai paminėti. Konferencijoje pagrindinis dėmesys buvo 
sutelktas į dirbtinio intelekto etikos aktualijas studijų ir mokslo procese. Taip pat pristatyti 
tarptautiniai mokslo projektai, susiję su akademine etika ir pasitikėjimu, dalintasi tarptautine šios 
srities praktika. 

 
 
 
Profesinis mokymas: 
 

Balandžio 14 d. Verslo ir sveikatingumo profesinės karjeros centre organizuota 
konferencija „Įtraukioji mokykla 2024“. Konferencijos tikslas – sudaryti pedagogams galimybę 
analizuoti, vertinti savo patirtį, siekiant pripažinti ir gerbti mokinių įvairovę, atsižvelgiant į kiekvieno 
individualius gebėjimus ir poreikius. 

 
Dėl didelės ataskaitos apimties aprašyti ne visi, o vieni iš svarbiausių dalyvavimų konferencijose, 
forumuose, diskusijose. 
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Bendradarbiavimas su švietimo ir mokslo bendruomene: 
 

Bendradarbiavimas su švietimo ir mokslo bendruomene neatsiejamas nuo visuomenės 
vystymosi ir inovacijų skatinimo. Susitikimuose profesorė atvirai diskutavo įvairiomis temomis, daug 
dėmesio skirdama bendrajam ir įtraukiajam ugdymui. Susitikimuose dalyvavo švietimo ekspertai, 
mokyklų direktoriai, mokytojai, mokiniai, studentai bei jų tėvai. 
 
Susitikimai su švietimo ekspertais: 
 

Sausio 18 d. susitikimas su dr. Egle Kvieskaite-Celešiene, NVO vaikams konfederacijos 
valdybos pirmininke. Diskutuota apie nevyriausybinį sektorių, vaikų dienos centrus, vasaros 
stovyklas. 

 
Vasario 5 d. susitikimo metu su atviro ir nuotolinio mokymosi novatore dr. Ebba Ossiannilsson 

(Švedija), švietimo komandos projektų vadove Marcia Buffon Machado (Norvegija) ir LiDUK 
direktore dr. Egle Kvieskaite-Celešiene kalbėta apie inovacijų taikymą ugdymo procese,  gyvenimo 
įgūdžių programos mokytojų mokymą. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Po susitikimo su dr. 
Ebba Ossiannilsson, 
Marcia Buffon 
Machado ir Egle 
Kvieskaite-Celešiene 
Lietuvos nacionalinėje 
Martyno Mažvydo 
bibliotekoje. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Vasario 9 d. susitikusi su prezidento vyriausiąja patarėja dr. Jolanta Karpavičiene ir patarėja dr. 
Jolanta Urbanovič, aptarė bendrojo ugdymo situaciją, ypač akcentuojant įtraukųjį ugdymą, jo 
įgyvendinimo galimybes ir kliaudžius. Daug dėmesio skirta LRS Švietimo ir mokslo komiteto 
pateiktai pataisai apie įtraukųjį ugdymą. 

 
Kovo 1 d. diskutuota  su Studijų kokybės vertinimo centro direktoriumi Almantu Šerpatausku 

apie studijų kokybės vertinimą, ekspertų pasirengimą vertinti. 

 
 
 
 
 
 
Logotipas. Nuotr. paimta iš SKVC svetainės. 

 
Balandžio 4 d. kartu su Kauno miesto Švietimo skyriaus vedėja  dr. Ona Gucevičiene ir 

vyriausia specialiste Audrone Bukmanaite aptarė situaciją švietime ir svarstė, kaip galima anuliuoti 
esančius nesklandumus. 

 
Rugsėjo 20 d. susitikimas su Vroclavo universiteto Pedagogikos instituto direktore prof. 

A. Szerlag. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Profesorė kartu su Vroclavo universiteto direktore 
prof. A. Szerlag. 
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Rugsėjo 22 d. susitikimas su Lietuvos mokyklų vadovų asociacijos prezidentu dr. Dainiumi 
Žvirdausku. 
 
Tai tik dalis susitikimų. Jų buvo ir daugiau. Vienas iš jų – tai susitikimas su Lietuvos mokslų tarybos 
pirmininku prof. dr. Gintaru  Valinčiumi ir kitais šios institucijos darbuotojais.   
 
 
Apsilankymai švietimo įstaigose: 
 

Apsilankymų metu siekta išgirsti, su kokiomis problemomis susiduria ugdymo įstaigų 
bendruomenės, aptarti galimus sprendimo būdus, pasidžiaugti jau pasiektais rezultatais. 

 
Sausio 17 d. Kauno taikomosios dailės mokykloje domėjosi specialiųjų poreikių mokinių 

profesiniu mokymusi, specialybėmis, pasirengimu priimti pagrindinio išsilavinimo neturinčius 
mokinius. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Direktorė Daina Rožnienė ir profesorė. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Sausio 17 d. Vytauto Didžiojo universiteto Ugnės Karvelis gimnazijoje kartu su vadovais aptarė 
vidurinio bendrojo ugdymo problemas. Daugiausia dėmesio skyrė vienuoliktokų tarpinių vertinimų, 
po standartinių testų konsultacijų ir įtraukiojo ugdymo klausimams. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vytauto Didžiojo universiteto 
Ugnės Karvelis gimnazijoje. 
Jūratė Pinkuvienė, Seimo narė 
Vilija Targamadzė, direktorius 
Rolandas Kučiauskas, 
Stanislava Sabaliauskienė,  
Jovita Puidokienė. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Sausio 26 d. dalyvavo jau 25-tą kartą Šalčininkų aleliumų surengtoje šventėje. Sveikino 

Vilnijos krašto mokyklas, ikimokyklinio ugdymo ugdytinius ir mokytojus šventės proga, linkėjo 
niekada nepamiršti savo šaknų ir širdyje nešti mūsų Trispalvę. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



83 

Vasario 7 d. aplankytas Utenos dvare įsikūręs Švietimo centras ir STEAM. Džiaugėsi jų 
laboratorijomis, įranga, veikla ir diskutavo apie galimą darbų tąsą, pasibaigus projektui, nes 
laboratorijų išlaikymas, jų aptarnavimas ir veikla kainuoja, o tam lėšos vargiai bus numatytos. 

 
Su Utenos švietimo centro darbuotojais. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Vasario 7 d. Su Utenos rajono bendruomene diskutavo apie švietimą, supažindino su faktine 
padėtimi, judėjimo linkmėmis ir slinktimis. Kartu su Utenos švietimo centro direktore Vitalija 
Bujanauskiene aptarė uteniškių bendruomenės iškeltas problemas. Direktorė supažindino su STEAM 
veikla. 

 
Susitikimo su uteniškiais akimirka. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Vasario 14 d. dalyvavo Panevėžio miesto Vilties progimnazijos tradiciniame renginyje „Vilties 
žibintai“. Kartu su miesto vicemere ir kitais savivaldybės atstovais pagerbė mokinius ir 
bendruomenės nominuotus mokytojus. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Panevėžio miesto Vilties progimnazijos šventė „Vilties 
žibintai“. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 

 

Vasario 22 d. aplankyta Vilniaus rajono Riešės gimnazija. Kartu su mokytojais ir vadovais 
diskutavo apie ugdymo proceso tobulinimo galimybes, bendrąsias programas, tarpinį vertinimą, 
įtraukųjį ugdymą. 

 

Vasario 22 d. Juodšilių Šilo gimnazijoje diskutuota apie bendradarbiavimą su vietos 
bendruomene, tarptautinių projektų poveikį ugdymo tobulinimui, įtraukųjį ugdymą ir kitais 
klausimais. 

 

Vasario 26 d. kartu su LRS nare Beata Pietkiewicz  viešėjo Vilniaus r. Pagirių gimnazijoje. Tai 
dvikalbė mokykla, auganti daugiakultūrėje terpėje ir kurianti bendruomeniškumą. Dalinosi mintimis 
apie dvikalbės mokyklos specifiką, ugdymo/si niuansus, trikdžius, kuriuos iš esmės sukelia 
nacionaliniu lygmeniu inicijuojamų pokyčių gausa, taip pat ir apie jų įveikos kainą. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vilniaus r. Pagirių gimnazijoje su jos 
vadovais ir mokytojais. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Kovo 15 d. lankėsi Panevėžio raj. Krekenavos Mykolo Antanaičio gimnazijoje. Su mokyklos 
direktoriumi, pavaduotoja ir švietimo pagalbos specialistais bei meru aptarė gimnazijų išlikimo rajone 
galimybes, įtraukiojo ugdymo problemas ir bendradarbiavimą su regioniniu specialiojo ugdymo 
centru. Aptarė ir dailės terapijos bei muzikos terapijos galimą teigiamą poveikį specialiųjų ugdymosi 
poreikių vaikams. 

 
Kovo 15 d. viešnagės metu Panevėžio Raimundo Sargūno sporto gimnazijoje su gimnazijos 

vadovybe aptarė sporto gimnazijų specifiką – jų ugdymo plano sudarymo niuansus, derinimą su 
sportine veikla ir kitus. Paaiškėjo ir tobulintini dalykai nacionaliniu mastu – lankstesnių ugdymo 
plano ir standartizuotų testų, pagrindinio ugdymo patikrinimo galimybių, atsižvelgiant į ugdytinių 
realią situaciją. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Panevėžio Raimundo Sargūno sporto gimnazijoje viešnagės 
metu su direktore Asta Sakalauskiene. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

 
Kovo 15 d. Panevėžio raj. Krekenavos Mykolo Antanaičio gimnazijoje kartu su aštuntokais, 

gimnazijos direktoriumi ir  Krekenavos seniūno pavaduotoja rašė Nacionalinį diktantą. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Panevėžio raj. Krekenavos Mykolo Antanaičio gimnazijoje. 
Nacionalinio diktanto rašymas. Nuotrauka iš asmeninio archyvo. 
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Balandžio 2 d. Kauno raj. Domeikavos gimnazijoje diskutuota dėl įtraukiojo ugdymo 
įgyvendinimo, įvertinant jų turimą patirtį. Kita tema buvo šių mokslo metų pokyčių gausos 
įgyvendinimas – tarpinių patikrinimų ir pagrindinio ugdymo pasiekimų patikrinimo organizavimo 
sukeltos problemos. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kauno m. Domeikavos gimnazija. Nuotr. Iš asmeninio 
archyvo. 

 
Balandžio 2 d. apsilankymas Kauno miesto Šv. Kazimiero progimnazijoje. Vienas 

apsilankymo pagrindinių tikslų – Pakelės namų įsteigimo grėsmės progimnazijos bendruomenei. 
Diskutuota apie įtraukųjį ugdymą, lankstesnio ugdymo plano įgyvendinimo galimybes, mokinių, 
dirbančių pagal pritaikytas ir individualizuotas programas, pasiekimų vertinimą. 

 
Balandžio 4 d. lankytasi ikimokyklinio ugdymo įstaigose: Kauno miesto lopšelyje-darželyje 

„Gintarėlis“ (direktorė Gintarė Bosienė), Kauno miesto lopšelyje-darželyje „Vaikystės takas" 
(direktorė Laura Siderevičienė). Su darželių direktorėmis ir jų komandomis dalinosi mintimis apie 
pozityvias veiklas, pokyčius ir dar reikalingus nuveikti darbus. 

 
Vaikų lopšelyje -darželyje „Vaikystės takas“. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Balandžio 29 d. Panevėžio regos centre „Linelis“ kartu su Aušros ir Voveraitės darželių 
direktorėmis, Panevėžio Švietimo skyriaus ir kolegijos atstovais aptarė švietimo aktualijas, daug 
dėmesio skirdami jų kompetencijoms, pasirengimui dirbti ir ypač jų trūkumą. Nutarė sudaryti šiam 
klausimui spręsti iniciatyvinę grupę. 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Panevėžio regos centre „Linelis“ 
susitikimo dalyviai. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 

 
Gegužės 2 d. su Kauno miesto lopšelio-darželio „Vilnelė“ direktoriumi dr. Rolandu Bulotu ir 

Švietimo skyriaus specialiste Audrone Bukmanaite aptarė opius ikimokyklinio ugdymo klausimus, 
aiškinosi, kaip galima spręsti ikimokyklinio ugdymo įstaigose mokytojų ir švietimo pagalbos 
specialistų pritraukimo klausimus. Seimo narė padėkojo direktoriui už inovatyvią veiklą, o 
bendruomenei dovanojo trispalvę, linkėdama ir toliau pozityvių pokyčių. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Su lopšelio-darželio „Vilnelė“ direktoriumi dr. Rolandu 
Bulotu. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Gegužės 3 d. dalyvauta diskusijoje su Kretingos Jurgio Pabrėžos universitetinės gimnazijos 
direktoriumi dr. K. Trakšeliu. Diskutuota ugdymo/si proceso tobulinimo ir infrastruktūros kūrimo 
klausimais. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kartu su Kretingos Jurgio Pabrėžos universitetinės 
gimnazijos direktoriumi dr. K. Trakšeliu. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Gegužės 13 d. Vilniaus m. Palaimintojo Teofiliaus Matulionio gimnazijos 30-mečio 

jubiliejiniame vakare sveikino gimnazijos bendruomenę, linkėdama gaivios ugdymo versmės ir 
įtraukiojo ugdymo sėkmės istorijų. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sveikinimas Palaimintojo Teofiliaus Matulionio 
gimnazijos 30-mečio jubiliejiniame vakare. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Gegužės 18 d. dalyvauta Lietuvos didžiajame festivalyje Panevėžyje – „Lietuvos mažųjų 
žaidynės 2024“. Pasveikino Lietuvos ikimokyklinio ugdymo įstaigų ugdytinius ir jų trenerius 
jubiliejinės šventės proga, dėkojo renginio organizatoriams.   

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lietuvos mažųjų žaidynės 2024 Panevėžyje. 
Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Gegužės 23 d. dalyvavo Vilniaus Užupio gimnazijos 80-mečio jubiliejuje. Sveikino gimnazijos 
bendruomenę ir jos bičiulius, linkėdama sėkmės istorijų. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Vilniaus Užupio gimnazija 80 -mečio jubiliejaus proga atidengė 
Mokytojui lentą. Nuotrauka iš asmeninio archyvo. 

 
Gegužės 25 d. Vilniaus Balio Dvariono muzikos mokyklos organizuotas festivalis „Senieji 

Vilniaus stogai“. Pasveikino tradicinį renginį ir linkėjo, kad jų sielose visada skambėtų muzika, būtų 
optimistai ir juos lydėtų sėkmė. 

 
Gegužės 31 d. sveikino Turgelių „Aistuvos“ gimnazijos abiturientus, linkėjo jiems ne lygaus 

kelio, o tiesaus ir prasmingo. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Po paskutinės pamokos. Nuotr. 
iš asmeninio archyvo. 
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Gegužės 31 d. pažymėtos Kaišiadorių Algirdo Mykolo Brazausko gimnazijos 100-osios 
metinės. Sveikino gimnazijos bendruomenę jubiliejaus proga. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Sveikinimas Kaišiadorių Algirdo Mykolo Brazausko 
gimnazijos 100 -ųjų  metinių proga. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Birželio 14 d. lankytasi Panevėžio lopšelyje-darželyje „Pasaka“. Tikslas – susipažinti su 

specialiųjų ugdymo poreikių ugdymo/si problemomis, specializuotų lopšelių-darželių specifika ir 
poreikiu įtraukiojo ugdymo kontekste. 

 
Birželio 17 d. kartu su kitais Seimo nariais Salantų gimnazijoje dalyvavo susitikime su 

gimnazijų išlikimu susirūpinusiais Žemaitijos atstovais. Teigė, kad 21 vaiko reikalavimas 
vienuoliktoje klasėje yra nelogiškas, ypač, jei trūksta vieno ar dviejų vaikų. Kaimiškų vietovių ir 
miestelių gimnazijoms šis klausimas yra labai svarbus. 

  
Birželio 17 d. lankėsi Mažeikių Kazimiero Jagmino pradinėje mokykloje. 
 
Liepos 10 d. lankėsi Lietuvių literatūros ir tautosakos instituto ir Nacionalinio muziejaus 

Lietuvos Didžiosios Kunigaikštystės valdovų rūmų organizuotame poezijos, prozos ir muzikos 
vakare. 
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Liepos 29 d. susitikimas su Šiaulių menų mokyklos atviro jaunimo centro direktoriumi 
V. Simuliku ir pavaduotoja R. Veršinskiene. 
 

Rugsėjo 1 d. lankėsi Šalčininkų rajono Turgelių „Aistuvos“ gimnazijoje. Sveikino mokinius 
naujų mokslo metų pradžios proga ir linkėjo sėkmingų metų. 

 
Mokslo metų pradžia „Aistuvos“ gimnazijoje. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 

 
Rugsėjo 12 d. dalyvavo Vilniaus universiteto Filosofijos fakulteto 445 metų įsteigimo ir 35 

metų atkūrimo sukakties minėjime. 
 
Spalio 2 d. dalyvavo Medardo Čoboto trečiojo amžiaus universiteto 30-ųjų mokslo metų 

pradžios šventėje. 
 
Spalio 4 d. susitikimas su Trečiojo amžiaus universiteto rektoratu. 
 
Spalio 10 d. lankėsi Vilniaus komunalinių paslaugų mokyklos Kaišiadorių skyriuje. 
 
Spalio 10 d. lankėsi Kauno sakralinės muzikos mokykloje. Diskusija su mokyklos 

direktoriumi, vadovais, mokytojais ir mokiniais atskleidė jų bendrystę. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė su Kauno sakralinės muzikos mokyklos 
direktoriumi teol m. dr. kun. Viliumi Sikorsku. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Dėl didelės ataskaitos apimties paminėti ne visi susitikimai ir renginiai ugdymo įstaigose. Daugiau 
vizitų galima rasti darbotvarkėje: 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35299&p_k=1&p_a=498&p_asm_id=84626 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=35299&p_k=1&p_a=498&p_asm_id=84626
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Susitikimas su bendruomenėmis ir dalyvavimas jų rengiamose šventėse 
  

Ir 2024 m. Seimo narei buvo ypač svarbus bendradarbiavimas su įvairių regionų 
bendruomenėmis, dalyvavimas jų rengiamose šventėse. Labai svarbu išgirsti bendruomenių 
lūkesčius, įžvalgas ir skatinti aktyviai dalyvauti regiono politikoje. Pateikiama tik dalis šių 
apsilankymų: 

 
Sausio 12-ąją minint Laisvės gynėjų dieną, dalyvavo aktyvių šiauliečių pedagogų komandos 

VšĮ „Pravers“ renginyje, skirtame sausio 13-osios įvykiams pažymėti. Dėkojo už iniciatyvą – 
rekordinio voko (5 m. X 2.67 m) sukūrimą, kuris pribloškia ne tik dydžiu, bet ir jautria simboline 
prasme –  siųsti  Anapilin kaip padėką žuvusiems už Lietuvos laisvę Sausio 13-ąją. 

 
Sausio 13 d. vyko Lietuvos Respublikos Seimo minėjimas, skirtas Laisvės gynėjų dienai. „Tai 

rimties ir džiaugsmo diena. Ji pulsuoja atsakomybe kiekvienam mūsų už Tėvynės puoselėjimą ir 
išsaugojimą kaip teisinės, demokratinės, nepriklausomos valstybė“, – teigė profesorė. 

 
Rekordinis vokas. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 



94 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Laisvės gynėjų minėjimo akimirkos. 
Nuotr. iš asmeninio archyvo. 

 
Sausio 22 d. aplankė Vaikų globos namus Žasliuose. Jaukioje aplinkoje dalijosi mintimis vaikų 

gyvenimiškų istorijų temomis, jų pažeidžiamumą ir gyvenimo karjerą. 
 
Sausio 27 d. Birutės Kanevičienės literatūrinės – muzikinės kompozicijos „Korėta migla“ 

pristatymas. Sveikino poetę, linkėdama ir toliau subtiliai prasmingos kūrybos ir jos vizualinės raiškos. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Renginio programa. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Vasario 4 d. Kėdainių rajone švęsta Tarptautinė cepelinų diena. Ne tik švęsta, bet ir diskutuota  
įvairių galimų renginių temomis. 

 
Sveikinimas  Tarptautinės cepelinų dienos proga. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Vasario 16-ąją – Lietuvos valstybės atkūrimo dieną paminėjo Užulėnio kaime. Kartu su  
Užugirio krašto gyventojais pagerbė Prezidento Antano Smetonos atminimą jo 150-ųjų gimimo 
metinių sukaktuvių proga. 

 
Prie Prezidento Antano Smetonos paminklo Užugirio krašte, minint Vasario 16-ąją ir Prezidento 150-ąsias gimimo 
metines. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Vasario 29 d. susitikimas su Utenos rajono Daugailių žmonėmis ir svečiais. Seimo narė su 
kitais seniūnais ir seniūnaičiais dėkojo seniūnei Giedrei Eimutienei už ilgametį prasmingą darbą, 
diskutavo apie regiono problemas. 

 

Kovo 7 d. Žaslių kultūros centre susitikimo su bendruomene metu pristatyta Kaišiadorių 
muziejaus direktoriaus Olijardo Lukoševičiaus sudaryta knyga „Kovose dėl nepriklausomybės: 
Kaišiadorių regionas 1918–1923 m.“. Ne tik įdomus pristatymas, bet ir turininga diskusija. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Knygos pristatymas. Olijardas Lukoševičius.  Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Kovo 11 d. dalyvavo Lietuvos Nepriklausomybės atkūrimo dienos renginiuose Kėdainiuose. 

Pasipuošęs miestas ir žmonės, pakili nuotaika visuose renginiuose. 

 
Vėliavos pakėlimo ceremonijoje Kėdainiuose. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Kovo 8 d. aplankė Paparčių šv. Juozapo vaikų globos namus. Su direktore Rūta Kancleryte 
diskutavo apie globos namus, jų specifiką, ugdytinius. Susipažino su dienos centro veikla.    

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Paparčių šv. Juozapo vaikų globos namų 
ugdytinių iniciatyva puošiama autobusų 
stotelė. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 

 
Kovo 17 d. Žasliuose vyko Didžioji velykinė mugė. Šis tradicinis renginys pritraukia vis 

daugiau dalyvių ir lankytojų. Stalai pilni įvairiausių amatų ir maisto gaminių. Nuotaika puiki, 
susitikimai smagūs. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Žaslių Didžioji velykinė mugė. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Balandžio 7 d. Šiltas, įspūdingas jubiliejinis renginys „Vilainių kapelai 50“ . Kėdainių arena 
lūžo nuo dalyvių gausos, vyravo džiugios emocijos. Jubiliejaus proga pasveikino kapelą, palinkėdama 
ir toliau virpinti mūsų širdis ir akino neatitrūkti nuo savo šaknų. 

 
Po Vilainių kapelos jubiliejinio renginio. Seimo narė su kapelos vadovu Antanu Mikalausku, renginio vedėja Loreta 
Sungailiene, „Duokim garo“ komanda ir kolegomis. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Balandžio 10 d. sveikino vienerių metų sukakties proga iniciatyvią mokytojų grupę VŠĮ 
„Pravers“ Šiauliuose, linkėdama ir toliau kūrybiškų sumanymų, inovatyvių veiklų švietime. 

 
Seimo narė V. Targamadzė kartu su VŠĮ „Pravers“ vadove dr. Renata Veršinskiene dėkoja už bendrystę Šiaulių vyskupui 
Eugenijui Bartuliui. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Balandžio 14 d. Šiaulių kultūros centre dalyvavo koncerte „Gyvenimas muzikai“, skirtame 
kompozitoriaus Jaroslavo Cechanovičiaus jubiliejui ir Pasaulinei kultūros dienai paminėti. Sveikino 
Kultūros dienos proga ir Šiaulių pučiamųjų orkestrą, vadovaujamą maestro Sigito Vaičiulionio. 

 
Profesorė  Kultūros dienos proga sveikina Šiaulių pučiamųjų orkestrą ir jos vadovą Sigitą Vaičiulionį. Nuotr. Stasio 
Tumėno. 
 

Balandžio 19 d. Kartu su Marijampolės bendruomene dalyvavo Šunskų girininkijos 
organizuotame Miškasodyje. 

 
Po darbų Šunskų  girininkijoje. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Balandžio 20 d. dalyvavo nacionaliniame miškasodyje Ąžuolote „Kad giria žaliuotų“, skirtame 
dainų šventės 100-mečiui paminėti. Kartu su jaunais šauliais ir kitais teko padirbėti sodinant beržus 
ir egles. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ąžuolote 
nacionaliniame 
miškasodyje. Nuotr. 
iš asmeninio archyvo. 

 
Balandžio 30 d. Lietuvos legendinio aktoriaus Donato Banionio 100-ųjų metinių minėjimas 

Panevėžio muzikiniame teatre. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Aktoriaus Donato Banionio portretas. Nuotr. 
iš asmeninio archyvo. 
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Gegužės 7 d. Jubiliejiniame 30-ajame asociacijos „Viltis" Marijampolės padalinio renginyje 
kartu su kolegomis ir partneriais Vilties parke sodino medelius. 

 
Jubiliejiniame renginyje sodinamas šermukšnis. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 

 
Gegužės 12 d. smagioje Šeimos šventėje Kėdainiuose – edukacinės programos, diskusijos ir 

jaukūs susitikimai. Teko prisiminti ir kaip teikti pirmąją pagalbą. 

       
Šeimos šventėje Kėdainiuose. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Gegužės 29 d. Kaišiadorių rajone esančio Paparčių dominikonų vienuolyno 375-mečio 
paminėjimas. Susipažino su dominikonų vienuolijos istorija Lietuvoje. Šia proga sveikino ir linkėjo 
nestatyti savo gyvenimo namo ant smėlio. 

 
Paparčių dominikonų vienuolyno vartai. Nuotr. Viktoro Zujaus. 
 

Birželio 8 d. lankėsi Kėdainiuose, kur vyko Kėdainių rajono dainų ir šokių šventė 
„Sudainuokime Lietuvą!“, skirta Lietuvos dainų švenčių 100-mečiui. Renginyje fiksuota net 1350 
dalyvių. 

 
Akimirka iš Kėdainių rajono dainų ir šokių šventės „Sudainuokime Lietuvą!“. 
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Birželio 22 d. kartu su Kėdainių demokratų „Vardan Lietuvos“ atstovais dalyvauta Šienpjovių-
Rasų šventėje prie Akademijos tvenkinio. Profesorė irgi dalyvavo konkurse ir gavo drąsiausio 
šienpjovio padėką. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Su asistentais Rita ir Pauliumi 
Šienpjovių-Rasų šventėje. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Birželio 23 d. Joninėse kartu su Paparčių bendruomene. Šventės metu vyko smagūs konkursai 

ir pokalbiai, skambėjo dainos. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Akimirka iš Joninių šventės Paparčiuose. 
Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Birželio 30 d. Paberžės XXI festivalis, skirtas tėvui Stanislovui atminti. Savo pamoksle kunigas 
teol. lic. Ričardas Doveika, Vilniaus Šv. Juozapato parapijos klebonas ir Vilniaus II dekanato dekanas, 
drąsino nebijoti, būti. Prasmingas ir įkvepiantis pamokslas! 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Paberžės XXI festivalyje su kun. Ričardu Doveika. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Liepos 13 d. Unikali ir turinti savo istoriją Agurkų šventė Kėdainiuose. 1997 metais Kėdainių 

krašte pirmą kartą buvo sugalvota pagerbti agurkų augintojus ir sukviesti Kėdainių rajono 
bendruomenes. Taip šiame krašte atsirado tradicinė kulinarinio paveldo ir pramogų iškilmė. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Agurkų šventėje. 
Nuotr. iš 
asmeninio 
archyvo. 
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Liepos 5 d. Penktoji Spurgų šventė Žaslių bažnyčios slėnyje. Jos metu atgijo gyvas, judrus, 
gražus tarpukario turgus. 2024-ųjų renginys skirtas miestelio žydų istorijai ir kultūrai prisiminti. 
Profesorė, kaip renginio globėja, sveikino žasliečius ir svečius su penktąja autentiška švente. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kėdainių delegacija Spurgų šventėje Žaliuose. 
Nuotrauka iš asmeninio archyvo. 
 

Liepos 6 d. Valstybės ir Tautiškos giesmės dieną sveikino Kaišiadorių Mikalaučiškių 
bendruomenę. Tautinę giesmę giedojo kartu su Kaišiadorių rajono Kaugonių bendruomene. 

         
Sveikinimas Mikalaučiškių bendruomenėje.  
Nuotr. iš asmeninio archyvo.  

Tautinės giesmės giedojimas su Kaišiadorių rajono 
Kaugonių bendruomene.  
Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Liepos 20 d. Kaugonių bendruomenės organizuotas renginys „Didžiosios kovos suburti”. 
Renginio metu pagerbti partizanai, tremtiniai, kalėję lageryje. Sveikino prasmingo renginio proga ir 
linkėjo santarvės, taikos ir bendrystės. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
„Didžiosios kovos suburti” renginio 
dekoracijos. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Liepos 27 d. šventės „Romanas tęsiasi“ metu susitikimas su Anykščių bendruomene. Šventės 
metu vyko miestelėnų pusryčiai, mugė, pokalbiai, koncertai. 

 
Kartu su Anykščių bendruomene. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 



107 

Rugpjūčio 3 d. su Biržų bendruomenės nariais susitikta Biržų miesto šventėje. Renginio metu 
ne tik pramogauta, bet ir pasidalinta švietimo aktualijomis su švietimiečiais. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Biržų miesto šventėje  kartu su lopšelio-darželio 
„Genys“ mokytojomis. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 

 
Rugpjūčio 10 d. pilietinės dainos festivalis „Didžioji kova“ Laisvės kovotojų atminimui 

Palomenėje – prasmingas, savyje integruojantis diskusijas ir žaismingas edukacijas, dainas. Renginys  
paakino dar kartą pamąstyti apie laisvę ir jos kainą. Sveikino festivalio dalyvius. 

 
Pilietinės dainos festivalis „Didžioji kova“ Palomenėje. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Rugpjūčio 15 d. Didieji Žolinės atlaidai Krekenavoje. Žolinės didžiųjų atlaidų šventimas 
Krekenavoje 2021 metais buvo įtrauktas į Lietuvos nematerialaus kultūros paveldo vertybių sąvadą. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Šv. Mišios Krekenavos bazilikoje. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Rugpjūčio 17 d. Anūkų šventė Kaišiadorių rajono Rusių kaime. Edukacijos, koncertas ir daug 

anūkų. Dėkojo šventės sumanytojai Nemirai Abloževičienei – Kaimo bendruomenės Rusių pakrantė 
įmonės vadovei, Žaslių kultūros centrui ir visiems dalyviams už šviesią ir šiltą šventę. 

 
Akimirka iš Anūkų šventės. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Rugpjūčio 24 d. Utenos miesto šventė. Susitikimas su Utenos bendruomenės nariais. 

 
Su Utenos miesto šventės dalyvėmis. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Rugsėjo 7 d. Kėdainių miesto 652-asis gimtadienis. Miesto šventės metu tradiciškai vyko 
gausybė įvairių renginių. 
 

Rugsėjo 7 d. Panevėžio miesto gimtadienis. Susitikimas su Panevėžio bendruomenės nariais. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Panevėžio miesto 
šventė. Nuotr. 
Solveigos Dagės. 
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Rugsėjo 15 d. GYPSY FEST – aštuntus metus Vilniuje vykstantis ir į didžiulį, prestižinį 
tarptautinį renginį išaugęs socialinis projektas, skatinantis griauti stereotipus apie romų bendruomenę. 

 
Renginio užsklanda. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 

Rugsėjo 27 d. poetės Danutės Katkauskaitės-Ruseckajos kūrybos popietė „Eilėraštis – širdies 
daina“. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Profesorė sveikina renginio dalyvius 
almanacho sutiktuvių proga. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 
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Rugsėjo 29 d. Tėvo Stanislovo 106-ųjų gimimo metinių minėjime. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Akimirka iš Tėvo 
Stanislovo 106-ųjų 
gimimo metinių 
minėjimo. Nuotr. iš 
asmeninio archyvo. 

 
Spalio 4 d. Žaslių tradicinių amatų centre vyko Kaišiadorių muziejaus parengtos parodos 

„Pyragas nuo iešmo, Baumkuchenas, Raguolis ir Šakotis. Vieno įspūdingo kepinio istorija“ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Žaslių tradicinių 
amatų centro 
paveikslas. 
 

Pateikta tik dalis informacijos. 
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Kiti svarbūs įvykiai Seimo narės akiratyje 
 

Sąvartynai jau bado akis – beveik Salininkų centre ilgą laiką nebuvo judinamas sąvartynas. 
Įsikūrusi veikli bendruomenė „Vardan Salininkų“ pagalbos kreipėsi į Seimo narę. Dideliu 
entuziazmu, veiklumu ir tvirtumu pasikausčius, pavyko nemažai nuveikti. Bendruomenė aktyviai 
seka situaciją ir veikia.   

Balandžio 17 d. dalyvavo Vilniaus miesto bendruomenės organizuotame pikete „Vardan 
Salininkų“. Piketo tikslas – sutvarkyti Salininkuose netoli centro ir gyvenamųjų namų esantį 
šiukšlyną. Bendruomenės prašymu Seimo narė kreipėsi į LR Aplinkos ministrą Simoną Gentvilą.  
Ministerija atsakydama informavo, kad dėl šiukšlyno uždarymo vyksta teisminis procesas. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Pilietinis piketas 
prie Vilniaus m. 
savivaldybės. Nuotr. 
Gitenio 
Peciukevičiaus. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Seimo narė kartu su piketo dalyvėmis. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 
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Su nepajudinamo sąvartyno problema gyvena ir Kėdainių rajono gyventojai. Aplinkiniai 
sunerimę dėl Zabieliškių sąvartyno galimo užterštumo, sklindančio nemalonaus kvapo. Tik drauge 
galima spręsti ir išspręsti problemas. Seimo narė raštu kreipėsi į Aplinkos apsaugos ministrą S. 
Gentvilą, atkreipdama dėmesį, kad Kėdainių rajono savivaldybės tarybos frakcijos Demokratų 
sąjungos „Vardan Lietuvos“ paskutinis kreipimasis buvo įteiktas 2023 m. gegužės 31 d. Taip pat 
paprašė įvertinti Zabieliškio sąvartyno visuminę aplinkosauginę situaciją ir imtis priemonių 
problemai spręsti. 

 
Kadras iš Zabieliškių sąvartyno. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 
Akiratyje buvo žymiai daugiau analogiškų problemų (kelių būklė, tarša, ESO neveiklumas ir kita), 
tačiau dėl didelės ataskaitos apimties medžiaga nepateikiama. 
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Parodos 
 

2024-ųjų sausio 23–vasario 6 dienomis Seimo III rūmų parodų galerijoje lankytojai galėjo 
susipažinti su Seimo narės prof. habil. dr. Vilijos Targamadzės inicijuota Vilniaus dailės akademijos 
Atvirosios dailės, dizaino ir architektūros mokyklos mokinių dailės darbų paroda „Pamoka“. 
https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37342&p_k=1&p_t=287358 
 

Vilniaus dailės akademijos Atvirosios dailės, dizaino ir architektūros mokyklos 8–18 metų 
mokiniai (dėstytoja Aistė Burkė) išanalizavo ir savo dailės darbuose atkūrė pačias įvairiausias 
pamokas. Vieni vaizdavo dailės pamoką parke, kiti – šokių, sporto užsiėmimus, treti – chemijos 
laboratorijas, fizikinius bandymus, dar kiti – matematikos formules, klasių erdves, pamokas 
bibliotekose, muziejuose, visuomeninėse erdvėse, ekskursijose į kitus miestus, kaimus, gamtą ir pan. 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

https://www.lrs.lt/sip/portal.show?p_r=37342&p_k=1&p_t=287358
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2024-ųjų rugpjūčio  27–rugsėjo 10 dienomis Seimo III rūmų parodų galerijoje profesorės 
Vilijos Targamadzės iniciatyva buvo eksponuojama Kauno taikomosios dailės mokyklos mokinių ir 
profesijos mokytojų juvelyrikos darbų paroda „Kelionė“. 

Kauno taikomosios dailės mokykloje beveik penkis dešimtmečius mokoma juvelyro profesijos. 
Mokyklos bendruomenė susideda iš daug skirtingų žmonių – mokinių, mokytojų, mokyklos 
absolventų. Per penkis dešimtmečius mokykla užaugo, užaugo ir žmonės. Keitėsi kartos, keitėsi 
estetinis pasaulio suvokimas bei technologijos, juvelyrikos mados. Ši paroda kviečia lankytojus 
pažvelgti į  juvelyrikos, kaip amato ir meno, kelionę laike. Kiekvienas gali įžvelgti pokyčius 
kompozicijose, kūrybinės idėjos meninėje raiškoje. Parodoje eksponuojami darbai atspindi autorių 
asmeninį kūrybinį kelią, kuriame kiekvienas juvelyrinis dirbinys pasakoja savo unikalią istoriją. 

 
Kauno taikomosios dailės mokyklos mokinių ir profesijos mokytojų juvelyrikos darbų parodos „Kelionė“ 
pristatymas. Seimo kanceliarijos nuotr. (autorė Džoja  Gunda Barysaitė). 
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2024-ųjų spalio 11–spalio 25 dienomis Seimo III rūmų parodų galerijoje, profesorės Vilijos 
Targamadzės iniciatyva eksponuojama Klaipėdos Vydūno  gimnazijos mokinių tapybos darbų paroda. 

 

 
Klaipėdos Vydūno gimnazija yra netradicinio ugdymo mokykla, savo veikloje puoselėjanti 

mokinių humanistinę kultūrą. Gimnazijos unikalumas glūdi jos tiksluose – siekyje ieškoti bendrojo 
ugdymo ir meninio ugdymo dermės, efektyviausiai ugdančios mokinio asmenybę ir puoselėjančios 
jo kultūrą. Meninės veiklos vertybės ir privalumai persmelkia visą ugdymo procesą integracinėmis ir 
kūrybinėmis veiklomis. 
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Susitikimai su bendruomenėmis LR Seime 
 
Ekskursijos į LR Seimą : 

Sausio 24 d. Vilniaus dailės akademijos Atviroji dailės, dizaino ir architektūros mokykla. 

Vasario 1 d. Kaišiadorių r. Žaslių pagrindinė mokykla. 

Vasario 8 d. Kauno tarptautinė gimnazija. 

Vasario 9 d. Seime lankėsi Teva Baltics darbuotojai. 

Vasario 20 d. Tarptautinė Ukrainos  mokyklos (Šiauliai) mokiniai ir mokytoja. 

Kovo 13 d. VšĮ Raseinių technologijos ir verslo mokyklos mokytojai. 

Balandžio 29 d. Vilniaus komunalinių paslaugų mokyklos mokytojai. 

Gegužės 29  d. Vilniaus Jono Basanavičiaus progimnazija. 

Birželio 17 d.  Kėdainių Šv. Juozapo parapija. 

Birželio 28 d. Šiaulių Švč. Mergelės Marijos Nekaltojo prasidėjimo bažnyčios parapijos 
bendruomenės nariai. 

Rugsėjo 6 d. Respublikinės ikimokyklinio ugdymo kūno kultūros pedagogų asociacijos narių 
ekskursija. 

Rugsėjo 27 Vilniaus universiteto tarptautinės konferencijos „Informatikuok su Bebru“ dalyvių 
ekskursija. 
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Akimirkos iš susitikimų su ekskursijų dalyviais: 
 
Kovo 13 d. 

Lietuvos Respublikos Seime prof. habil. dr. Vilijos Targamadzės kvietimu lankėsi VšĮ Raseinių 
technologijos ir verslo mokyklos mokytojai. Prieš ekskursiją aptarė profesinio mokymo problemas, 
akcentuojant pasirengimą priimti mokinius, neturinčius pagrindinio išsilavinimo ir kitus aspektus. 

  
Susitikimas su VšĮ Raseinių technologijos ir verslo mokyklos mokytojais. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
 
Balandžio 29 d. 

Susitikimas su Vilniaus komunalinių paslaugų mokyklos ekskursijos dalyviais. Diskutuota apie 
profesinio mokymo problemas, neaiškumus dėl stojimo kvotų, informacijos stoką, naujų programų 
poreikį. 

 
Susitikimas su Vilniaus komunalinių paslaugų mokyklos ekskursijos dalyviais. Nuotr. Iš asmeninio archyvo. 
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Birželio 28 d. 

 
Šiaulių Švč. Mergelės Marijos Nekaltojo prasidėjimo bažnyčios parapijos bendruomenės nariai. Nuotr. iš asmeninio 
archyvo. 
 
Rugsėjo 6 d. 

Respublikinės ikimokyklinio ugdymo kūno kultūros pedagogų asociacijos narių ekskursija. 

 
Respublikinės ikimokyklinio ugdymo kūno kultūros pedagogų asociacijos nariai. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Rugsėjo 27 d. 
Vilniaus universiteto tarptautinės konferencijos „Informatikuok su Bebru“ dalyvių ekskursija. 
„Bebras“ yra tarptautinis informatikos ir kompiuterinio mąstymo iššūkis ir sparčiai 

besiplečianti informatikos entuziastų bendruomenė, apimanti beveik 90 šalių. Ekskursijoje dalyvavo 
svečiai ne tik iš Lietuvos, bet ir Saudo Arabijos, Slovėnijos, Belgijos, Jungtinės Karalystės, Kroatijos, 
Pietų Korėjos, Vokietijos, Austrijos, Taivanio, Vengrijos, Japonijos, Airijos, Turkijos. 

 
Vilniaus universiteto tarptautinės konferencijos „Informatikuok su Bebru“ dalyviai. Nuotr. iš asmeninio archyvo. 
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Bendradarbiavimas žiniasklaidoje

SEIMO NARĖS PAMINĖJIMŲ ŽINIASKLAIDOJE MONITORINGAS
(2024 M. SAUSIO 1 D. – 2024 M. LIEPOS 31 D.)

Šioje apžvalgoje pateikiama informacija apie Seimo narės Vilijos Targamadzės pasisakymus 
ir paminėjimus žiniasklaidoje. Pirmoje dalyje pateikiama informacija apie Seimo nario pasisakymus 
analizei pasirinktose Lietuvos televizijos kanalų ir interneto portalų žinių, pokalbių bei analitinėse 
aktualijų laidose3. Antroje dalyje pateikiama informacija apie Seimo nario paminėjimų skaičių 
internetinės žiniasklaidos, spaudos, radijo bei televizijos šaltiniuose (iš viso analizuojama 860 
šaltinių)4. Trečioje dalyje pateikiama informacija apie visų Seimo narių paminėjimų skaičių 
internetinės žiniasklaidos, spaudos, radijo bei televizijos šaltiniuose.

Apžvalga parengta remiantis žiniasklaidos stebėsenos ir analizės bei komunikacijos 
konsultacijos paslaugų tiekėjo „Mediaskopas“ duomenimis.

2024 m. sausio 1 d.–rugsėjo 30 d. televizijos laidose parodyti 8 reportažai  /  pokalbiai, kuriuose 
pasisakė Seimo narė V. Targamadzė.

1 pav. Seimo nario 
komentarų skaičius 
televizijos laidose 2024 
m. sausio 1 d. – rugsėjo 
30 d. (skaitinė išraiška)

3LRT „Panorama“, LRT „Dienos tema“, LRT „Savaitė“, LRT „LRT forumas“, LRT „Lietuva kalba“, LRT „Svarbi 
valanda“, LRT „Langas į valdžią“, LNK „Žinios“, TV3 „Žinios“, TV3 „Dienos pjūvis“,TV3  „Dienos komentaras“, TV3 
„Dėmesio centre“, TOP3, BTV „Info diena“, Lrytas.tv „Reporteris“, Lrytas.tv „24/7. Savaitės aktualijos“, Lrytas.tv 
„Nauja diena“, Lrytas.tv „Lietuva tiesiogiai“, Lrytas.tv „Pusvalandis su Valatka“, Delfi.tv „Delfi diena“, Delfi.tv „Iš 
esmės“, Info TV „Infodiena“, 15min.lt „15/15“ ir kt. Pažymėtina, jog Info TV „Infodiena“, Lrytas.tv „Nauja diena“, 
Delfi.tv „Delfi diena“ apžvelgiami tik pokalbiai su Seimo nariais televizijos studijoje.
4Atliekant Seimo nario pasisakymų žiniasklaidoje monitoringą galima paklaida iki 5 proc.
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2 pav. Seimo nario 
komentarų skaičius 
televizijos laidose 2024 
m. sausio 1 d. – rugsėjo 
30 d. (skaitinė išraiška)

SEIMO NARIO PAMINĖJIMAI ŽINIASKLAIDOJE

Paminėjimai 2024 m. SAUSIO 1 d. – RUGSĖJO 30 d.

2024 m. sausio 1 d.– rugsėjo 30 d. Seimo narė V. Targamadzė paminėta 377 pranešimuose.

3 pav. Seimo nario 
paminėjimų skaičius 
žiniasklaidoje 2024 m. 
sausio 1 d.–rugsėjo 30 d. 
(skaitinė išraiška)



123 

Daugiausia informacijos  – 21 pranešimas –  pateikta rugsėjo 24 d. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
4 pav. Seimo nario 
paminėjimų skaičius 
žiniasklaidoje 2024 m. 
sausio 1 d.–rugsėjo 30 d. 
(skaitinė išraiška) 

 
 
Daugiausia informacijos pateikė Lrt.lt – 23, Diena.lt, Kauno.diena.lt, Kl.lt – po 22 pranešimus. 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
5 pav. Seimo nario 
paminėjimų skaičius 
žiniasklaidoje 2024 m. 
sausio 1 d.–rugsėjo 30 d. 
(skaitinė išraiška) 

 
 

SEIMO NARIŲ PAMINĖJIMŲ SKAIČIUS ŽINIASKLAIDOJE 
 

2024 m. sausio 1 d.–rugsėjo 30 d. žiniasklaidoje dažniausiai buvo minimi šie Seimo nariai: 
Ingrida Šimonytė, einanti Ministrės Pirmininkės pareigas (25 424 pranešimuose), Gabrielius 
Landsbergis, einantis Užsienio reikalų ministro pareigas (13 445 pranešimuose), Laurynas Kasčiūnas, 
einantis Krašto apsaugos ministro pareigas (11 742 pranešimuose) 
Seimo narė V. Targamadzė paminėta 377 pranešimuose. 




